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2017KO OTSAILAREN 22AN, 
LEHENENGO DEIALDIAN 
GETXOKO UDALBATZAK 
EGINDAKO OHIKO 
OSOKO BILKURAREN 
AKTA. 
 
 
============================= 
 
BERTARATUAK 
 
LEHENDAKARIA 
 

 
ACTA DE LA SESIÓN 
ORDINARIA CELEBRADA 
EN PRIMERA 
CONVOCATORIA POR EL 
PLENO DEL 
AYUNTAMIENTO DE 
GETXO, EL DÍA 22 DE 
FEBRERO DE 2017. 
============================= 
 
ASISTENTES 
 
PRESIDENTE 
 

 
Imanol Landa Jauregi jn. 

 
 

ALKATEORDEAK 
 

TENIENTES DE ALCALDE 

 
Keltse Eiguren Alberdi (EAJ-PNV) 

Koldo Iturbe Mendilibar (EAJ-PNV) 
Joseba Arregui Martínez (EAJ-PNV) 

José Luis Landa Arteche (PSE-EE (PSOE)) 
 
 

 
ZINEGOTZIAK 

 
C O N C E J A L E S 

 
Ignacio Uriarte Gorostiaga (EAJ/PNV) 

Alvaro González Pérez (EAJ/PNV) 
 Elena Coria Yanguas (EAJ/PNV) 
 Amaia Agirre Muñoa (EAJ/PNV) 

 Irantzu Uriarte Gómez (EAJ/PNV) 
 Iñaki Gamero Delgado (PP) 

 Eduardo Andrade Aurrecoechea (PP) 
 Raquel González Díez-Andino (PP) 

 Miguel Ibabe Botella (PP) 
 Susana De Cos Yañez (PP)  

Susana Andollo González (GUK) 
Francisco Enrique Prada Olleta (GUK) 

Enrique Olaso García (GUK) 
Oier Iturralde Fernández (EH BILDU) 
Maite Arraiza Aramendia (EH BILDU) 
Ibon Rodríguez Larrinaga (EH BILDU) 
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Nerea Guijarrubia García (EH BILDU) 
Teresa Escalante Reina (PSE-EE (PSOE)) 

Santiago Sainz Robles (C’S) 
 

 
 

IDAZKARI NAGUSIA 
 
SECRETARIO GENERAL 

 
 

Ignacio Javier Etxebarria Etxeita jn. 
 
 

Getxoko Udalaren Udaletxeko Bilkura 
Aretoan eta Alkate-Lehendakaria 
Imanol Landa Jauregi jauna dela, egun 
horretako arratsaldeko lauretan, 
Udalaren Osoko Bilkura bildu da, lehen 
deialdian, ohiko bilkura egiteko. 
Bilkura horretara lehen adierazitako 
kideak joan dira eta baita kontu-
hartzaile nagusia ere, Nuria Hernández 
Soto andrea. 
 
 
Paula Amieva zinegotziak ezin izan du 
etorri, gaixorik dagoelako. 
 
Alkate jaunak, legezko kopuru nahikoa 
dagoela ikusita, bilkurari hasiera eman 
dio eta jarraian Deialdiko Aztergaien 
Zerrenda barruan jasota dauden gaiei 
heldu diete. Emaitza honakoa izan da: 

En el Salón de Sesiones de la Casa 
Consistorial de Getxo y bajo la 
presidencia del Sr. Alcalde-Presidente, 
don Imanol Landa Jauregi, se reunió a 
las dieciséis horas de este día el Pleno 
del Ayuntamiento, para celebrar sesión 
ordinaria, en primera convocatoria, con 
asistencia de los corporativos 
expresados al margen, más la 
Interventora general, Nuria Hernández 
Soto.  
 
La concejala Paula Amieva justifica su 
ausencia por enfermedad 
 
El Sr. Alcalde, visto que existía número 
legal suficiente, declaró abierta la 
sesión, pasándose seguidamente a 
despachar los asuntos incluidos en el 
Orden del Día de la Convocatoria, con 
el resultado siguiente: 
 

 
17.- 2017KO URTARRILAREN 25EAN 
EGINDAKO OHIKO BILKURAREN 
AKTA ONESTEA. 
 
 
2017ko urtarrilaren 25ean Getxoko 
Udalbatzak egindako ohiko bilkuraren 
akta aho batez onestea. 

17.- APROBACIÓN DEL ACTA DE 
LA ANTERIOR SESIÓN 
ORDINARIA CELEBRADA EL DÍA 
25 DE  ENERO DE 2017.  
 
Se aprobó por unanimidad el Acta de la 
anterior sesión ordinaria celebrada por 
el Pleno del Ayuntamiento de Getxo el 
día 25 de enero de 2017. 
 

 
ALKATETZA ALCALDÍA 
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18.- BOZERAMAILEEN 
BATZORDEAREN  ERABAKIAREN 
BERRI EMATEA: URTARRILAREN 
27A, HOLOKAUSTOAREN 
NAZIOARTEKO EGUNA. 
 
Adierazpena irakurri ondoren, Oier 
Iturraldek adierazi du azken osoko 
bilkuran aurkeztu zutela mozio bat eta 
gero erretiratu zutela alkateak 
konpromiso hartu zuela Bozeramaile 
Batzordea deitzeko, eta EH Bilduk 
akordioa lortu nahi zuelako. Deialdia 
ez zen Holokaustoaren Egunean egin, 
eta uste du alkateak ez zuela ahal zuen 
guztia egin egun horrekin 
kointziditzeko (urriaren 27a). Adierazi 
du, era berean, Bozeramaileen 
Batzordean, herritarren izenak ez 
sartzeko, PPk galdetu zuela nondik 
lortu zen informazio hori, eta erantzun 
die Asociación para la Recuperación de 
la Memoria Histórica elkartetik 
datorrela.  
 
Enrique Olasok hitza hartu, eta 
nabarmendu du kontu txikiak 
gorabehera lortutako akordioaren 
garrantzia,  eta berretsi du memoriaren 
balioa azpimarratzeko beharra.  
 
Alkateak azpimarratu du Bozeramaile 
Batzordean emandako erabakia, eta 
kritikatu du EH Bilduk 
ezberdintasunak nabarmentzeko duen 
zaletasuna. Gogorarazi du Osoko 
Bilkuraren aurrean hartutako 
konpromisoa izan zela hurrengo 
egunean egitea deialdia, eta hura egin 
zela,  astelehenera arte egin ezin izan 
bazen ere.  
 
Iñaki Gamerok adierazi du PPk 
adierazia zuela Bozeramaile Batzordean 
borondatea zuela akordioa lortzeko, eta 
horregatik atxiki zitzaizkiola talde 

18.- DACIÓN DE CUENTA DEL 
ACUERDO DE JUNTA DE 
PORTAVOCES SOBRE EL 27 DE 
ENERO: DÍA INTERNACIONAL DEL 
HOLOCAUSTO. 
 
Tras dar lectura a la declaración Oier 
Iturralde manifiesta que en el último 
Pleno presentaron una moción que 
retiraron porque el Alcalde se 
comprometió  a convocar una Junta de 
Portavoces y EH Bildu buscaba un 
acuerdo. La convocatoria no se celebró 
el día del holocausto y opina que el 
Alcalde no hizo lo posible para que 
coincidiera con dicho día, que es el 27 
de octubre. Indica también que el PP en 
la Junta de Portavoces, como 
justificación para no incluir los nombres 
de los vecinos, preguntó esa 
información de dónde se había 
obtenido y les contesta que viene de la 
Asociación para la Recuperación de la 
Memoria Histórica.  
 
Enrique Olaso inteviene para poner en 
valor el acuerdo alcanzado por encima 
de pequeñas cuestiones e insiste en la 
necesidad de realzar el valor de la 
memoria.  
 
El Alcalde subraya el acuerdo adoptado 
en la Junta de Portavoces y critica la 
afición de EH Bildu en resaltar las 
diferencias. Recuerda que su 
compromiso ante el Pleno fue la de 
convocar al día siguiente, convocatoria 
que se realizó, aunque la celebración no 
se pudo hacerse hasta eel lunes.  
 
 
 
Iñaki Gamero manifiesta que el PP ya 
indicó en la Junta de Portavoces su 
voluntad de llegar a un acuerdo y por 
eso de adhirieron a los acuerdos que de 
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politikoek Batzar Nagusietan eta Eusko 
Legebiltzarrean aho batez emandako 
erabakiei.  
 
Alkatetzak proposamena eginda, 
jakitun egon, Bozeramaileen Batzarrak 
erabakita onetsitako adierazpen 
instituzionalaz. 
 
“2005eko azaroaren 1ean, Nazio Batuen 
Batzar Nagusiak 60/7 ebazpena onartu 
zuen, eta haren bidez erabaki zuen 
urtarrilaren 27a Holokaustoaren 
Oroipeneko  Nazioarteko Eguna izango 
zela. Europako Parlamentuak  ere 
onetsi zuen urtarrilaren 27a 
Holokaustoaren Oroipeneko Europako 
Eguna izatea,  1954 urteko egun hartan 
askatu baitzen Auschwitz-Birkenau 
kontzentrazio esparrua. 
 
 Auschwitz historia garaikidean 
gizakiak egin duen ankerkeria 
handienaren sinbolo bilakatu den arren, 
Holokausto izenarekin ezagututakoa 
Europako lurralde osoan eman zen. 6 
milioi judutarrekin batera milaka 
pertsona erail ziren arrazoi 
etniko,erlijioso,politiko,ideologikoengat
ik, edo desgaitasun fisikoa edo burukoa 
izateagatik, edo beren orientazio 
sexualagatik. Biktima horien guztien 
artean nazien kontra borrokatu ziren 
pertsonak ere zeuden: frantziarrak, 
espainiarrak ,kataluniarrak eta 
euskaldunak, sarraski esparru haietan 
III Reich-ak eragin zuen erokeria 
pairatu zutenak. 
 
Mauthausen, Gusen, Dachau, 
Buchenwald, Ravensbrück  eta 
Auschwitz bezalako beste hainbat 
sarraski esparruk, besteak beste, Bergen 
Belsen, Flossenbürg, Natzweiler, 
Neuengamme, Sttuthof, 
Sachsenhausen, Gross-Rosen, Aurigny, 
Guernesey eta Neu Bremm izenekoek 

forma unánime habían adoptado los 
grupos políticos en Juntas Generales y 
en el Parlamento Vasco.  
 
A propuesta de la Alcaldía quedaron 
enterados de la siguiente declaración 
institucional adoptada por la Junta de 
Portavoces,  
 
“El 1 de noviembre de 2005, la 
Asamblea General de la ONU aprobó la 
resolución 60/7, en la que designaba el 
día 27 de enero como Día Internacional 
de Conmemoración en Memoria de las 
Víctimas del Holocausto. Así mismo, el 
Parlamento Europeo aprobó declarar el 
27 de enero como Día Europeo de la 
Memoria del Holocausto, fecha en la 
que durante 1945 fue liberado el campo 
de Auschwitz-Birkenau. 
 
Aunque Auschwitz se convirtió en 
símbolo de la mayor atrocidad humana 
que se haya dado en la edad 
contemporánea, el conocido como 
Holocausto se extendió por todo el 
territorio europeo. Junto a 6 millones de 
judíos, fueron asesinadas personas por 
motivos étnicos, religiosos, políticos, 
ideológicos, por ser discapacitados 
físicos o mentales o por su orientación 
sexual . Entre todas estas víctimas, 
también se encontraban personas 
combatientes antinazis, francesas, 
españolas, catalanas y vascas que 
sufrieron en esos campos de exterminio 
la locura desatada por el III Reich. 
 
 
Mauthausen, Gusen, Dachau, 
Buchenwald, Ravensbrück y otros 
centros de exterminio como el propio 
Auschwitz, Bergen Belsen, Flossenbürg, 
Natzweiler, Neuengamme, Sttuthof, 
Sachsenhausen, Gross-Rosen, Aurigny, 
Guernesey, Neu Bremm … conocieron 
a cerca de 10.000 exiliados que en su 
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frankismoaren jazarpenetik ihesi 
Frantziar lurraldean babesa bilatu 
zuten 10.000 erbesteratu hartu zituzten, 
eta II. Mundu Gerra piztearekin batera 
sarraski esparru horietara eramanak 
izan ziren. Horien erdiak esparruetan 
hil ziren. 
 
Horregatik guztiagatik, Getxoko udalak 
Holokaustoaren Oroipeneko 
Nazioarteko Egun honetan, nazien 
jazarpena pairatu zuten pertsona 
guztiak gogoratu eta omendu nahi ditu 
eta, bereziki, sufrikario hori  bizi eta 
nazi esparruen ankerkeria ezagutu 
zuten 200 euskaldunak, horietako 
70etik gora bizkaitarrak. Batzuek 
askatasuna berreskuratu zuten arren, 
beste hainbat esparru haietan hil ziren. 
 
Bihoakie horiei guztiei gure 
aintzatespena eta oroimena. 
 
ADIERAZPENA 
 
1. Getxoko udalak, gizarte honen 
adierazpen argi eta irmo gisa, erabat 
gaitzesten du nazien erregimenaren 
aldetik adin guztietako milioika 
pertsonen jazarpena eta erailketa 
sistematikoa eragin zuen 
Holokaustoaren  ankerkeria. 
 
2. Getxoko udalak gaur gogoratu 
eta omendu nahi ditu Holokaustoaren 
eta naziek eragindako sarraskiaren 
biktima guztiak eta, bereziki, haien 
artean  egon ziren euskaldun, 
bizkaitarrak eta getxotarrak.” 
 

huida de la persecución franquista 
buscaron refugio en territorio francés y 
con el estallido de la II Guerra Mundial 
fueron trasladados a esos centros de 
exterminio. Más de la mitad murieron 
en ellos. 
 
 
Por este motivo, el ayuntamiento de 
Getxo, en este día internacional del 
Holocausto, queremos recordar y 
homenajear a todas las víctimas que 
sufrieron la persecución nazi, y 
particularmente a los cerca de 200 
vascos, más de 70 de ellos, vizcaínos, 
que conocieron la crueldad de los 
campos nazis. Algunos recobraron su 
libertad, otros, sin embargo, perecieron 
en los campos. 
 
Vaya nuestro reconocimiento y 
recuerdo para todos ellos y ellas. 
 
DECLARACIÓN 
 
1. El ayuntamiento de Getxo 
condena, como expresión clara de esta 
sociedad, el horror y la crueldad del 
Holocausto que causó la persecución y 
el asesinato sistemático de millones de 
personas de todas las edades por parte 
del régimen nazi. 
 
2. El ayuntamiento de Getxo desea 
en este día recordar y honrar a todas 
aquellas personas víctimas del 
Holocausto y del exterminio nazi, 
personas entre las que también se 
encontraban vascas, vizcaínas y 
getxotarras.” 
 

 
LEHENDAKARITZA ETA GIZARTE 
ZERBITZUAK 

PRESIDENCIA Y SERVICIOS 
SOCIALES 

 
19.- HIRIGINTZA, OBRA ETA 
ZERBITZUETAKO, ETA 

19. MODIFICACIÓN DE LA 
COMPOSICIÓN DE LA COMISIÓN 
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INGURUMENEKO INFORMAZIO 
BATZORDEA ALDATZEA, GUK 
UDAL TALDE POLITIKOAREN 
OSAERAREN ALDETIK. 
 
 
Lehendakaritza eta Gizarte Zerbitzuen 
Informazio Batzordeak proposatuta, aho 
batez ondorengoa erabaki da: 
 
Hirigintza, Obra eta Zerbitzu, eta 
Ingurumeneko informazio batzordearen 
osaera aldatzea, GUK talde politikoari 
dagokionez. Talde horretako zinegotzi 
hauek izango dira batzordeko kideak: 

INFORMATIVA DE URBANISMO, 
OBRAS Y SERVICIOS Y MEDIO 
AMBIENTE EN LO QUE AL GRUPO 
POLÍTICO MUNICIPAL GUK SE 
REFIERE. 
 
A propuesta de la Comisión Informativa 
de Presidencia y Servicios Sociales, por 
unanimidad se acordó:  
 
Modificar la composición de las 
Comisión Informativa de Urbanismo, 
Obras y Servicios y Medio Ambiente, en 
lo que al grupo político municipal GUK 
se refiere, quedando la misma integrada 
por los siguientes concejales de ese 
grupo: 

 
Titularrak/Titulares 

 
Ordezkoak/Suplentes 
 

Francisco Enrique Prada Olleta 
Susana Andollo Gonzalez 
Paula Amieva Clemente 
 

 
Enrique Olaso García 
 

 
20.- KULTURAKO ETXEA TOKIKO 
ERAKUNDE AUTONOMOKO 
ARTEZKARITZA KONTSEILUA 
ALDATZEA, GUK UDAL TALDE 
POLITIKOAREN OSAERAREN 
ALDETIK. 
 
Lehendakaritza eta Gizarte Zerbitzuen 
Informazio Batzordeak proposatuta, 
aho batez ondorengoa erabaki da: 
 

KULTUR ETXEA tokiko erakunde 
autonomoko Artezkaritza Kontseiluaren 
osaera aldatuko da, GUK udal taldeari 
dagokionez. Talde horretako zinegotzi 
hauek izango dira Kontseiluko kideak: 

 

20. MODIFICACIÓN DEL CONSEJO 
RECTOR DEL ORGANISMO 
AUTÓNOMO LOCAL AULA DE 
CULTURA EN LO QUE AL GRUPO 
POLÍTICO MUNICIPAL GUK SE 
REFIERE. 
 
A propuesta de la Comisión 
Informativa de Presidencia y Servicios 
Sociales, por unanimidad se acordó:  
 
Modificar la composición del Consejo 
Rector del Organismo Autónomo Local 
“AULA DE CULTURA” en lo que al 
grupo municipal GUK se refiere,  
quedando el mismo integrado por los 
siguientes concejales de ese grupo : 

 
Titularrak/Titulares  Ordezkoak/Suplentes 

 
Paula Amieva Clemente  Enrique Olaso García 



Akta/Acta  2/17 

O. Batz.2017.02.22 Pl 22.02.2017 

 
 

 

 

 7  

Francisco Enrique Prada Olleta   
Susana Andollo González   
 

21.- JESUSEN BIHOTZ SAKRATUA 
UDAL EGOITZAKO 
ARTEZKARITZA KONTSEILUA 
ALDATZEA, GUK UDAL TALDE 
POLITIKOAREN OSAERAREN 
ALDETIK. 
 
Lehendakaritza eta Gizarte Zerbitzuen 
Informazio Batzordeak proposatuta, 
aho batez ondorengoa erabaki da: 
 
JESUSEN BIHOTZAREN UDAL 
EGOITZA tokiko erakunde 
autonomoko Artezkaritza 
Kontseiluaren osaera aldatuko da, GUK 
udal taldeari dagokionez. Talde 
horretako zinegotzi hauek izango dira 
Kontseiluko kideak: 
 

21. MODIFICACIÓN DEL CONSEJO 
RECTOR DE LA RESIDENCIA 
MUNICIPAL SAGRADO CORAZÓN 
DE JESÚS EN LO QUE AL GRUPO 
POLÍTICO MUNICIPAL GUK SE 
REFIERE. 
 
A propuesta de la Comisión 
Informativa de Presidencia y Servicios 
Sociales, por unanimidad se acordó:  
 
Modificar la composición del Consejo 
Rector del Organismo Autónomo Local 
“RESIDENCIA MUNICIPAL 
SAGRADO CORAZÓN DE JESÚS” en 
lo que al grupo municipal GUK se 
refiere, quedando el mismo integrado 
por los siguientes concejales de ese 
grupo: 

 
Titularrak/Titulares  Ordezkoak/Suplentes 

 
Susana Andollo González  Francisco Enrique Prada Olleta 
Paula Amieva Clemente   
Enrique Olaso García   
 

22.- BERDINTASUN PLANA, 4.A, 
ONESTEA. 
 
Proposamena irakurri ostean, Keltse 
Eigurenek hitza hartu, eta esan du 
Emakume eta Gizonen 
berdintasunerako IV. Plana aurkeztuko 
dela. Adierazi du 1999az geroztik 
jorratzen ari direla berdintasun 
politikak zenbait planen bidez. Plan 
hau egiteko, lehenago diagnostiko bat 
egin da, zeinak aintzat hartu baitu 
banakoekin eta emakumeen elkarteekin 
egindako parte hartzeko tailerretan 
bildutako informazioa, eta 
diagnostikoarekin bat etorri dela 
Berdintasun Kontseilua. Azterketa 

22. APROBACIÓN DEL IV PLAN DE 
IGUALDAD. 
 
Tras darse lectura a la propuesta 
interviene Keltse Eiguren para 
manifestar que se presenta el IV Plan 
para la Igualdad de Mujeres y Hombres 
de Getxo. Indica que desde 1999 a 
través de distintos planes se viene 
trabajando en las políticas de igualdad. 
Este plan se ha elaborado tras la 
realización de un diagnóstico que 
contempla información recogida con 
talleres participativos con personas y 
asociaciones de mujeres y 
posteriormente ese diagnóstico ha sido 
compartido por el Consejo de Igualdad. 
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errealitatearen isla da, eta IV. planeko 
jarduketetarako abiapuntua. 
Metodologia berarekin eta talde 
motorraren, udalaren arlo guztietako 
hainbat langileren eta Berdintasun 
Kontseiluaren parte-hartzearekin idatzi 
da plana, eta orain Emakunde horren 
txostena egiten ari da. Bide-orria izan 
nahi du zeharkako berdintasun-
politikarako. Ardatz estrategikoak 
zehaztu ditu, eta esan du guztira 99 
neurri biltzen dituzten zenbait 
programa dituela, horietako bakoitzak 
dauzkala arduradun bat eta jarduteko 
kronograma bat. Eragin ekonomikoa 
aurrekontuetan ikusiko da, eta 
irizpideak aurreikusten ditu nola 
gauzatu den baloratzeko. Berdintasun 
handiagoa duen eta beraz bidezkoagoa 
den gizarte baten alde lan egiteko 
tresna izan nahi du.  
 
 
Susana Andollok adierazi du GUK 
taldearen iritziz balioak aldatu gabe ez 
dela gizarte-eraldaketarik egongo, eta 
horretarako garatu behar direla balio 
berbera, berdintasunean aurrera egin 
ahal izateko. Imajinario kolektiboan 
errotutako hainbat balio kendu beharra 
dago, eta erronka horri ekin behar zaio. 
Beraren ustez, kontzientziazio-
kanpainak egin behar dira genero-
berdintasunean aurrera egiteko. 
Azpimarratu du beharrezkoa dela 
lehen mailetatik jardutea hezkuntza-
arloan, baita udalaren langileak 
prestatzea ere. Guztiak animatzen ditu 
Getxoko Emakumeen Etxearen 
proiektuan parte hartzen, emakumeen 
espazio propioa baita. Baikor izan nahi 
dute plana garatzeko, eta horregatik 
aldeko botoa emango diote.  
 
Nerea Guijarrubiak adierazi du EH 
Bilduk ekarpen asko proposatu dizkiola 
planari, eta horietako batzuk onartu 

El estudio es una foto real y punto de 
partida para las acciones del IV plan. 
Con la misma metodología y con 
participación del grupo  motor, 
personal de todas las áreas del 
ayuntamiento y el Consejo de Igualdad 
se ha redactado este plan que ha sido 
informado por Emakunde. Pretende ser 
la hoja de ruta para la política 
transversal de igualdad. Detalla los ejes 
estratégicos, que cuenta con los 
diferentes programas que recogen un 
total de 99 medidas, que cada una de 
las cuales tiene asignado un 
responsable y un cronograma de 
actuación. El reflejo económico se verá 
en los presupuestos y también 
contempla criterios de valoración de su 
realización. Pretende ser una 
herramienta para trabajar por una 
sociedad más igualitaria y por tanto 
más justa.  
 
Susana Andollo indica que GUK estima 
que sin cambio de valores no va a haber 
una transformación social y para eso 
hay que desarrollar nuevos valores que 
permitan avanzar en la igualdad. Es 
necesario eliminar valores anclados en 
el imaginario colectivo y este es un reto 
que hay que abodar. Opina que hay que 
promover campañas de concienciación 
para avanzar en la igualdad de género. 
Resalta la necesidad de actuar en el 
ámbito educativo desde los primeros 
niveles así como también formar a los 
empleados municipales. Anima a todos 
a participar en el proyecto de la Casa de 
la Mujer de Getxo como espacio propio 
de mujeres. Quieren ser optimismtas 
para desarrollar el plan y por eso lo 
aprobaran.  
 
 
Nerea Guijarrubia indica que EH Bildu 
ha planteado muchas aportaciones al 
plan, algunas de las cuales han sido 



Akta/Acta  2/17 

O. Batz.2017.02.22 Pl 22.02.2017 

 
 

 

 

 9  

direla. Aldeko botoa emango dute, 
tresna eraginkorra izan baitaiteke 
berdintasunean aurrera egiteko. 
Zehaztu du paperean dena sartzen den 
arren beharrezkoa dela baliabideak 
ematea. Konfiantza dute udal-
profesionalengan, baina berretsi dute 
baliabide gehiago eman behar zaizkiola 
Berdintasun Unitateari eta ekipamendu 
gehiago udalerriari; eta uste du 
Emakumeen Etxea proiektu 
garrantzitsua dela. Adierazi du euren 
proposamen batzuk ez direla onartu, 
esaterako Hiri-antolamenduko Plan 
Orokorrari buruzkoa. Haien iritziz, 
udal-jardueraren arlo guztietan 
ikuspegi feminista egon behar du eredu 
patriarkalari aurre egiteko. Faltan 
nabaritzen dute plana integralagoa ez 
izatea. Amaitzeko, esan du planaren 
jarraipena egingo dutela ebaluatzeko 
nola betetzen den.  
 
Ondorioz, Lehendakaritza eta Gizarte 
Zerbitzuen Informazio Batzordeak 
proposatuta, aho batez ondorengoa 
erabaki da: 
 
Erantsitako dokumentuaren arabera, 
Getxoko Emakume eta Gizonen 
Berdintasunerako IV. Plana onestea. 
 
Jarraian, alkateak hitza hartu du eta 
nabarmendu du lortutako adostasuna, 
eta eskertu du parte hartu duten alde 
guztiek egindako lana; zorionak eman, 
eta beren lanarekin jarraitzeko eskatu 
die.  
 

asumidas. Van a votar a favor ya que 
puede ser un instrumento eficaz para 
avanzar en la igualdad. Indica que el 
papel aguanta todo pero hace falta 
dotar de medios. Confían en los 
profesionales municipales pero insiste 
en que hay que dotar de más medios a 
la Unidad de Igualdad así como dotar 
de equipamientos al municipio y cree 
que la Casa de la Mujer es un proyecto 
importante. Manifiesta que tienen 
propuestas que no han sido admitidas 
como han sido, la referida al Plan 
General de Ordenación Urbana. Estima 
que en todos los aspectos de la 
actuación municipal ha de existir una 
visión feminista para contrarrestar el 
modelo patriarcal. Echan en falta un 
plan más integral. Finaliza indicando 
que realizarán un seguimiento del plan 
para evaluar su cumplimiento.  
 
 
En consecuencia, y a propuesta de la 
Comisión Informativa de Presidencia y 
Servicios, por unanimidad se acordó:  
 
 
Aprobar el  IV Plan para la Igualdad de 
Mujeres y Hombres en Getxo, según 
documento anexo. 
 
Interviene a continuación el Alcalde 
para recalcar la unanimidad obtenida y 
agradecer la labor realizada por todas 
las partes intervinientes, a los que 
felicita y les pide que continúen con su 
labor.  
 

 
OGASUNA, KONTUAK, 
EKONOMIA-SUSTAPENA, GIZA 
BALIABIDEAK, HEZKUNTZA, 
GAZTERIA  ETA EUSKARA 

HACIENDA, CUENTAS, 
PROMOCIÓN ECONÓMICA, 
RECURSOS HUMANOS, 
EDUCACIÓN, JUVENTUD  Y 
EUSKERA 

 
23.- UDAL-DIRUZAINTZAREN 23.- DACIÓN DE CUENTA DEL 
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HIRUHILEKO TXOSTENAREN 
BERRI EMATEA, 15/2010 LEGEAREN 
LAUGARREN ARTIKULUAN 
XEDATUTAKOA BETE BEHARREZ 
(2016KO 3. HIRUHILEKOA). 
 
Ogasun, Kontu, Ekonomia-Sustapen, 
Giza Baliabide, Gazteria eta Euskarako 
Informazio-Batzordeak proposatuta,  
 
 
IT 001-2017 Diruzaintzako Txostenaren 
edukiaren jakitun egon; txosten hori 
betebeharrak ordaintzeko legezko 
epeak betetzeari buruzkoa da. 
 

INFORME TRIMESTRAL DE 
TESORERIA EN CUMPLIMIENTO 
DE LO DISPUESTO EN EL 
ARTÍCULO CUARTO DE LA LEY 
15/2010 (4º TRIMESTRE DE 2016). 
 
A propuesta de la Comisión 
Informativa de Hacienda, Cuentas, 
Promoción Económica, Recursos 
Humanos, Juventud y Euskara,  
 
Quedaron enterados del contenido del 
Informe  de Tesorería IT 001-2017 sobre 
el cumplimiento de los plazos legales 
para el pago de obligaciones. 
 

 
24.- HAINBAT DEKRETUREN BERRI 
EMATEA: TRANSFERENTZIAZ 
BALIATURIK AURREKONTUA 
ALDARAZI. 
 
 
Ogasun, Kontu, Ekonomia-Sustapen, 
Giza Baliabide, Gazteria eta Euskarako 
Informazio-Batzordeak proposatuta,  
 
 
Transferentziaren bidezko aurrekontu-
aldaketaren Dekretu hauek jakitun 
egon: 
 
 
270/2017 zenbakidun Dekretua 
10.000,00 euroko zenbatekoarekin.  
2017/01 kreditu-transferentzia. 
Emakumeek historiari egindako 
ekarpenei buruzko beka.  
 
313/2017 zenbakidun Dekretua 
2.063,68 euroko zenbatekoarekin.  
2017/02 kreditu-transferentzia. 
Enpresentzako diru-laguntzak. 
 

24.- DACIÓN DE CUENTA DE 
DIVERSOS DECRETOS DE 
MODIFICACIÓN 
PRESUPUESTARIA MEDIANTE EL 
USO DE TRANSFERENCIAS. 
 
A propuesta de la Comisión 
Informativa de Hacienda, Cuentas, 
Promoción Económica, Recursos 
Humanos, Juventud y Euskara,  
 
Quedaron enterados de los siguientes 
decretos de modificación 
presupuestaria mediante el uso de 
transferencias: 
 
Decreto nº 270/2017 por un importe de 
10.000,00 euros. Transferencia de 
credito 2017/01. Beca acerca de las 
aportaciones hechas a la historia por las 
mujeres.  
 
Decreto nº 313/2017 por un importe de 
2.063,68 euros. Transferencia de credito 
2017/02. Ayudas a empresas.  
 

 
HIRIGINTZA, OBRAK ETA 
ZERBITZUAK  ETA INGURUMENA 

URBANISMO, OBRAS Y SERVICIOS 
Y MEDIO AMBIENTE 
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25.- ANDIKOETXE BANAKETA-
ARLOAN DISEINATUTAKO 
ERAIKINARENTZAT (ZK. 1) 
EGINDAKO XEHETASUNEZKO 
AZTERKETA BEHIN BETIKO 
ONESTEA. 
 
Proposamena irakurri ondoren, Maite 
Arraizak hitza hartu, eta esan du 
xehetasun-azterketa horren kontra 
bozkatuko dutela etxebizitza asko 
eraikitzeko aukera ematen duelako 
etxebizitza sozialik aurreikusi gabe. 
Uste dute HAPO berriak ekintza 
sozialagoak egiteko aukera emango 
duela. Kritikatu du berrikuste-prozesua 
atzeratzen ari dela. Gobernu-taldeak, 
kontratua amaitzen ari zela bazekien 
ere, ez zuela berehalakoan lizitatu 
kontratu berria, eta geroago lizitatu 
arren, adjudikatu gabe geratu da, eta 
horrek areago atzeratzen du prozesua. 
Beraren ustez, gobernu-taldeak ez du 
agintaldi honetan onartu nahi 
berrikuspena, eta horregatik neurri 
puntualen bidez jarduten du, eta EH 
Bildu ez dator bat politika horrekin.  
 
Proposamena bozkatu da, eta onartu da 
aldeko 11 boto lortu dituelako (EAJ eta 
PSE-EE), kontrako lau boto (EH Bildu), 
eta 9 abstentzio (PP, GUK eta 
Ciudadanos). 
 
Ondorioz, Hirigintza, Obra eta 
Zerbitzu, Ingurumen eta Ondare eta 
Etxebizitzako Informazio-Batzordeak 
proposatuta, gehiengoz ondorengo 
erabaki da:  
 
LEHENENGOA.-  
 
I.- Behin betiko onestea DOMINGO 
GUZMÁN ARROYO jaunak, GRUPO 
COSIMET INMOBILIARIA, SL 
enpresaren izenean eta berau 

25.- APROBACIÓN DEFINITIVA 
DEL ESTUDIO DE DETALLE PARA 
LA EDIFICACIÓN DISEÑADA Nº 1 
DEL AREA DE REPARTO Nº 28-
“ANDIKOETXE”. 
 
 
Tras dar lectura a la propuesta 
interviene Maite Arraiza para indicar 
que votarán en contra de este Estudio 
de Detalle porque facilita construir 
muchas viviendas sin que se contemple 
ninguna vivienda social. Estiman que 
un nuevo PGOU posibilitará acciones 
más sociales. Critica que el proceso de 
revisión se está retrasando. Que el 
equipo de gobierno, pese a saber que 
finalizaba el contrato, no licitó de 
manera inmediata el nuevo contrato y 
pese a licitar más tarde éste ha quedado 
desierto, lo que aplaza aún más todavía 
el proceso. Estima que el equipo de 
gobierno no tiene voluntad de aprobar 
la revisión en la presente legislatura, 
por eso actúa mediante medidas 
puntuales, política que EH Bildu no 
comparte.  
 
Sometida la propuesta a votación es 
aprobada al obtener 11 votos a favor, 
PNV, PSE-EE; 4 votos en contra, EH 
Bildu; 9 abstenciones, PP, GUK, 
Ciudadanos. 
 
En consecuencia y a propuesta de la 
Comisión Informativa de Urbanismo, 
Obras y Servicios, Medio Ambiente y 
Patrimonio y Vivienda, por mayoría se 
acordó:  
 
PRIMERO.-  
 
I.- Aprobar, con carácter definitivo, el 
Estudio de Detalle presentado por D. 
DOMINGO GUZMÁN ARROYO, en 
nombre y representación de la 
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ordezkatuz aurkeztutako Xehetasun 
Azterlana “Andikoetxe” izeneko 28. 
banaketa aldeko 1. zenbakidun 
eraikinerako. Hala, behin-behineko 
onespenean adierazitako zehaztasunak 
bete beharko dira. 
 
 
II.- Erabaki hau Bizkaiko Aldizkari 
Ofizialean argitaratuko da. 
 
III.- Interesdunei jakinaraztea, egokiak 
diren errekurtsoak adieraziz. 
 
BIGARRENA.-Alkatetza-Udalburutzari 
ahalmena emango zaio erabaki hauek 
burutzeko behar diren ebazpenak eman 
ditzan. 
 

mercantil GRUPO COSIMET 
INMOBILIARIA, S.L., para la 
edificación diseñada nº 1 del Area de 
Reparto nº 28-“Andikoetxe”, 
debiéndose tener en cuenta las 
matizaciones apuntadas a la aprobación 
inicial. 
 
II.- Publicar este acuerdo en el Boletín 
Oficial de Bizkaia  
 
III.- Notificarlo a los interesados con 
indicación de los recursos procedentes. 
 
SEGUNDO.- Facultar a la Alcaldía 
Presidencia para la adopción de 
cuantas resoluciones sean necesarias 
para la ejecución de estos acuerdos. 
 

 
26.- 8-ROMO BANAKETA-ARLOKO 
KALAMUA KALEKO 11KO 
ERAIKINA ORDEZTEARREN 
EGINDAKO XEHETASUNEZKO 
AZTERKETA BEHIN BETIKO 
ONESTEA. 
 
Proposamena irakurri ondoren, 
bozkatu egin da, eta honako emaitza 
hau irten da: 11 boto alde (EAJ eta PSE-
EE), 4 boto kontra (EH Bildu), eta 9 
abstentzio (PP, GUK eta Ciudadanos). 
 
 
Ondorioz, Hirigintza, Obra eta 
Zerbitzu, Ingurumen eta Ondare eta 
Etxebizitzako Informazio-Batzordeak 
proposatuta, gehiengoz ondorengo 
erabaki da:  
 
LEHENENGOA.-  
 
I.- Behin betiko onestea ADELA 
LAMEIRAS DE SANTOS andreak, A4 
ARQUITECTOS enpresaren izenean eta 
berau ordezkatuz aurkeztutako 
Xehetasun Azterlana, “Romo” izeneko 

26.- APROBACIÓN DEFINITIVA 
DEL ESTUDIO DE DETALLE PARA 
LA SUSTITUCIÓN DEL EDIFICIO 
SITO EN EL Nº 11 DE C/ KALAMUA 
DEL AREA DE REPARTO Nº 8-
“ROMO”. 
 
Tras darse lectura a la propuesta se 
somete a votación obteniendo el 
siguiente resultado: 11 votos a favor, 
PNV, PSE-EE; 4 votos en contra, EH 
Bildu; 9 abstenciones, PP, GUK, 
Ciudadanos. 
 
En consecuencia y a propuesta de la 
Comisión Informativa de Urbanismo, 
Obras y Servicios, Medio Ambiente y 
Patrimonio y Vivienda, por mayoría se 
aprobó: 
 
PRIMERO.-  
 
I.- Aprobar, con carácter definitivo, el 
Estudio de Detalle presentado por 
DÑA. ADELA LAMEIRAS DE 
SANTOS, en nombre y representación 
de A4 ARQUITECTOS, para la 
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8. zenbakidun banaketa-aldean dagoen 
Kalamua kaleko 11. zenbakiko eraikina 
ordezkatzeari buruzkoa. Hala, behin-
behineko onespenean adierazitako 
zehaztasunak bete beharko dira. 
 
 
II.- Erabaki hau Bizkaiko Aldizkari 
Ofizialean argitaratuko da. 
 
III.- Interesdunei jakinaraztea, egokiak 
diren errekurtsoak adieraziz. 
 
BIGARRENA.- Alkatetza-
Udalburutzari ahalmena emango zaio 
erabaki hauek burutzeko behar diren 
ebazpenak eman ditzan. 
 

sustitución del edificio sito en el nº 11 
de la calle Kalamua, en el Area de 
Reparto nº 8-“Romo”, debiéndose tener 
en cuenta las matizaciones apuntadas a 
la aprobación inicial. 
 
 
II.- Publicar este acuerdo en el Boletín 
Oficial de Bizkaia.  
 
III.- Notificarlo a los interesados con 
indicación de los recursos procedentes. 
 
SEGUNDO.- Facultar a la Alcaldía 
Presidencia para la adopción de 
cuantas resoluciones sean necesarias 
para la ejecución de estos acuerdos. 
 

 
Alkateak jakinarazi du presako mozio 
bat dagoela, Ciudadanosek aurkeztua, 
Auzitegi Konstituzionalak hiri-lurren 
balio-gehikuntzaren gaineko zergari 
buruz emandako epaiaz, eta beraz 
horren presazko izaeraz erabaki behar 
dela.  
 
 
Santiago Ruizek premiazkotasuna 
honela justifikatu du: gai-zerrenda 
egiteko epea bukatu arte ez dela 
ezagutu Auzitegi Konstituzionalaren 
epaia, zeinak baliogabetu baititu hiri-
lurren balioaren gaineko zerga arautzen 
duen Gipuzkoako Foru Arauaren 
artikulu batzuk, eta presazko mozio 
moduan aurkeztu du beraren ustez 
lehenbailehen jokatu behar delako 
aurre egin ahal izateko herritarrek 
aurkez litzaketen erreklamazioei.  
 
 
Koldo Iturbek esan du epaia otsailaren 
16koa dela, hau da, oso berria, eta 
indargabetu egin duela Gipuzkoako 
araudi bat. Epaiaren kontu asko dago 
aztertzeko oraindik, ikusteko zer 

El Alcalde indica que hay una moción 
de urgencia presentada por 
Ciudadanos sobre la Sentencia del 
Tribunal Consititucioinal relativa al 
impuesto que grava el Incremento del 
Valor de los Terrenos de Naturaleza 
Urbana, por lo que procede debatir 
acerca de su urgencia.  
 
Santiago Sainz jusitifca la urgencia en 
que la Sentencia del Tribunal 
Constitucional que anula determinados 
artículos de la Norma Foral de 
Gipuzkoa, que regula el impuesto sobre 
el Valor de los Terrenos de Naturaleza 
Urbana se ha conocido después de 
finalizar el plazo para la confección del 
orden del día y la ha planteado como 
moción de urgencia por entender que 
es necesario actuar cuanto antes para 
hacer frente a las reclamaciones 
vecinales que pudieran presentarse.  
 
Koldo Iturbe indica que la sentencia es 
de 16 de febrero, es decir, muy reciente 
y que deja sin efecto una normativa 
guipuzcoana. Todavía hay muchas 
cuestiones que analizar de la sentencia 
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ondorio dakartzan; beraren iritziz ez da 
premiazkoa mozioa onartzea, eta, 
horregatik, haren kontra bozkatuko du; 
dena dela, hurrengo osoko bilkura 
batean aurkeztera animatu du.  
 
Eduardo Andradek jakinarazi du PP 
abstenitu egingo dela. Gogorarazi du 
aurreko osoko bilkuran ohartarazi 
zuela Konstituzioaren kontrako 
ezaugarriak izan zitzakeela zerga 
horrek, oraindik zalantzak daudela 
epaiaren eragin-esparru juridikoaz, eta 
hura baloratzen ez den bitartean ez dela 
arinegi hartu behar erabakirik.  
 
Ibon Rodriguezek adierazi du ados 
dagoela beste talde batzuek lehenago 
esandakoarekin, eta ez deritzola 
beharrezko presakotasunari; beraien 
ustez, komenigarriagoa da geroago 
jorratzea gaia, ondorioak baloratu 
ostean, eta horregatik abstenitu egingo 
dira.  
 
Alkateak hitza hartu, eta esan du 
presakotasuna baloratzeko kontuan 
hartu behar dela hura eragiten duen 
gertaera gai-zerrenda egin ostean jazo 
edo ezagutu dela, eta kasu honetan 
halaxe izan da, baina aldi berean ez 
dagoela premiarik udalak erabakiak 
hartzeko, eta hurrengo osoko bilkura 
batean jardun dezaketela  mozioaz.  
 
 
 
Presakotasuna bozkatuta, ez da onartu, 
aldeko boto bat jaso duelako 
(Ciudadanos), 11 boto kontra (EAJ eta 
PSE-EE), eta 12 abstentzio (PP, GUK eta 
EH Bildu). Beraz, ez da gai-zerrendan 
gehitu mozioa. 
 

para ver sus propios efectos y entiende 
que no existe urgencia en la aprobación 
de la moción, por lo que se opondrán a 
la misma, sin perjuicio de animarle a 
que la presente en un siguiente pleno.  
 
Eduardo Andrade manifiesta que el PP 
se va a abstener. Recuerda que el 
pasado Pleno ya indicó que este 
impuesto podía tener cuestiones 
inconstitucionales y todavía existen 
dudas acerca del alcance jurídico de la 
sentencia y en tanto no se valore la 
misma estima que no deben adoptarse 
decisiones precipitadas.  
 
Ibon Rodríguez manifiesta estar de 
acuerdo con lo indicado 
precedentemente por otros grupos y no 
ven la necesidad de la urgencia y creen 
más conveniente tratar posteriormente, 
una vez valorados los efectos, por lo 
cual se abstendrán.  
 
 
El Alcalde interviene para indicar que 
para valorar la urgencia se tienen en 
cuenta que el hecho causante de la 
moción se haya conocido o producido 
tras haberse elaborado el orden del día, 
que en este caso así ha sido, pero 
también manifiesta que no hay 
urgencia en tomar decisiones por parte 
del ayuntamiento y que esta moción 
puede ser objeto de tratamiento en un 
próximo Pleno.  
 
Sometida la urgencia a votación es 
rechazada al obtener 1 voto a favor, 
Ciudadanos; 11 votos en contra, PNV, 
PSE-EE; 12 abstenciones, PP, GUK, EH 
Bildu. Por tanto no se incorpora al 
orden del día la moción. 
 

 
MOZIOAK ETA INTERPELAZIOAK MOCIONES E INTERPELACIONES  
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27.- PP ALDERDIKO UDAL 
TALDEAK AURKEZTUTAKO 
MOZIOA: SEMAFOROA GABRIEL 
RAMOS URANGA KALEAN 
EZARTZEA. 
Raquel Gonzalezek mozioa irakurri du. 
Jakinarazi du Lantegi Batuakeko 
langileek eskertuko luketela semaforoa 
jartzea, eta udalean baliabide nahikoak 
daudenez, gobernu-taldearen 
borondate politikoaren baitan baino ez 
dagoela.  
 
 
Enrique Olasok azaldu du 
proposamena aztertu dutela eta 
badakitela Lantegi Batuaken zentroko 
erabiltzaileek eskatu zutela semaforoa 
jartzea duela hainbat urte eta oraindik 
segitzen dutela eskatzen, eta, 
horregatik, mozioaren alde egingo 
dutela.  
 
Maite Arraizak adierazi du EH Bilduk 
mozioaren alde egingo duela, eta 
beraren ustez beharrezkoa dela 
mugikortasunari buruzko plan 
globalago bat; plan hori gauzatzen ez 
den bitartean, orain aurkeztu denaren 
moduko mozioak babestuko ditu, 
kontuan harturik zein erabiltzaile-
kolektibori lagundu nahi zaion. 
Bukatzeko, nabarmendu du 
beharrezkoa dela udaleko talde guztien 
artean prestatzea plan bat.  
 
Santiago Sainzek esan du beraren ustez 
interesgarria dela proposamena, eta 
babestuko duela, mugikortasun 
jasangarrian era irisgarritasunean 
aurrerapenak dakartzaten kontu 
guztiak bezala.  
 
Joseba Arregik esan du nahiz eta 
proposamenak pertsonen 
irisgarritasuna hobetuko duela 
dirudien, ikuspegi teknikotik gauzak ez 

27.- MOCIÓN DEL GRUPO 
MUNICIPAL POPULAR 
S/INSTALAR UN SEMÁFORO EN LA 
CALLE GABRIEL RAMOS URANGA. 
 
Raquel González da lectura a la 
moción. Manifiesta que los trabajadores 
de Lantegi Batuak agradecerían la 
ubicación del semáforo y existen 
recursos suficientes en el ayuntamiento 
por lo que únicamente depende de la 
voluntad política del equipo de 
gobierno.  
 
Enrique Olaso expone que han 
analizado la propuesta y conocen que 
los usuarios del centro de Lantegi 
Batuak solicitaron hace años la 
colocación del semáforo y mantienen 
todavía la solicitud por lo que apoyarán 
la moción.  
 
 
Maite Arraiza indica que EH Bildu 
apoyará la moción y cree que es 
necesario un plan más global sobre 
movilidad y en tanto se realiza 
apoyarán medidas como la que se 
presenta, teniendo en cuenta al 
colectivo usuario al que se pretende 
mejorar. Finaliza indicando la 
necesidad de trabajar en un plan por 
parte de todos los grupos municipales.  
 
 
 
Santiago Sainz cree que la propuesta es 
interesante y la van a apoyar como 
todas las cuestiones que supongan 
avances en movilidad sostenible y 
accesibilidad.  
 
 
Joseba Arregi indica que la propuesta 
tiene apariencia de mejorar la 
accesibilidad de las personas pero 
técnicamente a veces las cosas no son 
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direla horrela zenbaitetan, baina 
errazena dela olatuarekin bat egitea. 
Eta Gobernu-taldea abstenituko dela, 
beren osotasunean aztertu behar 
direlako eskaerak. Gogorarazi du 
hainbat urtetik hona dagoela 
mugikortasun-plan bat Getxon, eta ezin 
direla erabakiak hartu arrazoirik gabe; 
jarraian, jakinarazi du zer irizpidek 
erabakiarazi dizkieten oinezkoen 
pasabideak jartzea, espaloiak zabaltzea, 
aldaketak egitea zirkulazioan, eta 
semaforoak kentzea. Gogorarazi du 
Trafikoko Zuzendaritza Nagusia 
hirietan semaforoak kentzearen aldeko 
dela, eta oinezkoen elkarteek 
semaforoez dituzten irizpideen arabera, 
horien funtzioa da ibilgailuei 
lehentasuna ematea oinezkoen aurrean.  
 
Raquel Gonzalezek erantzun du ez 
deritzola arrazoizko Madril edo 
Trafikoko Zuzendaritza Nagusia 
aipatzeari, Getxoko Andra Mariko 
semaforo bati buruz berba egitean, 
hiriaren erdialdean ez dago eta. 
Azpimarratu du oposizioko talde 
guztiek lau egunetan ikusi dutela 
semaforoak beharrezkoak direla, 
errealitatea ezagutzen dutelako, eta 
euren ustez gobernu-taldea ez dela 
beren bulegoetatik irteten. Amaitzeko, 
nabarmendu du Lantegi Batuaken 
instalazio batzuk daudela inguru 
horretan.  
 
Enrique Olasok adierazi du, ikuspegi 
orokor batean, ados egon daitezkeela 
gobernu-taldeak esandakoarekin, baina 
zenbait behar zehatzek eskatzen dutela 
erantzun desberdinduak ematea. Eta 
esan du semaforoa jartzeko eskatzen ari 
den tokitik gertu sakagailudun 
semaforo batzuk daudela, eta horiek 
ere erantzuten dietela dauden 
ekipamenduen errealitate ezberdinei.  
 

así, aunque lo más fácil es sumarse a la 
ola. El equipo de gobierno se va a 
abstener porque es necesario estudiar 
las demandas en su conjunto. Recuerda 
que desde hace años hay un plan de 
movilidad en Getxo y que no se pueden 
adopotar decisiones sin justificación, 
pasando a dar cuenta de los criterios 
para tomar decisiones como han sido la 
implantación de pasos de peatones, 
ampliaciones de aceras, cambios de 
circulación y eliminaciones de 
semáforos. Recuerda que la Dirección 
General de Tráfico apoya la eliminación 
de semáforos en la ciudad y que los 
criterios de asociaciones de viandantes 
sobre los semáforos recogen que éstos 
sirven para priorizar el vehículo sobre 
los peatones.  
 
Raquel González replica que no le 
parece razonable hablar de Madrid, de 
la Dirección General de Tráfico para 
hablar de un semáforo en Santa María 
de Getxo que no está en el centro de la 
ciudad. Resalta que todos los grupos de 
la oposición han visto en cuatro días la 
necesidad de los semáforos porque 
conocen la realidad y creen que el 
equipo de gobierno no sale de sus 
despachos. Finaliza recalcando la 
existencia de unas instalaciones de 
Lantegi Batuak en dicho entorno.  
 
 
 
Enrique Olaso manifiesta que pueden 
estar de acuerdo con lo dicho por el 
equipo de gobierno como criterio 
general pero luego hay necesidades 
concretas que requiren respuestas 
diferenciadas. Indica que cerca de 
donde se está planteando colocar un 
semáforo existen también otros 
semáforos con pulsador que responden 
también a diferentes realidades de 
equipamientos existentes.  
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Joseba Arregik gogorarazi du gobernu-
taldeak ez duela esan mozioaren kontra 
bozkatuko duenik, bakarrik esan duela 
azterketa bat egin behar dela aldez 
aurretik, eta horregatik abstenitu 
egingo direla. Euren ustez, semaforoak 
jartzean irizpide ekonomiko eta 
sozialak ere kontuan hartu behar dira, 
eta erabakiak segurtasun-irizpideen 
araberakoa izan behar du. Esan du 
irizpide globalekin aztertu behar dela, 
udalerri osoari begira, segurtasunaren 
irizpideari lehentasuna emanda. Eta 
berriro esan du Trafikoko Zuzendaritza 
Nagusiak ez duela berba egin 
semaforoak hirien erdialdean kentzeaz, 
hirietan kentzeaz baizik.  
 
Raquel Gonzalezek kritikatu du 
gobernu-taldea semaforoetan 
zentratzen dela, eta ez semaforoaren 
inguruetan, mozioak aipatzen duena, 
eta horrek agerian uzten duela 
gobernu-taldearen jarrera. Gogorarazi 
die 1993tik ari direla mugikortasuna 
aztertzen, eta urte askotxo direla. 
Amaitzeko, esan du kolektibo batek 
egin duela eskaera, eta ez talde politiko 
batek.  
 
Joseba Arregik erantzun dio 1993an 
sortu zela lehen plana, eta garai hartan 
ez zegoela Ramon Uranga Kalea. 
Amaitzeko, adierazi du ideia aztertuko 
dutela, eta bilatuko dutela zein den 
konponbiderik onena.  
 
Bozketara eraman da mozioa, eta 
emaitza hau lortu du: 13 boto alde (PP, 
GUK, EH Bildu, eta Ciudadanos), eta 11 
abstentzio (EAJ eta PSE-EE).  
 
Gehiengoak onartutako mozioak:  
 
 
Gabriel Ramos Uranga kalean 

 
Joseba Arregi recuerda que el equipo de 
gobierno no ha dicho que vaya a 
oponerse a la moción sino que ha dicho 
que es necesario previamente realizar 
un estudio, razón por la que se 
abstendrán. Cree que la semaforización 
también debe responder a criterios 
económicos y sociales y la decisión 
debe responder a criterios de 
seguridad. Manifiesta que hay que 
estudiar con criterios globales y para 
todo el municipio, primando el criterio 
de seguridad. Insiste en que la 
Dirección General de Tráfico no habla 
de reducir los semáforos en el centro de 
las ciudades sino en las ciudades.  
 
 
Raquel González critica que el equipo 
de gobierno se centra en los semáforos 
y no en el entorno del semáforo que es 
de lo que habla la moción, lo que 
denota la actitud del equipo de 
gobierno. Les recuerda que desde el 
año 1993 llevan estudiando la 
movilidad y son muchos años. Finaliza 
indicando que esta petición viene de un 
colectivo y no de un grupo político.  
 
 
Joseba Arregi replica que el año 1993 se 
gestó el primer plan y en esa fecha no 
existía la calle Ramón Uranga. Finaliza 
indicando que valorarán la idea y 
buscarán la solución más adecuada.  
 
 
Sometida la moción a votación obtiene 
el siguiente resultado: 13 votos a favor, 
PP, GUK, EH Bildu, Ciudadanos; 11 
abstenciones, PNV, PSE-EE.  
 
Por mayoría es aprobada la siguiente 
moción:  
 
La calle Gabriel Ramos Uranga es una 
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neurrizko zirkulazioa egon ohi da; 
zebra-bide goratu asko daude bertan 
eta, a priori, ez dago zirkulazio-arazo 
larririk. 
 
Alabaina, 57. zenbakiaren parean, 
zentro okupazional bat dago, Dokudea, 
Lantegi Batuak fundazioak 
kudeatutakoa, hots, Bizkaian 
desgaitasuna duten pertsonei lan 
egiteko aukerak sortzeaz arduratzen 
den irabazi-asmorik gabeko erakunde 
pribatua. 
 
Lantegi Batuak erakundeko zentro 
horretako erabiltzaileak urteak 
daramatzate sakagailua daukan 
semaforo bat eskatzen zentroaren 
aurrean dagoen zebra-biderako. 
 
Udal honek beti eman die ezezko 
erantzuna, dagoeneko zebra-bide 
goratu asko daudelako eta ez 
dagoelako zirkulazio askorik, 
lehenengo paragrafoan azaldu bezala. 
 
Hala ere, zentro horretan desgaitasuna 
eta sentsibilitate bereziak dituzten 
hogeita hamar pertsonek egiten dute 
lan eta zerbitzu okupazionalean 
diharduten ehun pertsonek hartzen 
dute parte; horietariko asko ez dira 
lasai sentitzen kalea gurutzatzean, 
babesten dituen semaforo bat ez 
badago. Herritar horietarako, kalea 
gurutzatzea beldurraren aurkako 
borroka etengabea da, eta sakagailua 
daukan semaforo sinple bat baino ez 
dute eskatzen, beren lantokira sartzean 
zein irtetean erabiltzeko; gainera, hori 
erabiltzeko beharrik egon ezean, ez 
luke zirkulazioa oztopatuko. 
 
Udal Talde Popularreko kideok urteak 
daramatzagu eskaera hori 
entzunarazten saiatzen, baina ez dugu 
lortu; hori dela eta, Udalbatzan 

calle de tráfico moderado, con muchos 
pasos de cebra elevados y que no 
presenta, a priori, graves problemas de 
tráfico. 
 
Sin embargo, a la altura del numero 57, 
hay un centro ocupacional, Dokudea, 
gestionado por Lantegi Batuak, 
organización privada sin ánimo de 
lucro dedicada a la generación de 
oportunidades laborales para personas 
con discapacidad en Bizkaia. 
 
 
Los  usuarios  de  este centro de  
Lantegi  Batuak,  llevan años  pidiendo 
un semáforo "con pulsador" en el paso 
de cebra  que se encuentra justo delante 
del centro. 
 
Siempre han recibido la negativa por 
respuesta, por parte de este 
Ayuntamiento, porque ya hay pasos de 
cebra elevados y no hay mucho tráfico, 
como exponíamos en el primer párrafo. 
 
Pero en ese centro, trabajan una 
treintena de personas, con discapacidad 
y sensibilidades especiales,  y otro  
centenar participa en  el  servicio 
ocupacional, y muchas de ellas no se 
sienten seguras cruzando la calle sin un 
semáforo que les ampare. Son vecinos, 
para los que cruzar la calle es una lucha 
constante contra el miedo y que sólo 
piden un simple semáforo "con 
pulsador", para poder utilizarlo a la 
entrada y a la salida de su lugar de 
desarrollo, sin interferir en la 
circulación cuando no sea preciso su 
uso. 
 
 
Desde el Grupo Municlpal Popular ya 
hemos intentado que se escuche su 
petición desde hace años sin 
conseguirlo, por eso, y aprovechando la 
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sentsibilitate berriak dituzten indar 
politikoak eta hirigintzako beste 
teknikari batzuk sartu direla 
aprobetxatuz, eskaera historiko hori 
ekarri nahi dugu berriz ahotara, ea 
behingoz gauzatzea lortzen dugun. 
 
Horregatik guztiagatik, Getxoko Udal 
Talde Popularrak ERABAKI-
PROPOSAMEN hau aurkeztu nahi du: 
 
LEHENENGOA. Ahalik arinen 
sakagailua daukan semaforo bat jartzea 
Gabriel Ramos Uranga kalean, Lantegi 
Batuak zentroaren parean. 
 
 
BIGARRENA: Mozio hau udaleko 
hedabideetan jakinaraztea. 
 

entrada de nuevas fuerzas politicas en 
el pleno con nuevas sensibilidades y 
nuevos técnicos en urbanismo, traemos 
de nuevo esta petición histórica a ver si 
por fin conseguimos que se materialice. 
 
 
Por todo ello, el Grupo Municipal 
Popular de Getxo presenta la siguiente 
PROPUESTA DE ACUERDO: 
 
PRIMERO. Que se instalen a la mayor 
brevedad posible un semáforo "con 
pulsador" en la calle Gabriel Ramos 
Uranga a la altura del centro de Lantegi 
Batuak. 
 
SEGUNDO: Que se informe de la 
presente moción en los medios de 
comunicación municipales.  
 

 
28.- PP UDAL TALDEAK 
AURKEZTUTAKO MOZIOA: GETXO 
FITUR 2018AN. 
 
 
Miguel Ibabek ondorengo mozioa 
irakurri du:  
 
Duela 37 urtetatik hona, urtarrilean, 
Turismoaren Nazioarteko Azoka 
(FITUR) egiten da IFEMAn. Azoka 
horretan, 164 herrialde desberdinetako 
10000 erakustegi inguru biltzen dira. 
Halaber, gutxi gorabehera 200 ministro 
eta agintari elkartuko dira, eta 4300 
komunikabidetako 7000 kazetari baino 
gehiagok estaldura emango diote 
azokari. 
 
Udal Talde Popularraren ustez, 
gurutzaontziak uzten ez dizkigun 
turistak erakarri beharko lituzke 
Getxok. 
 
 

28.- MOCIÓN DEL GRUPO 
MUNICIPAL POPULAR S/LA 
PRESENCIA DE GETXO EN FITUR 
2018.  
 
Miguel Ibabe da lectura a la siguiente 
moción:  
 
Desde hace 37 años, en el mes de Enero, 
se celebra en IFEMA la Feria 
Internacional del Turismo (FITUR). En 
dicha Feria se congregan casi 10000 
expositores de 164 países diferentes. 
Mas de 7000 periodistas de 4300 medios 
de comunicación dan cobertura a la 
Feria que cuenta con alrededor de 200 
Ministros y Autoridades. 
 
 
Desde el Grupo Municipal Popular 
creemos que este es un escenario en el 
que Getxo debe  estar  presente para 
conseguir atraer  a  esos  turistas que  
los cruceros no nos dejan. 
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Udal askok stand propioa daukate eta 
turista horiek erakartzea lortzen 
dituzte, udalerri bakoitzaren tratu 
berezi eta espezifikoarekin. 
 
Badakigu Bizkaiko standean probintzia 
osoa sustatzen dela, baina aurrerapauso 
bat egin nahi dugu eta Getxok, udalerri 
bikaina eta erakargarria den aldetik, 
bere espazio propioa izatearen aldeko 
apustua egin. 
 
 
Horrengatik guztiagatik, Getxoko Udal 
Talde Popularrak honako erabaki-
proposamena egin nahi du: 
  
ERABAKI-PROPOSAMENA 
 
LEHENENGOA.- Udalak hurrengo 
Turismoaren Nazioarteko Azokaren 
(FITUR) edizioan stand propioa izateko 
beharrezkoak diren izapide guztiak 
egitea. 
 
BIGARRENA.- Mozio honen berri 
ematea udal-komunikabideei. 
 
 
Inazio Uriartek, gobernu-taldearen 
izenean, eskertu du proposamena, 
baina, interes estrategikoa, 
profesionaltasuna, eraginkortasuna eta 
efizientzia direla eta, ez dute bat egingo 
harekin. Azaldu du Getxok beste 
erakunde batzuekin parte hartzen 
duela hainbat markaren eta 
helmugaren babespean, eta jarraian 
zerrendatu ditu. Beraren ustez, 
elkarlotutako globalizatutako mundu 
batean, txokokeria ez da eraginkorra 
helmuga turistiko batentzat. Getxo 
hainbat multzo eta helmugaren parte 
da, eta horiek turismo eskaintzen 
arabera erabiltzen dira. Gogorarazi du 
Getxo 20 minutura dagoela Bilbotik, eta 
ordubete baino gutxiagora Donostiatik 
edo Gasteiztik, eta Madril edo New 

Son muchos los Ayuntamientos que 
tienen stand propio y consiguen atraer 
a esos turistas con un trato particular y 
específico de cada municipio. 
 
Sabemos que dentro del stand de 
Bizkaia se promociona toda la 
provincia, pero desde el Grupo Popular 
apostamos por dar un paso adelante y 
que Getxo, como gran y atractivo 
municipio que es, tenga su propio 
espacio. 
 
Por todo ello, el Grupo Municipal 
Popular de Getxo presenta la siguiente 
  
 

PROPUESTA DE ACUERDO 
 
PRIMERO.-. Que el Ayuntamiento 
inicie los tramites  necesarios para tener 
stand propio en la próxima edición de 
FITUR (Feria Internacional del 
Turismo) 
 
SEGUNDO.- Que se informe de. La 
presente  moción en los medios de 
comunicación municipales. 
 
Inazio Uriarte agracede, en nombre del 
equipo de gobierno, la propuesta pero 
por interés estratégico, profesionalidad, 
eficacia y eficiencia no van a asumir la 
misma. Explica que Getxo participa con 
otras instituciones bajo diferentes 
marcas y destinos que pasa a enumerar. 
Cree que en un mundo interconectado 
y globalizado un excesivo localismo 
como destino turístico no es efectivo. 
Getxo es parte de muchas agrupaciones 
y destinos diferentes que se utilizan en 
función de las ofertas turísticas. 
Recuerda que Getxo está a veinte 
minutos de Bilbao, a menos de una 
hora de San Sebastián y de Vitoria que 
son tiempos que en grandes ciudades 
como Madrid o Nueva York se 
requieren para salir de la propia 
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York bezalako hiri handietan denbora 
horiek behar izaten direla hiritik 
bertatik irteteko. Esan du Getxo ez dela 
irla bat, testuinguru baten parte baizik, 
eta mozioa onartzeak Fiturren garrantzi 
eta erakargarritasun txikiagoko toki 
batean aurkeztea ekarriko lukeela, 
Basque Country standean egotearen 
aldean.  
 
Ibon Rodriguezek errebindikatu du 
oposizioa erantzukizunez jokatzen 
duela, eta adierazi du mozioaren kontra 
bozkatuko dutela gobernu-taldeak 
emandako azalpenekin bat datozelako. 
Ez dute egoki ikusten Getxo bere kasa 
egotea Fiturren, eta marketinaren 
ikuspegitik, merkatuak identifikatu 
behar dira, eta Fiturren moduko 
ekitaldietan ez dute logiko ikusten 
Getxo bakarrik joatea.  
 
Enrique Pradak adierazi du GUK 
taldeak errespetatzen duela 
proposamena, baina zalantzak dituztela 
haren egokitasunari buruz. Euren 
iritziz, multzoan joanda biderkatzen da 
erakarmena, baina begi onez ikusten 
dute aukera hori aztertzea; nolanahi 
ere, ez deritzote lehentasunezko 
inbertsioa, nahiz eta onartzen duten 
beste udalerri batzuk (Barakaldo eta 
Santurtzi), eta zenbait enpresa ere, bere 
kasa joan direla. Azaldutako 
arrazoiengatik, abstenitu egingo dira.  
 
Miguel Ibabek erantzun du ez zuela 
espero Osoko Bilkuran entzutea ia 
Getxo Bilboko auzoa balitz bezala 
aurkezten duen planteamendurik, eta 
horrek agerian uzten duela gobernu-
taldeak zer proiektu duen etorkizuneko 
Getxorentzat. Fiturrera bere kasa joan 
diren erakusketari guztiek 
(Barakaldoko eta Santurtziko udalak, 
Basque Country…), pabilioi batean 
daude, eta horretan Getxok ere egon 
beharko luke bereizita. Alkateari 

ciudad. Indica que Getxo no es una isla 
sino que es parte de un contexto y si se 
admitiera la moción supondría 
presentarse en Fitur en un sitio con 
menos presencia y menos atractivo que 
estar incorporados al stand de Basque 
Country.  
 
 
 
Ibon Rodríguez reivindica que la 
oposición actúa con responsabilidad y 
manifiesta que votarán en contra de la 
moción porque comparten las 
explicaciones dadas por el equipo de 
gobierno. No ven a Getxo en solitario 
en Fitur y desde un punto de vista de 
marketing hay que identificar los 
mercados y en un gran evento como 
Fitur no ve razonable acudir solo como 
Getxo.  
 
Enrique Prada manifiesta que a GUK la 
propuesta les merece respeto pero 
dudan en cuanto a su conveniencia. 
Creen que en conjunto se multiplica el 
poder de atracción aunque les parece 
bien estudiar la posibilidad, pero en 
todo caso no les parece una inversión 
prioritaria sin perjuicio de reconocer 
que hay ayuntamientos como 
Barakaldo y Santurtzi que han acudido 
solos y también empresas que han 
acudido en solitario. Por lo expuesto se 
van a abstener.  
 
Miguel Ibabe replica que no se 
imaginaba que en el Pleno pudieran oír 
voces que calificaban prácticamente a 
Getxo como un barrio de Bilbao, lo que 
evidencia el proyecto del Getxo del 
futuro que tiene el equipo de gobierno. 
Todos los expositores que han acudido 
a Fitur por separado como el 
ayuntamiento de Barakaldo, Santurtzi, 
Basque Country, etc., están en un 
pabellón en el que debería de estar 
también diferenciado Getxo. Recuerda 
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gogorarazi dio Getxoren turismo-
gaitasunaz esandakoa, baina beraren 
ustez ez duela horretan sinesten, eta 
horregatik segitzen dutela daukaten 
herrialde- edo nazio-proiektu horren 
barruan, eta horretan Getxo itsasorako 
irteera dela, gero eta gehiago Bilboko 
auzoa.  
 
Inazio Uriartek erantzun du gobernu-
taldearentzat Getxo ez dela Bilboko 
auzoa, baina hala ere batera egin behar 
dela lan. Barakaldo eta  Santurtzi ere 
joango dira Fiturrera, baina Euskadiren 
standaren barruan, eta ez bere kasa, 
lehen egiten zuten moduan, eta, era 
berean, Euskadiko beste helmuga 
batzuk ere sartzen dira Euskadiren 
standean. Esan du egia dela enpresa 
batzuk bere kasa joaten direla beren 
proiektuak sustatzera, baina beste 
batzuk Euskadiren eta Getxoren 
standean daudela, eta beren kasako 
jarduerak ere egiten dituztela, zer 
produktu eskaintzen duten eta nori 
zuzentzen zaizkien. Gobernu-taldeak 
guztiz sinesten du Getxoren gaitasun 
turistikoan.  
 
Miguel Ibabek erantzun du arrazoia 
eman dietela azalpen osoan, 
mozioarekin berezko espazioa lortu 
nahi baitzuten. Esparru horretan 
Santurtzik eta Barakaldok beren lekua 
badute, gauza bera eskatzen du 
Getxorentzat. Adierazi du Fiturren 
webgunean Getxo bilatuz gero ez dela 
ezer agertuko, baina, aitzitik, Barakaldo 
bilatuz gero (esaterako), bai agertuko 
direla udalerria eta bertako zerbitzu 
turistikoak, eta horixe eskatzen duela 
Getxorentzat. Berriro esan du EAJk ez 
duela inoiz onartzen Fiturren gehiago 
egin daitekeela Getxoren alde, ez duela 
inoiz pentsatu horrelakorik, eta 
gobernu-taldea Bilboko auzoa izatearen 
aterkiaren azpian geratzen dela.  
 

al Alcalde lo que ha manifestado de la 
potencialidad del turismo de Getxo 
pero estima que no lo cree y por eso 
siguen en ese proyecto que tienen de 
país o nación en el que Getxo es una 
salida hacia el mar y cada vez más un 
barrio de Bilbao.  
 
 
Inazio Uriarte replica que para el 
equipo de gobierno Getxo no es un 
barrio de Bilbao pero es necesario 
trabajar conjuntamente. Barakaldo y 
Santurtzi también van a Fitur pero 
dentro del stand de Euskadi y no de 
manera independiente como iban antes 
y así también otros destinos vascos 
también se acogen al stand de Euskadi. 
Reconoce que hay empresas que van de 
forma independiente a promover sus 
proyecto, aunque otras se  ubican en el 
stand de Euskadi y Getxo también 
realiza actuaciones propias en función 
del producto que ofrecen y el público al 
que se dirigen. El equipo de gobierno 
cree profundamente en el potencial 
turístico de Getxo.  
 
 
Miguel Ibabe replica que les han dado 
la razón en toda la exposición ya que 
buscan con la moción un espacio 
propio. Si Santurtzi y Barakaldo tienen 
su sitio dentro de ese marco, pide lo 
mismo para Getxo. Manifiesta que si se 
acude a la web de Fitur y se busca 
Getxo no aparecerá nada pero si se 
busca otro municipio como Barakaldo 
sí aparece y con los servicios turísticos 
que presta y esa situación es la que pide 
para Getxo. Iniste en que el PNV nunca 
reconoce que se puede hacer algo más 
en Fitur por Getxo porque nunca se lo 
ha planteado y se queda el equipo de 
gobierno bajo el paraguas de ser un 
barrio de Bilbao.  
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Inazio Uriartek adierazi du udalean 
dagoenetik Fitur feria guztietara joan 
dela, eta Barakaldok eta Santurtzik ez 
dutela stand propiorik, Euskadiren 
standaren barruan daudela, Getxo 
legez, baina, dena dela, aztertuko duela 
webguneari buruz esandakoa.  
 
Miguel Ibabek berriro azpimarratu du 
Getxok esparru propioa eduki behar 
duela, beste udalerri batzuek daukaten 
moduan, eta ezin dela Bilboko auzotzat 
jo ezta itsasorako inoren irteeratzat ere. 
EAJri eskatu dio udalerriaren proiektu 
propio bat turismoaren arloan, eta azter 
dezatela Fiturreko presentziarena.  
 
Mozioa bozkatu da, eta ez da onartu, 
aldeko 5 boto jaso dituelako (PP), 15 
boto kontra (EAJ, EH bildu eta PSE-EE), 
eta 4 abstentzio (GUK eta Ciudadanos).  
 

Inazio Uriarte manifiesta que desde que 
está en el ayuntamiento ha ido a todas 
las ferias de Fitur y Barakaldo y 
Santurtzi no tienen stand propio sino 
que están dentro del stand de Euskadi 
como Getxo, aunque analizará lo que se 
les ha indicado de la página web.  
 
Miguel Ibabe insiste en la necesidad de 
un espacio propio de Getxo como 
tienen otros municipios, no puede 
considerarse como un barrio de Bilbao 
ni una salida al mar para nadie. 
Reclama al PNV un proyecto propio de 
municipio en el ámbito turístico y que 
se estudie la presencia en Fitur.  
 
Sometida la moción a votación es 
rechazada al obtener 5 votos a favor, 
PP; 15 votos en contra, PNV, EH Bildu, 
PSE-EE; 4 abstenciones, GUK, 
Ciudadanos.  
 

 
29.-  GUK UDAL TALDEAK 
AURKEZTUTAKO MOZIOA: 
SANTA EUGENIA ETA 
HERRITARREN PARTAIDETZA. 
 
Susana Andollok mozioa irakurri du.  
 
Oier Iturraldek adierazi du EH Bilduk 
mozioa babestuko duela, eta kritikatu 
du ez dela parte hartzeko prozesurik 
egin ukitutako herritarrekin. Esan du 
zabuak kendu direla, eta inguruko 
parkeetan ez dagoela sei urtetik 
beherako umeentzako zaburik, 
gurasoen iritziz. Plataforma bat 
antolatu dute, eta 500 atxikimendutik 
gora lortu dute. EH Bilduk uste du 
behar dela parte hartzeko prozesu bat, 
eta proposatu du zabuak manten 
daitezela, prozesuak iraun bitartean.   
 
 
Joseba Arregik esan du gobernu-
taldeak iragarria duela erakusketa bat 

29.- MOCIÓN DEL GRUPO 
MUNICIPAL GUK 
S/PARTICIPACIÓN CIUDADANA 
PARA SANTA EUGENIA. 
 
Susana Andollo da lectura a la moción.  
 
Oier Iturralde indica que EH Bildu 
apoyará la moción y critica qe no se ha 
dado un proceso participativo con la 
ciudadanía afectada. Manifiesta que se 
han quitado los columpios y que en los 
parques colindantes no hay columpios 
para niños menores de 6 años, según 
opinan los padres. Han organizado una 
plataforma que ha agrupado a más de 
500 adhesiones. Cree necesario un 
proceso participativo y EH Bildu 
plantea que se mantengan los 
columpios en tanto se desarrolla dicho 
proceso.   
 
Joseba Arregi manifiesta que el equipo 
de gobierno ya ha anunciado una 
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martxorako, herritarren iritziak 
jasotzeko, eta errealitatek horrek bere 
baitan hartzen duela mozioa. Kultura-
ekipamendu berriak sortutako behar 
berriei erantzun behar die plazaren 
diseinuak, eta espazioak eta 
bidegintzak eragindako mugak ere 
kontuan hartzekoak dira. Proposatu da 
denboran eta espazioan erabilera 
ezberdinak eskaintzen duen plaza bat. 
Proposamena egiteko, horren gaineko 
azterketa bat hartu da kontuan, 
erabiltzaileen, klimaren, argitasunaren, 
eta abarren ikuspuntuetatik egin dena. 
Halaber, kontsulta bat egin zitzaien 
elkarteei, bere garaian. Martxoan, 
erakusketa bat zabalduko da, plazan 
egoteko modu ezberdinei buruz parte 
hartzea sustatzeko. Beraren ustez, 
mozioak baditu horrekin bat datozen 
edukiak, eta horregatik abstenitu 
egingo dira.  
 
Eduardo Andradek adierazi du bat 
datorrela GUK eta EH Bilduk 
esandakoarekin, eta ez dela parte 
hartzeko inolako prozesurik egin. 
Beraren iritziz, gobernu-taldea barre 
egiten ari zaie Getxo herritarrei, batez 
ere Romokoei. Gobernu-taldeak 
proiektu bat egin du inorekin kontatu 
gabe, eta aurkeztu zuenean adierazi 
zitzaion dauden garajeetara sartu-
irteteko arazoak ikusten zirela, eta, 
gainera, arazo berriak sortu dituzte 
zabuak kentzean; hori guztia izan da 
gobernu-taldeak plaza huts bat nahi 
duelako, bertan karpak jartzeko, nahiz 
eta kultura-instalazio berria egin duten. 
Beraren ustez, parte hartzeko prozesua 
egin behar da proiektua egin aurretik, 
eta ez ondoren, gobernu-taldeak egin 
nahi duen moduan. Esan du gobernu-
taldeak aukera izan duela atzera 
egiteko: 2016ko abenduan proiektua 
lizitaziora ateratzea erabaki zen, baina 
akatsak zituenez, otsailaren 7an atera 
dute berriro, ordurako auzotarren 

exposición para marzo para recoger los 
criterios vecinales y esa realidad recoge 
la propia moción. El diseño de la plaza 
debe responder a las nuevas 
necesidades generadas por el nuevo 
equipamiento cultural y también tienen 
que tener en cuenta las limitaciones 
espaciales y de vialidad. La propuesta 
es una plaza que posibilite diversos 
usos en el tiempo y espacio. Para 
realizar la propuesta se ha tenido en 
cuenta un estudio sobre la misma sobre 
el punto de vista de los usuarios, la 
realidad climática, luz, etc. También en 
su día se realizó una consulta a las 
asociaciones. En marzo se abrirá una 
exposición para promover la 
participación acerca de las diferentes 
maneras de estar en la plaza. Cree que 
la moción tiene contenidos con los que 
coinciden, por lo que se abstendrán.  
 
 
Eduardo Andrade indica que comparte 
lo manifestado por GUK y EH Bildu y 
que no se ha realizado ningún proceso 
participativo. Cree que el equipo de 
gobierno se está riendo de los vecinos 
de Getxo y de Romo especialmente.  El 
equipo de gobierno ha redactado un 
proyecto sin contar con nadie y cuando 
se presentó ya se indicaron los defectos 
que se veían de acceso a garajes que 
existen y además se crean nuevos 
problemas por quitar los columpios y 
todo ello es porque el equipo de 
gobierno quiere una plaza desierta para 
poner carpas pese a que han hecho una 
nueva instalación cultural. Opina que el 
proceso participativo tiene que ser 
antes de realizar el proyecto y no 
después como plantea el equipo de 
gobierno. Indica que el equipo de 
gobierno ha tenido posibilidades de 
rectificar ya que en diciembre de 2016 
aprobó sacar a licitación el proyecto 
pero como contenía errores, el día 7 de 
este mes han vuelto a sacarlo pese a que 
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mobilizazioak hasiak baziren ere. 
Errealitate horri ez ikusiarena egitean, 
agerian utzi dute ez zaizkiela 
auzotarrak axola, eta barre egiten 
dietela. Galdetu dute zertarako balio 
ote duen erakusketa martxoan egiteak, 
ordurako adjudikatuta egongo baita 
proiektua, eta aldaketa ñimiñoak baino 
ezingo baitzaizkio egin. 
 
Santiago Sainzek gogoan hartu du 
martxoan hasiko dela parte hartzeko 
prozesua, baina uste du proiektua 
lizitazioan atera ondoren egitea arraroa 
dela, horrek esan nahi baitu definituta 
dagoela plazaren banaketa. Beraren 
iritziz, parte hartzeko prozesuak 
lehenago hasi behar dira, eta entzun 
behar zaie plaza erabiliko dutenei.  
 
 
Susana Andollok azpimarratu du 
absurdoa dela lizitazioa egin ostean 
antolatzea parte hartzeko prozesua. Ez 
dira errespetatu herritarren nahiak; 
Santa Eugenia plaza da inguru seguru 
batean 6 urtetik beherako umeentzako 
zabuak dituen toki bakarra. Gobernu-
taldeak esan du kolektiboekin berba 
egin duela, baina beraren ustez beste 
kezka handiago batzuk dauzkate 
auzokoek. Esparruei albait erabilera 
gehien ematearekin ados daude, baina 
beldur dira ez ote den geratuko plaza 
huts bat, erabilera puntualetarako, eta 
karpetarako zuloz josita. Berriro esan 
du parte hartzeko prozesuak 
ordenatuagoak izan behar direla.  
 
Joseba Arregik azaldu du erabaki 
tekniko batzuk bete beharrekoak direla, 
ekipamendu berria dagoelako, lurpeko 
aparkaleku bat dagoelako, inguruko 
kaleengatik…  Onartu du karpak 
egongo direla, hala eskatzen zutelako 
elkarteek, jarduerak egiteko beharrak, 
eta abarrek. Azaldu du gertuko parke 
batzuek dituztela zabuak, eta 

para esa fecha existían ya 
movilizaciones vecinales. Obviando esa 
realidad lo que evidencian es que los 
vecinos no les importan y se ríen de 
ellos. Se preguntan de qué sirve la 
exposición en marzo cuando está 
adjudicado el proyecto ya que 
únicamente sólo se van a poder 
incorporar mínimas modificaciones. 
 
Santiago Sainz toma nota de que en 
marzo va a iniciarse un proceso 
participativo pero que cree que 
realizarlo después de sacar a licitación 
el proyecto, lo que supone que está 
definida la distribución de la plaza, es 
raro. Opina que los procesos 
participativos deben iniciarse antes y 
escuchar la opinión de los que van a 
usar la plaza.  
 
Susana Andollo insiste en que es 
absurdo organizar el proceso 
participativo tras realizar la licitación. 
No se respetan las voluntades 
ciudadanas, la plaza de Santa Eugenia 
es el único lugar con columpios para 
niños menores de 6 años en un entorno 
seguro. El equipo de gobierno dice que 
ha hablado con colectivos pero cree que 
a los vecinos les preocupan otras cosas. 
Apoyan que a los espacios se les de el 
mayor número de usos posibles y 
temen que quede una plaza vacía para 
usos puntuales y llenas de agujeros por 
las carpas. Insiste en que los procesos 
participativos han de ser más 
ordenados.  
 
Joseba Arregi indica que hay decisiones 
técnicas que son de necesaria 
contemplación que se derivan de la 
existencia de un nuevo equipamiento 
también de la existencia de un parking 
subterráneo, las calles colindantes, etc.  
Reconoce que habrá carpas ya que lo 
demandan las asociaciones, la 
necesidad de realizar actividades etc. 
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gogorarazi du auzotarrak asko 
erabiltzen ari direla gobernu-taldeak 
konpondu dituen plazak.  
 
 
 
Eduardo Andradek Joseba Arregi 
kritikatu du EAJren plaza-ereduaz 
berba egiten duelako, ez herritarrek 
parte hartzetik irten litekeen ereduaz. 
PP haren kontra dago, auzotarrak 
kontra daudelako, eta kontatu ditu bere 
ustez gobernu-taldeak bere jarduketez 
Romon egin dituen kalteak.  
 
Joseba Arregik denak gonbidatu ditu 
martxoan zabalduko den erakusketara 
joaten. Azaldu du ez dakiela inongo 
taldek beste plaza-eredurik aurkeztu 
duenik Berriro azaldu du zer urrats 
eman diren proiektua definitzeko, eta 
parte hartzeko prozesuak ekar 
dezakeela umeentzako jolastokia 
jartzea. Gogorarazi du, halaber, beste 
kasu batzuetan ere auzotarrek 
protestak egin zituztela plazak 
birmoldatzearen aurka, kale-edana 
erakarriko zuelakoan, Gobelaurren 
bezala, eta gero ez dela horrelakorik 
gertatu.  
 
Susana Andollok adierazi du ez zaiela 
beldurrik izan behar parte hartzeko 
prozesuei. Onartu du ez dela erraza 
guztiak pozik uztea, baina kasu 
honetan zegoena mantentzea baino ez 
dutela eskatzen mobilizatu diren 
gurasoek.  
 
Oier Iturraldek adierazi du gobernu-
taldeak ez duela berriro egin behar 
edukiontziekin egin zuen akatsa, eta 
arazoak sorrarazten direla ikustean, 
aztertu behar direla, eta parte hartzeko 
prozesua egiten bada, erabakiak hartu 
aurretik egin behar dela. Onartzen du 
zabuak kendu daitezkeela parte 
hartzeko prozesuen ostean, baina 

Indica que existen parques cercanos con 
columpios y recuerda que las plazas 
que han sido arregladas por el equipo 
de gobierno están teniendo una gran 
utilización vecinal.  
 
Eduardo Andrade critica a Joseba 
Arregi porque habla de un modelo de 
plaza del PNV, no del que se puede 
derivar de la participación ciudadana. 
El PP está en contra porque los vecinos 
están en contra y relata las afrentas que 
en su opinión el equipo de gobierno ha 
realizado en Romo con sus actuaciones.  
 
Joseba Arregi invita a todos a asistir a la 
exposición que se va a realizar en 
marzo. Manifiesta que no conoce otro 
modelo de plaza que haya sido 
presentado por ningún grupo.  Repite 
los pasos dados para definir el proyecto 
y que en el proceso de participación 
puede derivarse la instalación de juegos 
infantiles. Recuerda también que en 
otros casos también hubo protestas 
vecinales contra remodelaciones de 
plazas porque iban a generar botellón 
como en el caso de Gobelaurre y que 
luego nada de eso se ha producido.  
 
 
Susana Andollo manifiesta que no hay 
que tener miedo a los procesos 
participativos. Reconoce que es difícil 
contentar a todo el mundo pero en este 
caso los padres movilizados no piden 
más que mantener lo que había.  
 
 
Oier Iturralde manifiesta que el equipo 
de gobierno no debe repetir el error en 
el que ha incurrido con los 
contenedores  y que cuando se ve que 
se generan problemas hay que 
analizarlos y si se da un proceso 
participativo tiene que ser previo a la 
toma de decisiones. Admite que se 
puedan quitar los columpios tras los 
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eskatu du zabuak mantentzeko, 
prozesuak gauzatzen diren bitartean.  
 
Eduardo Andradek errepikatu du 
gobernu-taldeak aukera izan duela 
atzera egiteko eta auzotarrei entzun 
arte bertan behera uzteko proiektua 
berriz lizitaziora ateratzea. Parte 
hartzeko prozesua erabakien aurretik 
egin behar da, eta PPk plaza-eredu 
ezberdinak proposatu ditu lekuaren 
arabera, eta kasu honetan ez du 
arrazoizko ikusten  zabuak kentzea.  
 
 
Bozketara eraman da mozioa, eta 
emaitza hau lortu du: 13 boto alde (PP, 
GUK, EH Bildu, eta Ciudadanos), eta 11 
boto kontra (EAJ eta PSE-EE).  
 
 
Gehiengoak onartutako mozioak:  
 
Joan den urtarrilean, hirigintzako 
informazio-batzordeak Kultur Etxe 
berriaren ingurua —edo, auzoan 
ezagutzen dugun bezala, Santa Eugenia 
plaza— tankeratuko duen proiektu bat 
aurkeztu zuen.  
 
Proiektu horri dagokionez, 
nabarmendu beharra dago Gobernu 
Taldearen legegintzaldiaren planen 
barruan dagoela jada, eta diseinu 
horretan plazarako beharrezkotzat 
jotzen duten ekipamendua sartu dela, 
hots, ezer ere ez. Alabaina, ideia berri 
hori ez da auzoko jendearekin 
(herritarrekin, elkarteekin, 
kolektiboekin, etab.) kontrastatu, nahiz 
eta haiek izan espazio hori erabiliko 
dutenak. Auzoa urrutiko ikuspegi hotz 
batetik ikusten dutenak ezin dira 
diseinatzeaz arduratzen diren bakarrak 
izan. Zergatik ez da plaza eraldatzen 
pertsonek espazio horri ematen 
dizkioten erabilpenak aintzat hartuz, 
jendearentzako erabilgarri ez izan arren 

procesos participativos pero mientras 
estos se realizan piden que se 
mantengan.  
 
Eduardo Andrade insiste en que el 
equipo de gobierno ha tenido 
oportunidad de rectificar y suspender 
el sacar a licitación de nuevo el 
proyecto hasta oír a los vecinos. La 
participación ha de ser anterior a las 
decisiones y el PP ha planteado 
diferentes tipos de plazas según los 
lugares y en este caso no ve razonable 
quitar los columpios.  
 
Sometida la moción a votación obtiene 
el siguiente resultado: 13 votos a favor, 
PP, GUK, EH Bildu, Ciudadanos; 11 
votos en contra, PNV, PSE-EE.  
 
Por mayoría fue aprobada la siguiente 
moción:  
 
El pasado mes de enero, en la comisión 
informativa de urbanismo, se presentó 
el proyecto que dará forma al entorno 
de la nueva Kultur Etxea, o como 
conocemos en el barrio, la plaza de 
Santa Eugenia.  
 
Se ensalza de este proyecto que está 
dentro de los planes de legislatura del 
Equipo de Gobierno y que en ese 
diseño ya se incluye el equipamiento 
que creen necesario para la plaza, es 
decir, nada. Lo que no se ha hecho es 
contrastar con gente del barrio esta 
nueva idea: con vecinos y vecinas, 
asociaciones, colectivos… que son 
quienes usan este espacio y que no 
quede diseñado solo por quienes ven el 
barrio desde una perspectiva más fría y 
distante. ¿Por qué no se modifica la 
plaza en función de los usos que le dan 
las personas a ese espacio en lugar de 
por lo “bonito” que sea un proyecto 
aunque no sea útil para la gente? Por 
eso, pedimos un proceso participativo 
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“polita” den proiektua kontuan hartu 
beharrean? Hori dela eta, parte 
hartzeko prozesu bat eskatzen dugu, 
non jendeak bere iritzia azaldu ahalko 
duen. 
 
Izan ere, urtarrilaren 26ko 
Getxoberriren edizioan, azalean, Kultur 
Etxearen inguruaren proiektu berria 
abian jartzen ari zeneko berria agertu 
zenean, kexa eta protesta ugari heldu 
zitzaizkigun, ez baita inon ageri gaur 
egun dauden umeentzako zabuak eta 
jolastokia egongo denik. Aldaketa 
horretarako helarazi ziguten arrazoia 
honakoa da: plaza “12 urtetik 
gorakoentzat izango da” eta “umeak 
handik gertu dauden jolastokietara joan 
ahalko dira”. Bada, 12 urtetik beherako 
umeen gurasoen iritzia aintzat hartuko 
balitz, Gobernu Taldeak ondo jakingo 
luke familia horiei adierazitako guneek 
ez daukatela eskatutakoa; izan ere, 
bertan dauden zabuak haur txikientzat 
arriskutsuak izan daitezke, eta ez 
daude haien adinerako egokituta.  
 
 
 
Azaroan egindako osoko bilkuran, PPk 
Romo auzoa erabat hobetzeko eta 
berritzeko neurriak aipatu zituen, eta 
GUK taldeko kideok adierazi genuen 
hori gauzatzeko herritarren iritzia 
aintzat hartu beharra dagoela, eta 
horretarako, hain zuzen ere, Santa 
Eugenia plazarako egingo zela uste 
genuen parte hartzeko prozesua 
aprobetxa litekeela. Baina gure 
harridurarako, egiaztatu dugu aurreko 
batzordean talde politikoekin 
“gizarteratu” zela proiektua (hitzez 
hitz, hala adierazi zuen Gobernu 
Taldeak Getxoberrin), eta ez dela 
aukerarik egon funtsezko aldaketarik 
burutzeko, hala nola egun dagoen 
jolastokiaren bezalakoa den gune bat 
jartzeko eskatzeko. Herritarrekin gauza 

donde la gente se pueda expresar. 
 
 
 
 
 
De hecho, cuando se publicó en el 
getxoberri el 26 de enero en portada la 
noticia de que el nuevo proyecto del 
entorno de la Kultur Etxea se estaba 
poniendo en marcha, nos llegaron 
numerosas quejas y protestas porque 
no aparece ninguna zona de juegos y 
columpios para niños y niñas tal y 
como hay ahora. La razón que se nos 
dio para este cambio es que la plaza 
“será para mayores de 12 años” y que 
“hay otras zonas de juego cercanas a las 
que pueden acudir”. Pues bien, si se 
tuviera en cuenta la opinión de los 
padres y madres de niños y niñas de 
menos de 12 años, el Equipo de 
Gobierno sabría de sobra que las zonas 
a las que se envía a estas familias no 
cumplen lo que demandan, porque son 
columpios que pueden llegar a ser 
peligrosos para niños pequeños y no 
están adaptados a la edad que tienen.  
 
En el pleno de noviembre, en relación a 
la moción presentada por el PP donde 
se hacía mención a medidas de reforma 
y mejora integral para el barrio de 
Romo, desde GUK comentamos que era 
necesario que se hiciera además 
teniendo en cuenta la opinión de 
vecinos y vecinas, aprovechando 
precisamente el proceso participativo 
que creíamos que iba a existir para la 
plaza de Santa Eugenia como entorno 
de la Kultur Etxea. Pero para nuestra 
sorpresa, hemos comprobado que lo 
que se hizo en la pasada comisión fue 
“socializar” el proyecto con los grupos 
políticos (literalmente, así lo dice el 
Equipo de Gobierno en Getxoberri) no 
dando lugar a cambios sustanciales, 
como pedir que se mantenga una zona 
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bera egin nahi da: “jendaurrean 
erakustea martxoan; beharrezkoa 
denean iragarriko da hori burutzeko 
eguna”.  
 
Getxoberriko informazio horrek behin 
eta berriz adierazi du proiektua oso 
onuragarria dela, baina inola ere ez da 
jendeari kontsultatzeari buruz hitz 
egin. Nabarmendu den gauza bakarra 
hau da: Kultur Etxearen diseinuarekin 
bat etorriko dela, pertsonentzako 
espazioak areagotuko direla eta 
“barrera bisualak” kenduko direla". 
Umeentzako zabuak “barrera bisualak” 
direla uste al da? Eta, horrenbestez, 
kenduko diren loreontziei ematen zaien 
garrantzi bera ematen al zaie? 
 
Gure ustez, diseinu horrek “auzoaren 
biziberritzea bultzatuko duela eta 
inguru horretan aberastasuna 
sorrarazten lagunduko duela” dioten 
esaldien bezalakoak zalantzazko 
errealitate batean oinarritzen dira, eta 
benetan guztiz kontrakoa lortuko da: 
plaza bizitzarik gabe uztea, beren 
nahira erabil dezaketen umerik gabe, 
eta plaza behar bezala aprobetxatzeko 
helduak erakartzen dituen ezer barik.  
 
Hori guztia dela eta, honako ERABAKI-
PROPOSAMEN hau aurkeztu nahi 
diogu osoko bilkurari: 
 
1. Proiektua gizarteratu eta/edo 
jendaurrean erakutsi ostean, jendeak 
parte hartzeko prozesua egitea, auzoan 
bizi diren herritarrek beren burua 
adierazi ahal izateko eta proiektuari 
ekarpenak egiteko, hori egikaritu 
aurretik.  
 
2. Parte hartzeko prozesu bat 
burutzea, proiektu hori etorkizunean 
egingo den Xake Plazaren 
birmoldaketarekin erlazionatzeko erari, 
moduari, diseinuari eta abarri buruz 

de juego como la actual. Es lo mismo lo 
que se quiere hacer con la ciudadanía: 
una “exposición pública en Marzo, que 
se anunciará oportunamente”.  
 
En esa información del Getxoberri, se 
insiste una y otra vez en lo beneficioso 
del proyecto pero en ningún caso se 
habla de consultar a la gente que va a 
usar ese espacio. Solo se destaca que va 
a ir acorde al diseño de la Kultur Etxea, 
que se amplían espacios para las 
personas y que se suprimirán “barreras 
visuales”. ¿Se consideran los columpios 
para los niños y niñas “barreras 
visuales”? Y por tanto, ¿se les da el 
mismo valor que a las macetas que se 
van a eliminar? 
 
Creemos que frases como que este 
diseño “potenciará la revitalización del 
barrio contribuyendo a la creación de 
riqueza en el entorno” se basan en una 
dudosa realidad, y que lo que se va a 
conseguir es todo lo contrario: dejar sin 
vida la plaza, sin niños y niñas que 
puedan usarla a su gusto, y sin nada 
que atraiga a adultos/as para que la 
puedan aprovechar adecuadamente.  
 
 
Por todo ello, traemos a este pleno la 
siguiente PROPUESTA DE ACUERDO: 
 
 
1. Que tras socializar y/o exponer 
públicamente el proyecto, se haga un 
proceso de participación ciudadana 
para que los vecinos y vecinas del 
barrio puedan expresarse y aportar al 
proyecto antes de que éste se ejecute.  
 
 
2. Que se diseñe un proceso 
participativo para que los getxoztarras 
se pronuncien respecto a la forma, 
modo, diseño… en que debe 
relacionarse este proyecto con la futura 
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getxoztarrek daukaten iritzia azaltzeko. 
 

remodelación de la Plaza del Ajedrez.  
 

 
30.- GUK UDAL TALDEAK 
AURKEZTUTAKO MOZIOA: ZORU-
KLAUSULAREN BERRI 
GETXOZTARREI EMAN. 
 
 
Enrique Olasok ondorengo mozioa 
irakurri du:  
 
2016ko abenduaren 21a egun 
zoriontsua izan zen banku-erakundeen 
abusu eta gardentasun-faltagatik 
ukitutako herritar guztientzat. Europar 
Batasuneko Justizia Auzitegiak (EBJAk) 
epaitza eman zuen, eta adierazi zuen 
abusuzko zoru-klausulak betez 
bidegabe kobratutako zenbatekoa 
osorik itzuli behar zela, ez soilik 2013. 
urtetik aurrera kobratutako zenbatekoa, 
Auzitegi Gorenak ebatzi bezala. 
 
EBJAren epaiaren ostean, egoera, 
zirudienez, oso argia zen: bankuek 
bazekiten zeri egin behar zioten aurre 
eta bi aukera zituzten, bezeroei 
bidegabe kobratutako zenbatekoa 
itzultzen zuten borondatez edo 
bezeroek zenbateko hori eskatuko 
zieten judizialki. Herrialde normal 
batean, bankuek legea beteko lukete 
berehala, baina gurea ez da herrialde 
normala eta, horregatik, egun horietan 
aztertu zen azken aukera bankuek 
borondatez legea betetzearena izan zen. 
 
Bankuen ez-betetze hori orokorra izan 
zen eta oraindik ere bada, erakundeek 
legezkotasunaren nahiz 
kontsumitzaileen eskubideen defentsan 
esfortzu berezia egitea eskatzen duena; 
horren aurrean Alderdi Popularraren 
Gobernuak ez luke 1/2017 Errege Lege 
Dekretua eman izan beharko. Errege 
dekretu horren ezaugarri aipagarri 
bakarra zoru-klausulen abusuari 

30.- MOCIÓN DEL GRUPO 
MUNICIPAL GUK 
S/ASESORAMIENTO A 
GETXOZTARRAS SOBRE 
CLÁUSULAS SUELO. 
 
Enrique Olaso da lectura a la siguiente 
moción:  
 
El 21 de diciembre de 2016 fue un día 
feliz para la ciudadanía afectada por los 
abusos y la falta de transparencia de las 
entidades bancarias. El Tribunal de 
Justicia de la Unión Europea (TJUE) 
había fallado que lo indebidamente 
cobrado en virtud de las abusivas 
cláusulas suelo debía devolverse 
íntegramente y no sólo desde el año 
2013, como en un primer momento 
declaró el Tribunal Supremo. 
 
Tras la sentencia del TJUE la situación 
era, aparentemente, muy clara: los 
bancos ya sabían a qué atenerse y o 
bien devolvían voluntariamente el 
dinero indebidamente cobrado a sus 
clientes, o bien estos se lo exigirían 
judicialmente. En un país normal los 
bancos habrían procedido a cumplir la 
ley inmediatamente, pero el nuestro no 
es un país normal, y por eso la última 
posibilidad que se contempló esos días 
fue la de que los bancos cumpliesen 
voluntariamente la ley. 
 
Un incumplimiento generalizado de los 
bancos, que se daba y aún se da, exige 
un esfuerzo especial por parte de las 
instituciones en defensa de la legalidad 
y de los derechos de los y las 
consumidores y consumudoras, y no, 
como ha hecho el Gobierno del Partido 
Popular, en dictar el Real Decreto Ley 
1/2017. Real Decreto cuya única 
característica reseñable es que dulcifica 
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lotutako banku eta erakundeen 
prozesu-kostuen araubidea leuntzen 
duela da; argi dago hori 
kontsumitzaileen kalterako dela eta, 
seguru asko, bankuen jardun 
deitoragarriagatik ukituak izan direnei 
gogoak kenduko dizkie erreklamazio 
legitimoak egiteko. 
 
 
Gure aburuz, Getxoko Udala, 
getxoztarrengandik gertuen dagoen 
administrazioa den aldetik, ezin daiteke 
geldi geratu abusu horren aurrean; 
kontsumitzaileen alde jarri behar da, 
eta ez bankuaren alde. Horrenbestez, 
premiazkoa da herritarrei aholkularitza 
emateko ezohiko zerbitzua ezartzea, 
bankuari bidegabe ordaindutako dirua 
berreskuratzeko jarraitu beharreko 
urratsen berri emate aldera. 
Aholkularitza horrek, halaber, 
hipotekako gastuak erreklamatzeko 
aukera hartu beharko du barne.  
 
Hori guztia dela eta, honako ERABAKI-
PROPOSAMEN hau aurkeztu nahi 
diogu osoko bilkurari: 
 
1. Getxoko udaletxeko osoko 
bilkurak gobernu batzordea premiatzen 
du KIUB zerbitzua erabiliz, kontsumo 
zuzenbide gaietan aholkatzen jarrai 
dezan eta konkretuki, hipoteka-
produktuetan, Kontsumodibe-rekin 
elkarlanean (zoru-klausula, hipoteka 
eratze gastuak, eta abar). Gainera: i) 
horretarako beharrezkoak izan 
daitezkeen baliabide ekonomiko zein 
materialak aztertuko ditu; ii) 
Informazio kanpaina espezifikoa 
bultzatuko du, getxoztar guztiek, 
Udaletxeak, gai honekin erlazionaturik, 
esleitzen dituen baliabideen berri izan 
dezaten. Informazio hau indarrean 
dagoen araudiari egokituta egongo da 
beti. 
 

el régimen de costas procesales para los 
bancos y entidades relacionadas con el 
abuso de las cláusulas suelo, en claro 
perjuicio de los y las consumidores y 
consumidoras, y que, muy 
probablemente, desincentive las 
legitimas reclamaciones de quienes se 
han visto afectados por un deplorable 
actuar de los bancos. 
 
Entendemos que el Ayuntamiento de 
Getxo, como administración más 
cercana a los y las getxoztarras, no 
puede quedarse impasible ante este 
abuso y debe ponerse del lado de los y 
las consumidoras y no de la banca, por 
lo que urge establecer un dispositivo 
extraordinario de asesoramiento para 
informar a la ciudadanía de los pasos a 
seguir para recuperar el dinero 
injustamente pagado a la entidad 
bancaria, asesoramiento que deberá 
extenderse, además, a la posibilidad de 
reclamarse los gastos hipotecarios.  
 
Por todo lo expuesto, elevamos a este 
pleno la siguiente PROPUESTA DE 
ACUERDO: 
 
1. El Pleno del Ayuntamiento de 
Getxo insta a la Comisión de Gobierno 
a que, utilizando el servicio   OMIC, 
continúe asesorando y aconsejando en 
cuestiones de consumo y, más  
concretamente y en colaboración con 
Kontsumodibe, sobre los productos 
hipotecarios (cláusulas suelo, gasto de 
constitución de hipoteca, etc.). Además 
de ello: i) analizará los medios tanto 
económicos  como materiales 
necesarios para ello; ii) promoverá una 
campaña informativa específica para 
que todos los ciudadanos de Getxo 
conozcan los medios que asigna el 
Ayuntamiento en relación a este tema. 
Esta información estará siempre 
adecuada a la normativa en vigor. 
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2. Getxoko udaletxeko osoko 
bilkurak gobernu batzordea premiatzen 
du KIUB zerbitzuaren bitartez, zoru-
klausulak eta hipoteka gastuak direla 
eta eska daitezken zenbatekoen 
estimazioa erraztera, zerbitzua 
erabiltzen duten afektatu guztiei. 
 
 
3. Getxoko udaletxeko osoko 
bilkurak gobernu batzordea premiatzen 
du, Getxon dauden banku bulegoetako 
zuzendari guztiekin bilera deitzeko, 
bakoitzaren jarrera ezagutzeko eta 
beraien kabuz zoru klausulak eta 
hipoteka gastuak berreskuratzeko 
prozedurak martxan jar ditzaten. 
 
 
 
Ibon Rodriguezek zuzenketa 
transakzional bat aurkeztu eta irakurri 
du:  
 
“1. Getxoko udaletxeko osoko bilkurak 
gobernu batzordea premiatzen du KIUB 
zerbitzua erabiliz, kontsumo zuzenbide 
gaietan aholkatzen jarrai dezan eta 
konkretuki, hipoteka-produktuetan, 
Kontsumodibe-rekin elkarlanean (zoru-
klausula, hipoteka eratze gastuak, eta abar). 
Gainera: i) horretarako beharrezkoak izan 
daitezkeen baliabide ekonomiko zein 
materialak aztertuko ditu; ii) Informazio 
kanpaina espezifikoa bultzatuko du, 
getxoztar guztiek, Udaletxeak, gai honekin 
erlazionaturik, esleitzen dituen baliabideen 
berri izan dezaten. Informazio hau 
indarrean dagoen araudiari egokituta 
egongo da beti. 
 
2. Getxoko udaletxeko osoko bilkurak 
gobernu batzordea premiatzen du KIUB 
zerbitzuaren bitartez, zoru-klausulak eta 
hipoteka gastuak direla eta eska daitezken 
zenbatekoen estimazioa erraztera, zerbitzua 
erabiltzen duten afektatu guztiei. 
 
 

2. El Pleno del Ayuntamiento de 
Getxo insta a la Comisión de Gobierno 
a que, utilizando el servicio   OMIC, 
facilite a todos los afectados que 
utilicen el servicio  la estimación de las 
cifras que se pueden solicitar en las 
cuestiones de las cláusulas suelo y los 
gastos de hipoteca. 
 
3. El Pleno del Ayuntamiento de 
Getxo insta a la Comisión de Gobierno 
a que convoque una reunión  con todos 
los directores-as de las oficinas 
bancarias existentes en Getxo a los 
efectos de conocer la actitud de todos 
ellos y para que por su cuenta pongan 
en marcha los procedimientos para 
recuperar las cláusulas suelo y los 
gastos de hipoteca. 
 
Ibon Rodríguez presenta una enmienda 
transaccional a la que da lectura:  
 
 
“1. El Pleno del Ayuntamiento de Getxo 
insta a la Comisión de Gobierno a que, 
utilizando el servicio   OMIC, continúe 
asesorando y aconsejando en cuestiones de 
consumo y, más  concretamente y en 
colaboración con Kontsumodibe, sobre los 
productos hipotecarios (cláusulas suelo, 
gasto de constitución de hipoteca, etc.). 
Además de ello: i) analizará los medio tanto 
económicos  como materiales necesarios 
para ello; ii) promoverá una campaña 
informativa específica para que todos los 
ciudadanos de Getxo conozcan los medios 
que asigna el Ayuntamiento en relación a 
este tema. Esta información estará siempre 
adecuada a la normativa en vigor. 
 
2. El Pleno del Ayuntamiento de Getxo 
insta a la Comisión de Gobierno a que, 
utilizando el servicio   OMIC, facilite a 
todos los afectados que utilicen el servicio  
la estimación de las cifras que se pueden 
solicitar en las cuestiones de las cláusulas 
suelo y los gastos de hipoteca. 
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3. Getxoko udaletxeko osoko bilkurak 
gobernu batzordea premiatzen du, Getxon 
dauden banku bulegoetako zuzendari 
guztiekin bilera deitzeko, bakoitzaren 
jarrera ezagutzeko eta beraien kabuz zoru 
klausulak eta hipoteka gastuak 
berreskuratzeko prozedurak martxan jar 
ditzaten”. 
 
Enrique Olasok onartu egin du 
zuzenketa transakzionala, GUKen 
izenean.  
 
Koldo Iturbek hitza hartu, eta azaldu 
du mozioak eskatzen duena dagoeneko 
egiten ari dela Kontsumitzaileen 
Informaziorako Bulegoaren eta 
Kontsumobideren bidez, eta zuzenketa 
transakzional bat proposatu du, 
zeinean jasotzen baita Bilboko udalaren 
Osoko Bilkurak aho batez hartu zuen 
erabakia. Zuzenketa gobernu-taldearen 
izenean aurkeztu du.  
 
“Getxoko Udaleko Osoko Bilkurak dei 
egiten dio Gobernu Batzarrari, 
Kontsumitzaileen Informaziorako Udal 
Bulegoaren (KIUB) bitartez, kontsumo 
eskubideei buruzko orientazioa eta 
informazioa ematen jarrai dezan eta zehazki 
hipoteka-produktuei buruz, 
Kontsumobiderekin lankidetzan (Zoru-
klausulak, hipoteken eratze gastuak…) 
horrez gain informazio kanpaina berezi bat 
zabaltzea Getxoko herritarrek jakin dezaten 
Udalak gai honetan bere esku jartzen dituen 
baliabideak. Informazio hau beti egongo da 
indarrean dagoen araudi eta irizpideen 
menpe”. 
 
 
 
Enrique Olasok, GUKen izenean, esan 
du ez duela onartzen zuzenketa.  
 
Eduardo Andradek adierazi du PP 
abstenitu egingo dela, eta gertuago 
daudela gobernu-taldeak aurkeztutako 
zuzenketatik. Amaitzeko, esan du 

3. El Pleno del Ayuntamiento de Getxo 
insta a la Comisión de Gobierno a que 
convoque una reunión  con todos los 
directores-as de la oficinas bancarias 
existentes en Getxo a los efectos de conocer 
la actitud de todos ellos y para que por su 
cuenta pongan en marcha los 
procedimientos para recuperar las cláusulas 
suelo y los gastos de hipoteca”. 
 
Enrique Olaso admite la enmienda 
transaccional en nombre de GUK.  
 
Koldo Iturbe interviene para indicar 
que lo que solicita la moción es algo 
que se está realizando a través de la 
Oficina de Atención al Consumidor, a 
través de Kontsumobide y plantea una 
enmienda transaccional que recoge el 
acuerdo unánime adoptado por el 
Pleno del Ayuntamniento de Bilbao. 
Presenta la enmienda en nombre del 
equipo de gobierno.  
 
“El Pleno del Ayuntamiento de Getxo insta 
a la Junta de Gobierno a que, a través de la 
Oficina Municipal de Información de las 
Personas Consumidoras y Usuarias 
(OMIC) se siga orientando y asesorando en 
temas de derecho de consumo y, 
concretamente, en productos hipotecarios, 
en coordinación con Kontsumobide 
(Clausulas suelo, gastos de constitución de 
hipoteca…) además de diseñar e impulsar  
una campaña informativa específica para 
que la ciudadanía de Getxo tenga 
conocimiento de los recursos que este 
Ayuntamiento pone a disposición de la 
misma sobre esta materia. Esta información 
en todo momento estará adecuada a las 
directrices y a la normativa en vigor”. 
 
Enrique Olaso, en nombre de GUK, 
dice que no acepta la enmienda.  
 
Eduardo Andrade manifiesta que el PP 
se va a abstener y que están más de 
acuerdo con la enmienda presentada 
por el equipo de gobierno. Finaliza 
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herritarrei euren eskubideen berri 
ematearen alde daudela.  
 
Enrique Olasok jakinarazi du bere 
taldearen helburua dela akordioa 
bilatzea, mozio bat aurkeztu zutela eta 
atzo jaso zituztela EH Bilduren 
proposamena eta gobernu taldearena, 
eta eskertzen dituela proposamen 
horiek. Bat datozen puntu bat bilatzen 
saiatu dira, baina betiere mozioak izan 
beharreko oinarrizko ezaugarriak 
jasotzen baziren. Baterako testu bat 
egiten saiatu dira, baina azkenean 
onartu dute zuzenketa bat bestearen 
kaltetan. Beraien ustez, mozioek jaso 
behar dute herritarren eskubideei 
buruzko informazioa. Udalak egoeraz 
duen ikuspegia, KIUBen esku-hartzea, 
eta errefortzuak behar izanez gero, eta 
bankuek egoera honetan duten 
erantzukizuna ere eskatu behar da. 
Datuak eman ditu zer jarduketa egiten 
ari diren kontsumitzaileen bulegoak 
indartzeko zenbait instantzia eta 
udalerritan, gertatzea aurreikusten 
diren erreklamazio eta kontsulten 
aurrean. Uste dute dei egin behar zaiola 
bankuen gizarte-erantzukizunari, haiek 
izan baitira erabiltzaileek 
erreklamazioak jarri behar izatearen 
erantzuleak. Arazo hori eragin duen 
bankuen jarduera horrek ekarriko du 
baliabide publiko asko kontsumitzea, 
ordenamendu juridikoan zein 
informazio-zerbitzuetan, bankuak 
erreskatatzeak eragin zuenaz gain. 
Beraren ustez udalak parte hartu behar 
du kultura sozialaren aldaketan.  
 
 
 
Koldo Iturbek azaldu du aurkeztutako 
proposamen guztiak kontsumitzaileen 
aldekoak direla, eta aurkeztu duten 
testua Bilboko Udalean onartu zela, eta 
ez duela ulertzen zergatik ezin den 
onartu Getxon. KIUB aholkatzen ari da, 

indicando que apoyan que se informe a 
los vecinos de sus derechos.  
 
Enrique Olaso informa que el objetivo 
de su grupo es buscar el acuerdo que 
presentaron una moción y ayer 
recibieron la propuesta de EH Bildu y 
la del equipo de gobierno, propuestas 
que agradece. Han tratado de encontrar 
un punto común pero siempre que se 
recogieran unas características básicas 
que debe mantener la moción. Han 
intentado trabajar en un texto conjunto 
pero al final han asumido una 
enmienda en detrimento de la otra. 
Cree que las mociones deben recoger la 
información de los vecinos acerca de 
sus derechos. La situación desde el 
ayuntamiento, la intervención de la 
OMIC y sus refuerzos si es necesario y 
también debe de solicitarse la 
responsabilidad de los bancos en esta 
situación. Da datos de actuaciones de 
reforzamientos a oficinas del 
consumidor que se están dando en 
diferentes instancias y municipios ante 
las pevisibles reclamaciones y consultas 
que se van a producir. Creen que es 
necesario realizar un llamamiento a la 
responsabilidad social de la Banca que 
ha sido la responsable de que los 
usuarios tengan que presentar las 
reclamaciones. Esta actuación de la 
Banca que ha generado este problema 
va a producir el consumo de grandes 
recursos públicos, tanto en 
ordenamiento jurídico, con servicios de 
información, además de los que ya 
supuso el rescate de la Banca. Cree que 
el ayuntamiento debe intervenir en 
cambiar la cultura social.  
 
Koldo Iturbe indica que todas las 
propuestas que se han presentado están 
a favor de los consumidores y que han 
presentado un texto que se aprobó en el 
ayuntamiento de Bilbao y no entiende 
porque aquí en Getxo no es posible. 
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Kontsumobiderekin elkarlanean, baita 
Urkoa Kontsumitzaileen Elkartearekin 
ere. Jendeari jakinaraziko diote zer 
zerbitzu eman ditzakeen KIUBek, 
erreklamazioak aurkeztu ahal izateko.  
 
 
 
Ibon Rodríguezek, ikusita gobernu-
taldeak ulertzen ez duela zergatik ezin 
den lortu Bilboko erabakiaren moduko 
bat, eta PPk adierazi duela erosoago 
zegoela gobernu-taldearen 
proposamenarekin, azpimarratu du 
hauxe dela ezberdintasuna: aurkeztu 
duten mozioan bankuak aipatzen dira, 
eta, berriro esan du, horiek irabazi dute 
krisiarekin, eta beren jarduerarekin 
herritarrei kalteak eta kostu publiko 
handiak eragin dituzte, eta, gainera, 
diru gehiago gastarazten dio 
administrazioari herritarrak 
aholkatzeko bankuek eragindako 
kalteei aurre egin ahal izan diezaieten. 
Adierazi du bankuek jarraitzen dutela 
praktika onartezinak egiten, eta hori 
esan beharra dagoela, bankuei 
oztoporik ez egiteko politika egin 
beharrean.  
 
José Luis Landak esan du Getxon 
nahikoak izaten ari direla KIUBen 
baliabideak Kontsumobideren 
laguntzaz. Ez diote beldurrik bankuei. 
Zuzenketa transakzionalari onartezin 
deritzo, haien ustez, eta barregarria 
iruditzen zaie hirugarren puntuan jada, 
proposatzen baitu Udalak dei egitea 
banku guztietako zuzendariei, ez 
sukurtsaletakoei, zer egin behar duten 
adieraz dezaten: gobernu-taldeak 
ezinezko deritzo proposamenari horri.  
 
Eduardo Andradek adierazi du akordio 
bat lortzeko ezin dela proposatu 
alderdi politiko jakin bati espresuki 
erasotzen dioten paragrafoak dituen 
proposamen bat. Beharrezko irizten dio 

Desde la OMIC se está asesorando en 
colaboración Kontsumobide y también 
con la Asociación de Consumidores 
Urkoa. Van a informar a la gente de los 
servicios que puede prestar la OMIC 
para que puedan formular 
reclamaciones.  
 
Ibon Rodíguez ante la falta de 
comprensión del equipo de gobierno de 
por qué no se puede llegar a un 
acuerdo como en Bilbao y también la 
manifestación del PP, que con la 
propuesta del equipo de gobierno se 
sentía más cómodo, se reafirma en que 
la diferencia está en que la moción que 
se presenta hace referencia a la Banca e 
insiste que es la que ha ganado con la 
crisis y ha generado un gran coste 
público y daños con su actuación a la 
ciudadanía y que además obliga a la 
administración a gastar más dinero 
público para asesorar a la ciudadanía 
para hacer frente a los daños que han 
generado. Manifiesta que la Banca 
sigue con prácticas inasumibles y que 
eso hay que indicarlo y no adoptar una 
política de no molestar a la Banca.  
 
 
José Luis Landa indica que en Getxo los 
recursos de la OMIC con Kontsumibide 
están resultando suficientes. No tienen 
miedo a los bancos. La enmienda 
transaccional le parece inasumible y ya 
en su punto tercero le parece gracioso, 
ya que pretende que se convoque desde 
el Ayuntamiento a los directores de 
todos los bancos, no de las sucursales, 
para que manifiesten qué es lo que van 
a hacer, cuestión  que le parece 
imposible al equipo de gobierno.  
 
Eduardo Andrade manifiesta que para 
llegar a un acuerdo no puede 
plantearse una moción en la que haya 
párrafos que expresamente ataquen a 
un partido político. Le parece necesario 
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herritarrei beren eskubideen gainean 
informatzeari, baina abstenitu egingo 
dira mozioan.  
 
Santiago Sainzek adierazi du ezagutzen 
duela zoru-klausulen problematika, eta 
horregatik Ciudadanosek bultzatu zuen 
1/2017 Errege Dekretua onartzea, 
kontsumitzaileei beren eskubideak 
defendatzen laguntzeko baina 
auzitegiak kolapsatu gabe, eta 
dekretuaren edukia azaldu du. Beraren 
ustez, udalak etxebizitza-zerbitzu 
integral bat eskaini beharko luke, 
eraikuntzaren zein zergen, legeen, eta 
abarren alderdiak ere jorratzeko.  
 
 
Enrique Olasoren iritziz, gizarteak 
hainbat kontu aldatu beharra du, 
ekonomiaren etika, besteak beste. Uste 
du adostasuna dagoela herritarrei 
informazioa eman beharaz, baita 
KIUBen atenditzeaz ere. Aurreraxeago 
joan behar dela uste dutenez, Bilboko 
udalean onartu zenaz harago joatea 
proposatu dute. Amaitzeko, adierazi du 
etikaz jokatzea ez dela kaltegarria 
bankuentzat, baina ez dutela irizpide 
etikoekin jokatu ohi.  
 
 
Mozioa bozkatu da, eta ez da onartu, 
aldeko 7 boto jaso dituelako (GUK eta 
EH Bildu), 11 boto kontra (EAJ  eta 
PSE-EE), eta 6 abstentzio (PP eta 
Ciudadanos).  
 

que se informe a los vecinos sobre sus 
derechos pero que se abstendrán en la 
moción.  
 
Santiago Sainz manifiesta que conoce la 
problemática de las cláusulas suelo y 
por ello Ciudadanos motivó que se 
aprobara el Real Decreto 1/2017, que 
busca favorecer a los consumidores en 
la defensa de sus derechos sin colapsar 
a los tribunales, dando cuenta del 
contenido de dicho decreto. Cree que 
desde el ayuntamiento debiera 
ofrecerse un servicio integral de 
vivienda que abordara tanto aspectos 
constructivos, como fiscales, legales, 
etc.  
 
Enrique Olaso estima que la sociedad 
tiene que cambiar algunas cuestiones 
como la ética de la economía. Opina 
que hay acuerdo en que se tenga que 
informar a los ciudadanos además de 
que se les atienda en la OMIC. Estima 
que hay que avanzar algo más y por eso 
plantean un avance sobre lo acordado 
en el ayuntamiento de Bilbao. Finaliza 
indicando que actuar éticamente no es 
negativo para los bancos, aunque no 
actúan habitualmente con criterios 
éticos.  
 
Sometida la moción a votación es 
rechazada al obtener 7 votos a favor, 
GUK, EH Bildu; 11 votos en contra, 
PNV, PSE-EE; 6 abstenciones, PP, 
Ciudadanos.  
 

 
31.- GETXO-EH BILDU ALDERDIKO 
UDAL TALDEAK AURKEZTUTAKO 
MOZIOA: “GUERNICA” 
GERNIKARA. 
 
Oier Iturraldek mozioa irakurri du. 
 
Enrique Olasok hitza hartu, eta 
jakinarazi du GUK taldeak mozioaren 

31.- MOCIÓN DEL GRUPO 
MUNICIPAL EH BILDU S/EL 
“GUERNICA” A GERNIKA. 
 
 
Oier Iturralde da lectura a la moción. 
 
Enrique Olaso interviene para indicar 
que GUK apoyará la moción, aunque 
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alde egingo duela, nahiz eta faltan 
nabaritu aipatzea Bigarren 
Errepublikako gobernuak enkargatu 
zuela Guernica egitea. Euren ustez, 
koadroa sinbolo unibertsala bihurtu da, 
ez bakarrik Gernikarena. Nabarmendu 
du memoria berreskuratu beharra, eta 
koadro horren aurrean onena dela 
isiltzea eta gogoeta egitea zer 
adierazten duen, nork enkargatu zuen, 
eta zer transmititu nahi diogun 
belaunaldi berriei.   
 
Teresa Escalantek hitza hartu du eta 
adierazi du Guernica lekualdatzea ez 
dela borondate politikaren arazoa, 
teknikoa baizik, aditu gehienek horrela 
adierazten baitute; eta aipatu du 
MOMAko zuzendariak arestian 
emandako iritzia, zeinak Reina Sofiatik 
Pradora ez lekualdatzeko ere 
aholkatzen baitu. Azpimarratu du 
Guernicaren mezuaren garrantzia, eta 
nola enkargatu zuen Bigarren 
Errepublikak, eta beraz ondare 
nazionala dela. Gogorarazi du egileak 
eskatu zuela Prado Museoan 
erakusteko. Kritikatu du mozioaren 
txokokeria eta zenbait pasartek lotzen 
diola haren edukia artelanaren 
errealitatearekin bat ez datorren istorio 
bati, espainiar guztien ondarea baita, 
errepublika defendatu zuten 
espainiarrena batik bat, eta ez bakarrik 
euskal herritarrena, eta gero bihurtu 
baita munduan askatasuna defendatzen 
duten guztien ondarea. Horregatik, 
kontrako botoa emango dute.  
 
Susana de Cosek hitza hartu, eta aipatu 
du nola sortu zen Guernica eta zer 
neurri dituen. Onartzen du jakitun dela 
euskal herritar askok hemen ikusi 
nahiko luketela Guernica, baina 
zalantzarik gabe Espainiako estatua 
dela jabea, eta, beraz, koadroa bere 
etxean dagoela. 1970ean, Picassok 
esplizituki esan zuen zer nahi zuen 

echa en falta que no se indique que fue 
el gobierno de la segunda República el 
que encargó la realización del Guernica. 
Creen que el cuadro se ha convertido 
en un símbolo universal, no solo de 
Gernika. Insiste en la necesidad de 
recuperar la memoria y ante ese cuadro 
lo mejor es callarse y reflexionar ante lo 
que representa, sobre quién lo encargó 
y sobre lo que se quiere trasladar a las 
nuevas generaciones.  
 
 
Teresa Escalante interviene 
manifestando que el traslado del 
Guernica no es un problema de 
voluntad política sino técnica, ya que la 
mayor parte de los expertos así lo 
indican, citando la reciente opinión de 
la directora del MOMA que 
desaconseja el traslado incluso del 
Reina Sofía al Prado. Pone en valor el 
mensaje del Guernica y como fue 
encargado por la segunda República y, 
por tanto, es patrimonio nacional. 
Recuerda que el autor pidió que fuera 
expuesto en el Museo del Prado. De la 
moción critica su excesivo localismo y 
los pasajes que vinculan su contenido a 
una historia que no refleja la realidad 
de la obra que es patrimonio de todos 
los españoles y especialmente de 
españoles y españolas que defendieron 
la república y no solo de las vascas y 
vascos y luego ha pasado a ser 
patrimonio de los defensores de la 
libertad en todo el mundo. Por lo 
manifiestado votarán en contra.  
 
Susana de Cos interviene manifestando 
la génesis del Guernica y sus 
dimensiones. Reconoce que es 
consciente que a muchos vascos les 
gustaría contemplar el Guernica aquí 
pero no cabe duda de que el cuadro es 
propiedad del estado español y por 
tanto el cuadro esta en su casa. En 1970 
Picasso explicitió sus deseos sobre el 
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Guernicarako: Espainiara itzultzea 
demokrazia berriro jartzen zenean, eta 
1977an haren alabak zehaztu zuen aitak 
nahi zuela Prado Museoan erakustea. 
Azaldu du koadroa oso narriatuta 
dagoela, eta ez zaiola arrazoizko 
iruditzen Gernikan kokatzea, han ez 
baitago hura hartzeko moduko 
azpiegiturarik. Amaitzeko, esan du 
eskurago dagoela gaur egungo 
Madrilgo bere kokalekuan.  
 
Santiago Sainzek adierazi du mozioak 
udalaren eskumenez harago doala, eta 
ez diela Getxoko herritarrei eragiten, 
eta, beraz, abstenitu egingo dela.  
 
Oier Iturraldek nabarmendu du 
Picassok Gernika hartu zuela oinarri 
koadro margotzeko, eta, haren sorrera 
eragin zuen udalerrira itzultzeko 
interesa egonez gero, gainditu egingo 
direla arazo teknikoak.  
 
Susana de Cosek berriro esan du 
koadroa ez zela margotu Gernikan 
gertatutakoagatik bakarrik, eta ez 
dutela errentagarri ikusten Guernica 
lekualdatzea, ez baitute uste 
errentagarri egin daitekeenik  
azpiegiturako inbertsioa.  
 
Enrique Olasok erantzun du 
Guernicaren eragin ekonomikoa 
handiagoa izango litzatekeela behar 
diren azpiegiturena baino.  
 
Oier Iturralderen ustez, lotsagarria da 
irizpide ekonomikoetan oinarritzea gai 
honen eztabaida, PPk proposatu duen 
moduan.  
 
Bozketara eraman da mozioa, eta 
emaitza hau lortu du: 16 boto alde (EAJ, 
GUK eta EH Bildu), 7 boto kontra (PP 
eta PSE-EE), eta abstentzio 1 
(Ciudadanos).  
 

Guernica que era que volvira a España 
cuando se restableciera la democracia y 
en 1977 su hija concretó que la voluntad 
de su padre era que fuera expuesto en 
el Museo del Prado. Manifiesta que el 
cuadro está bastante enfermo y no le 
parece razonable que se ubique en 
Gernika que carece de infraestructuras 
para albergarlo. Finaliza indicando que 
es más accesible con su actual ubicación 
en Madrid.  
 
Santiago Sainz  manifiesta que la 
moción excede de la compentencia 
municipal y no afecta a los ciudadanos 
de Getxo, por lo que se abstendrá.  
 
Oier Iturralde recalca que Picasso se 
basó en  Gernika para pintar el cuadro 
y que si hay interés en que el cuadro 
vuelva al municipio en el que se basó 
su creación los problemas técnicos se 
superan.  
 
Susana de Cos insiste en que el cuadro 
no se pintó sólo por lo sucedido en 
Gernika y no ven rentable que se 
traslade el Guernica porque no cree que 
se pueda rentabilizar la inversión de 
infraestructuras.  
 
 
Enrique Olaso replica que el  impacto 
económico del Guernica superaría todo 
el coste de las infraestructuras 
necesarias.  
 
Oier Iturralde cree que debatir este 
tema en base a criterios económicos, 
como ha planteado el PP, le parece 
indignante.  
 
Sometida la moción a votación obtiene 
el siguiente resultado: 16 votos a favor, 
PNV, GUK, EH Bildu; 7 votos en 
contra, PP, PSE-EE; 1 abstención, 
Ciudadanos.  
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Gehiengoak onartutako mozioak:  
 
 
1937ko maiatzetik ekainera bitartean, 
Pablo Picasso margolari eta artistak 
“Guernica” margolana sortu zuen. Lan 
honek, egun batzuk lehenago, Euskal 
Herritarren gune kuttun eta 
esanguratsuenetakoa zen Gernika 
Condor Legio naziak Francoren 
agindupean jasandako bonbardaketa 
eta sarraskia salatzen du. Beraz, aurten 
80 urte betetzen dira, bai 
bonbardaketatik, baita honen aurkako 
karraxi artistikoa sortu zenetik ere. 
Urteurren hau, Gernika-Lumo zein 
Euskal Herritarren beste eskaera eta 
garraxi bat zabaltzeko ere une egokia 
ikusten dugu: “Guernica” margolana 
Gernika-Lumon kokatu dadila behin 
betikoz. 
 
Margolana 1937an sortu zen eta Parisko 
Erakusketa Unibertsalean kokatu zuten. 
Harrez geroztik mundu guztian 
ezaguna bilakatu da, giza eskubideen 
zanpalkuntza, gerraren eta herritarren 
aurkako jazarpena ozenki salatzen 
duelako. 
 
 
Aipatutako artelanak ez du zentzurik 
Gernika eta bere historiari lotua ez 
baldin ba dago, hura izan bait zen 
margolari ezaguna gertatuaren 
izugarrikeria salatzera eraman zuena. 
Horren jakitun, Gernika eta Euskal 
Herriak behin baino gehiagotan 
aldarrikatu izan du, aipatutako 
margolana  Madrilgo Reina Sofia 
Museoan egon ordez, Gernika-Lumon 
bertan egotea dela egokia. 
 
Behin baina gehiagotan eskari hau 
luzatu arren, Madrilgo Gobernu 
ezberdinek, bereziki garraio eta 
mantentze arrazoi teknikoak aipatuz, 
“Guernica” bere etxera ekartzera ukatu 

Por mayoría fue aprobada la siguiente 
moción:  
 
Entre mayo y junio de 1937, el pintor y 
artista Pablo Picasso pintó el conocido 
“Guernica”. El cuadro denuncia el 
bombardeo y exterminio sufridos unos 
días antes por el pueblo Gernika, uno 
de los lugares más queridos y 
representativos para la ciudadanía 
vasca, a manos de la Legión Cóndor 
nazi, siguiendo órdenes de Franco. Así 
pues, este año se cumplen 80 años del 
bombardeo, y también de la creación de 
este grito artístico. En nuestra opinión, 
el presente aniversario ofrece una 
inmejorable oportunidad de expresar 
otra reivindicación de la ciudadanía 
vasca, y de hacerlo alto y claro: que el 
“Guernica” venga a Gernika-Lumo 
definitivamente. 
 
La pintura vio la luz en 1937, y fue 
expuesta en la Exposición Universal de 
París. Desde entonces se ha hecho 
famosa a nivel mundial, por constituir 
una denuncia expresa de la vulneración 
de los derechos humanos, de la guerra 
y de la persecución contra la 
ciudadanía. 
 
La obra en cuestión no tiene sentido si 
no se relaciona con Gernika y con su 
historia, .que estuvieron en el origen de 
la denuncia de lo sucedido por parte 
del famoso pintor. Sabedores de ello, 
Gernika-Lumo y Euskal Herria han 
reivindicado en más de una ocasión 
que el mencionado cuadro debería estar 
en Gernika-Lumo, y no en el Museo 
Reina Sofía de Madrid. 
 
 
Pese a haberles remitido una y otra vez 
una solicitud en este sentido, los 
diferentes Gobiernos de Madrid se han 
negado repetidamente a traer el 
“Guernica” a su casa, alegando 
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egin izan dira. Gaur egun, garraio eta 
mantenurako beharrezkoak diren 
baldintza guztiak betetzeko arazorik ez 
dute Euskal instituzioek eta ez da 
sinesgarria egiten argudiategi hori 
mahai gaineratzea. Beste behin ere, 
Madrileko Gobernuak dituen interes 
ekonomiko zein politikoak daude 
“Guernica” Euskal Herrira ez ekartzeko 
arrazoi nagusien nagusien artean. 
 
 
 
 
Sufrimendu guztien aitortza egingo 
duen memoria historiko bat eraikitzea 
ezinbestekoa den honetan, beste behin 
ere, margolan honek, bonbardaketa 
jasan behar izan zuen Gernika herrian 
kokatuta, bere indarra eta salaketaren 
sakontasuna biderkatu egiten duela 
aldarrikatu nahi dugu. Eta ezinbestean 
“Guernica”-k Gernika-Lumon egon 
behar duela. Ondorioz, honako mozio 
hau aurkezten dugu Getxoko Osoko 
Udal Batzarrean, bertan eztabaidatu eta 
onartu dadin. 
 
 
1.- Udal honek, Gernikako herriaren 
aurka 1937an egindako sarraskian 
oinarritutako Picasso-ren “Guernica” 
margolanaren kokapenik egokiena, 
Gernika-Lumo dela adierazten du. 
Gertaera historikoa, artelana eta herria 
bera uztartzea funtsezkoa dela 
adierazten du Udal honek. Ondorioz, 
“Guernica” Gernika-Lumora ekartzeko 
eskaera formala luzatzen dio Espainiko 
Gobernuari eta Kultura Ministeritzari. 
 
 
2.- Udal honek, Eusko Jaurlaritzari dei 
egiten dio, Picassoren Guernica 
margolana Gernika-Lumon kokatu ahal 
izateko beharrezkoak diren urrats 
instituzionalak eman ditzan. Baita ere, 
margolan hori Gernika-Lumon 

fundamentalmente razones técnicas 
relativas al transporte y al 
mantenimiento. Hoy en día las 
instituciones vascas no tienen ningún 
problema en cumplir todas las 
condiciones necesarias para el 
transporte y mantenimiento de la obra, 
por lo que no tiene ningún sentido 
seguir defendiendo ese argumento. Una 
vez más, los intereses económicos y 
políticos del Gobierno de Madrid, entre 
otras razones, impiden que el 
“Guernica” viaje a Euskal Herria. 
 
En este momento en que se hace 
imprescindible la construcción de una 
memoria histórica que reconozca todos 
los sufrimientos, una vez más 
queremos reivindicar que el hecho de 
ubicar el cuadro en Gernika, la 
localidad que sufrió el bombardeo, 
multiplica la fuerza y el calado de la 
denuncia. Por lo que, 
indiscutiblemente, el “Guernica” debe 
estar en Gernika-Lumo. Así pues, 
presentamos esta moción en el Pleno 
Municipal de Getxo, para su debate y 
aprobación. 
 
1.- Este ayuntamiento quiere expresar 
que Gernika-Lumo es la mejor 
ubicación para el “Guernica” de 
Picasso, ya que la obra parte de la 
masacre sufrida en 1937 por el pueblo 
de Gernika. Este Ayuntamiento 
considera fundamental fusionar el 
acontecimiento histórico, la obra de arte 
y la localidad. En base a lo cual, solicita 
formalmente al Gobierno Español y al 
Ministerio de Cultura el traslado del 
“Guernica” a Gernika-Lumo. 
 
2.- Este ayuntamiento emplaza al 
Gobierno Vasco a dar los pasos 
institucionales necesarios que permitan 
ubicar el “Guernica” de Picasso en 
Gernika-Lumo. Así como a facilitar las 
labores de adecuación e 



Akta/Acta  2/17 

O. Batz.2017.02.22 Pl 22.02.2017 

 

 

41 

kokatzeko beharrezkoak diren 
azpiegitura eta egokitzapen lanetan 
laguntzeko ere. 
 
3.- Udal honek bere egiten du Picassok 
margolanarekin mundu guztira 
zabaldu nahi izan zuen salaketa, alegia, 
herrien zein giza eskubideen aurkako 
zapalketa, gerra eta genozidioaren 
salaketarik ozenenarekin. 
 
 
4.- Udal honek, erabaki honen berri 
emango die, Eusko Jaurlaritzari, 
Espainiako Gobernua eta Kultura 
Ministeritzari. 
 

infraestructuras necesarias para instalar 
la pintura en Gernika-Lumo. 
 
 
3.- Este Ayuntamiento se identifica con 
la denuncia que Picasso quiso difundir 
mundialmente a través de su pintura, 
esto es con la denuncia expresa de la 
guerra y del genocidio, y de las 
vulneraciones contra los derechos 
humanos y contra los pueblos. 
 
4.- Este Ayuntamiento comunicará el 
presente acuerdo al Gobierno Vasco, al 
Gobierno de España y al Ministerio de 
Cultura. 
 

 
32.- GETXO-EH BILDU ALDERDIKO 
UDAL TALDEAK AURKEZTUTAKO 
MOZIOA: UDALAK 
BERDINTASUNAREN ALDE EGIN 
BEHARRA. 
 
Nerea Guijarrubiak ondorengo mozioa 
irakurri du:  
 
Diskurtso ofizialek krisia merkatuen 
errentagarritasun galeragatik sortu zela 
esan zigutenean, emakumeon 
eskubideak denboraz luzez krisian 
zeudela ekarri genuen gogora. Orain 
berriz, ustez krisitik irteten ari 
garenean, emakumeon eskubideak 
inoiz baino krisi latzagoan kokatuak 
daudela esan behar dugu. 
 
 
Esparru publikoari dagokionean, 
bertan gauzatu diren murrizketek 
bereziki eragin dute emakume eta 
gizonen arteko desoreka areagotzea: 0-3 
bitarteko heziketa zentroen sarea 
handitzen ez joateak, haur-eskolak 
murrizteak, helduentzako eguneko 
zentroetan zein geriatrikoetan dauden 
itxaron-zerrendak, esparru publiko 
horretan burutu beharreko zaintza eta 

32.- MOCIÓN DEL GRUPO 
MUNICIPAL EH BILDU S/EL 
COMPROMISO DEL 
AYUNTAMIENTO A FAVOR DE LA 
IGUALDAD.  
 
Nerea Guijarrubia da lectura a la 
siguiente moción:  
 
Cuando los discursos oficiales nos 
dijeron que la crisis surgió de la 
pérdida de rentabilidad de los 
mercados, recordamos que los derechos 
de las mujeres llevaban mucho tiempo 
en crisis. Ahora, en cambio, cuando al 
parecer estamos saliendo de la crisis, 
tenemos que indicar que los derechos 
de las mujeres están inmersos en una 
crisis más dura que nunca.. 
 
En lo que al ámbito público respecta, 
los recortes sufridos en ese campo han 
incidido especialmente en el aumento 
del desequilibrio entre mujeres y 
hombres: el hecho de que la red de 
centros de enseñanza de 0-3 años no 
haya ido aumentando, la reducción de 
escuelas infantiles, las listas de espera 
existentes tanto en centros de día como 
en geriátricos, han llevado al ámbito 
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artapen lana esparru pribatura ekarri 
du, emakumeek betetzen duten 
ordaindu eta aitortu gabeko esparru 
pribatura. 
 
 
 
Honi guztiari erantsi behar zaio 
EPEetan dauden muga zorrotzak, 
ordezkapenak ez direla betetzen ari, 
hainbat lanpostu amortizatzen ari 
direla, 35 lanorduko asteak ez direla 
berreskuratzen ari, emakume askok lan 
egiten duen sektorean, administrazio 
publikoan, lanaldiko baldintzen 
berdintasuna urratu eta emakume 
langileen bizkar erortzen direlarik  
bereziki murrizketa hauek guztiak. 
 
Eta herritar gisa dagozkigun 
eskubideen jasotzaile ez garenez 
hainbatetan, aldian aldi eskatu 
beharreko laguntza publikoen jasotzaile 
bilakatzen gaituzte, uneko borondate 
politikoak ezarritako aurrekontu eta 
baldintzen menpeko bilakatuz 
emakumeak. 
 
Osasun sistema publikoan izaten ari 
diren murrizketek ere (ohe gutxiago, 
langileen murrizketak, osasunari 
begirako prebentzio zerbitzuen 
murrizketa, kribatuetan edota umetoki 
zein bularreko minbiziaren 
prebentziorako frogei eusteko adin 
mugaren igotzeak besteren artean), 
emakumeen osasunean eragin dute 
atzerako eraginarekin. 
 
 
Berdintasunaz eta indarkeria matxistaz 
arduratzen diren departamentuei 
begiratuz gero berriz, erakunde 
nagusietako aurrekontu orokorrarekin 
alderatuz gero, berdintasun eta 
indarkeriaren artapenerako partidak 
izoztu edota behera egin dutela ikusi 
dugu. 

privado la tarea de cuidado y 
mantenimiento de la vida, que se 
debería llevar a cabo en el espacio 
público, esto es, la han desplazado al 
ámbito privado sin remuneración y 
reconocimiento que ocupan las mujeres. 
 
Los recortes que se están ejecutando en 
la administración pública, un sector 
ocupado en gran parte por mujeres y 
donde las condiciones de equidad 
laboral deberían de asegurase, están 
repercutiendo de forma negativa en 
ellas, al no cubrirse sustituciones, 
amortizarse puestos de trabajo, o no 
recuperar las jornadas semanales de 35 
horas. 
 
 
Al sernos negados los derechos que 
como parte de la ciudadanía nos 
corresponde, se nos sitúa como 
receptoras de ayudas públicas 
puntuales, que percibiremos en función 
del presupuesto destinado y los 
criterios definidos por la voluntad 
política del momento. 
 
Los recortes que están ocurriendo en el 
sistema público de salud (menos camas, 
recortes a las y los trabajadores, 
reducción de los servicios de 
prevención orientados a la salud, 
aumento del límite de edad en los 
cribados o en el mantenimiento para las 
pruebas de prevención de cáncer tanto 
de útero como de mama) han influido 
en la salud de las mujeres con carácter 
negativo. 
 
Si, por otra parte, nos fijamos en los 
departamentos que se ocupan de la 
igualdad y la violencia machista, si lo 
comparamos con el presupuesto 
general de las principales instituciones, 
observamos que las partidas para el 
tratamiento de la igualdad y la 
violencia se han congelado o han 
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Esparru pribatuan ere, aldi baterako 
lanaldiak, lansari eskasak, egun gutxi 
batzuetarako kontratu sistema 
prekarioak, bereziki emakumeei 
zuzenduak izan dira. 
 
 
Eta honek guztiak eragin du, 
emakumeak sistema produktibo 
prekarizatuan eta erreproduktibo 
hainkargatuan aritu behar izatea. 
 
Emakume eta gizonen arteko 
berdintasunak aurrera egiten ez badu, 
atzera egiten du, maldan gorako lana 
baita berdintasunari egokitzen zaiona, 
eta neurri horretan, aurrera egiten ez 
duen oroko egiten baitu atzera. 
 
Garaia da erakundeetan 
berdintasunaren aldeko hautua egiten 
dugula esatearekin batera, konpromiso 
zehatzak hartuz garatzea. 
 
Horregatik, 2017ko martxoak 8 
honetan, ondorengo ebazpen 
proposamena egiten dugu,   osoko 
bilkurak onartu dezan. 
 
EBAZPEN PROPOSAMENA 
 
1.- Getxoko Osoko Bilkurak, 
konpromisoa hartzen du azken bi 
legegintzaldietan zerbitzu publikoetan 
izandako murrizketen genero-azterketa 
egin eta hauekin atzera egiteko 
neurriak proposatzeko. 
 
2.- Getxoko Osoko Bilkurak, 
konpromisoa hartzen du 
legegintzaldian murrizketarik ez 
burutzeko herritarrei zuzendutako 
zerbitzu publikoetan, bereziki 
emakumeengan eragingon duten 
zerbitzuei dagokionean. 
 

disminuido proporcionalmente. 
 
En el ámbito privado, a su vez, los 
periodos de trabajo temporales, las 
retribuciones escasas y los sistemas de 
contrato precarios para unos pocos 
días, han ido orientados principalmente 
hacia las mujeres. 
 
Y todo ello ha desencadenado que las 
mujeres hayan tenido que 
desenvolverse en un sistema 
productivo precarizado y sobrecargado. 
 
Si la igualdad entre mujeres y hombres 
no avanza, retrocede, porque el plano 
sobre el que se desarrolla el trabajo por 
la igualdad es una pendiente inclinada, 
y en esa tesitura, todo lo que no avanza 
sobre esa pendiente, retrocede. 
 
Es hora de que, además de afirmar que 
en las instituciones optamos a favor de 
la igualdad, desarrollemos esa opción 
con compromisos concretos. 
 
Por eso, en este 8 de marzo de 2017, 
realizamos la siguiente propuesta de 
resolución para su aprobación por parte 
del pleno de Getxo. 
 
PROPUESTA DE RESOLUCIÓN 
 
1.- El Pleno del Ayuntamiento de Getxo 
se compromete a realizar la revisión de 
género de los recortes habidos en los 
servicios públicos durante las dos 
últimas legislaturas y a proponer 
medidas retroactivas al respecto. 
 
2.- El Pleno del Ayuntamiento de Getxo 
se compromete a no realizar recortes en 
los servicios públicos dirigidos a la 
ciudadanía, especialmente en lo que 
respecta a servicios que incidirán en las 
mujeres. 
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3.- Getxoko Osoko Bilkurak, 
konpromisoa hartzen du berdintasun 
partidak igotzeko 2017tik 2019ko 
aurrekontuei dagokionean. 
 
4.- Getxoko Osoko Bilkurak, 
konpromisoa hartzen du murrizketek 
emakumeengan eragin dituzten 
ondorio kaltegarriak ikusarazteko 
jendarteratze lanari eutsiko diola. 
 
Susana Andollok adierazi du GUK bat 
datorrela mozioaren argudioekin, eta 
beraren ustez gaia gaurkotasun 
handikoa dela. Kontatu ditu 
emakumeek beren bizitzaren arlo 
askotan jasandako diskriminazioak, eta 
gizarte-aldaketetatik datozen 
ondorioak, adibidez, zer ezberdintasun 
dauden lan-munduan, denboraren 
erabileran, soldatetan… Mozioaren 
betebeharren edukia hutsa da, eta 
benetan sinetsiz gero gai honetan, 
aurrekontu-erabakietan finkatu beharra 
dago, eta ez kanpoan utzi, interesa 
omen zuen zenbait gairekin azken 
aurrekontuan EH Bilduk egin zuen 
bezala.  
 
Teresa Escalantek aitortu du gai 
honetan udalak duen zeregina, baina, 
beraren ustez, mozioan adierazitakoa 
ez da erreala. Udala administraziorik 
hurbilena da, baina, PPren 
gobernuarekin, toki-araubideari 
buruzko estatuaren oinarrizko araudiak 
eskumena kendu die udalei, eta orain 
ordezkotzaz eta Estatuak finantzatuta 
baino ezin dute jardun, eta egora horiek 
ez dira eman.  
 
Santiago Sainzek adierazi du funtsean 
ados egonda ere, aurrekontu-gaiak 
aurkeztu direla mozioan, eta animatzen 
dituela aurrekontuen negoziazioetan 
aurkeztera, eta horregatik abstenitu 
egingo dela.  
 

3.- El Pleno del Ayuntamiento de Getxo 
se compromete a incrementar las 
partidas de igualdad en los 
presupuestos de 2017 a 2019. 
 
4.- El Pleno del Ayuntamiento de Getxo 
se compromete a mantener su tarea de 
visibilizar socialmente las 
consecuencias perjudiciales que han 
generado los recortes en las mujeres. 
 
Susana Andollo indica que GUK 
comparte la argumentación de la 
moción y cree que el tema es de gran 
actualidad. Relata discriminaciones 
sobre las mujeres en diferentes aspectos 
de la vida y los efectos que se derivan 
de los cambios sociales como son el 
problema de la desigualdad en el 
mundo laboral, en el uso del tiempo, las 
diferencias salariales, etc. El contenido 
obligacional de la moción es nulo y si 
de verdad se cree en el tema hay que 
fijarlo en los acuerdos presupuestarios, 
no dejarlo fuera como hizo en el último 
presupuesto EH Bildu en relación a  
diferentes materias, que manifestaba 
tener interés.  
 
Teresa Escalante reconoce la labor 
municipal en esta cuestión pero cree 
que lo indicado en la moción no es real. 
El ayuntamiento es la administración 
más cercana pero la modificación de la 
normativa básica estatal sobre régimen 
local ha quitado, con el gobierno del 
PP, dicha competencia a los 
ayuntamientos que solo pueden actuar 
por delegación y con financiación del 
Estado, situaciones que no se producen.  
 
Santiago Sainz manifiesta que estando 
de acuerdo en el fondo lo que se 
plantea son cuestiones presupuestarias 
y les anima a que lo planteen en la 
negociación presupuestaria y por ello 
se va a abstener.  
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Nere Guijarrubiak eskertu ditu parte-
hartzeak, eta gogorarazi du mozioaren 
helburua dela gai hori hizpidera 
ekartzea. Beraren iritziz, kontu 
politikoa planteatzen da, 
aurrekontukoa baino areago. 
Berdintasunaren eta ikuspegi feminista 
sustatzearen politika orokortzea da 
kontua. Adibideak jarri ditu nola 
zenbait udal-arlotan modu ezberdinez 
heltzen dioten gaiari haurtzaindegia eta 
antzeko zerbitzuak planteatzeko 
orduan. Uste du bermatu egin behar 
dela politika parekide eta feminista bat 
jarduera-eremu guztietan.  
 
Mozioa bozkatu da, eta ez da onartu, 
aldeko 7 boto jaso dituelako (GUK eta 
EH Bildu), 14 boto kontra (EAJ eta PP ), 
eta 3 abstentzio (PSE-EE eta 
Ciudadanos).  
 
Keltse Eigurenek EAJk kontrako botoa 
ematea arrazoitu du proposamenaren 
lehen zatian erabaki-proposamena 
udal-mailako eremutik kanpokoa 
izatean, horregatik udalak ezin baitu 
jardun proposatzen den moduan. 
Bigarren puntua premisa faltsu bat 
hartzen du abiapuntu, Getxon 
emakumeentzako udal zerbitzuetan 
murrizketak egin izana, horrelakorik ez 
baita gertatu, kontrakoa baizik; eta 
zerbitzu berriak aipatu ditu. Zehaztu 
du, era berean, ez dela inongo 
murrizketarik aurreikusten, eta 
helburua dela IV. Berdintasun Plana 
garatzea, eta beraz mozioa gaizki eta 
berandu iritsi dela. Aurrekontu-
proposamenei dagokienez, horiek 
aurrekontuen eztabaidan egin behar 
dira. 
 
Susana de Cosek PPk kontrako botoa 
ematea arrazoitu du mozioaren 
zentzurik ezean, berdintasun-plan bat 
onartu berri delako.  
 

Nerea Guijarrubia agradece las 
intervenciones y recuerda que el 
objetivo de la moción es poner el foco 
en esta cuestión. Cree que se plantea 
más una cuestión política que 
presupuestaria. Se trata de generalizar 
la política de igualdad y de fomento de 
la perspectiva feminista. Pone ejemplos 
de actuación de diferentes ámbitos 
municipales que tratan de forma 
distinta el tema a la hora de plantear 
servicios como el de guardería. Cree 
que hay que garantizar la política 
igualitaria y feminista en todos los 
ámbitos de actuación.  
 
Sometida la moción a votación es 
rechazada al obtener 7 votos a favor, 
GUK, EH Bildu; 14 votos en contra, 
PNV, PP; 3 abstenciones,  SE-EE, 
Ciudadanos.  
 
Keltse Eiguren justifica el voto negativo 
del PNV porque la primera parte de la 
propuesta de acuerdo trasciende del 
ámbito municipal y, por tanto, no 
puede el ayuntamiento actuar como se 
plantea. El segundo punto parte de una 
premisa falsa que es que se han 
realizado recortes en servicios 
municpales a las mujeres en Getrxo, 
cuando esto no ha ocurrido sino que ha 
acontecido justamente lo contrario, 
citando nuevos servicios. Indica, 
asimismo, que no se prevé ningún 
recorte y que el objetivo es desarrollar 
el IV Plan de Igualdad, por lo que la 
moción llega tarde y mal. Respecto a los 
planteamientos presupuestarios, éstos 
deben realizarse en el debate 
presupuestario. 
 
 
Susana de Cos justifica el voto contrario 
del PP en que no tiene sentido la 
moción cuando se acaba de aprobar un 
Plan de Igualdad.  
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33.- GETXO-EH BILDU ALDERDIKO 
UDAL TALDEAK AURKEZTUTAKO 
MOZIOA: ETXEGABETZEAK 
EKIDITZEKO GIZARTE 
LAGUNTZEN AURREAN, 
FINANTZA ERAKUNDEEK DUTEN 
JARRERA SALATZEA. 
 
Nerea Guijarrubiak ondorengo mozioa 
irakurri du:  
 
Azkenaldian etxe kaleratzeen alorrean 
herritarren babeserako neurriak hartu 
diren arren, hauek gehienetan, 
kaltetuek epaitegietan egindako 
bidearen ondorio izan dira, eta ez 
instituzioek kontsumitzaileak 
babesteko edo finantza erakundeek 
bezeroen eskubideak errespetatzeko 
nahikoa borondate izan dutelako. 
 
 
 
 
Ondorioz, ordaindu ezinda etxea 
galtzeko arriskuan dauden pertsona 
asko daude oraindik, baita etxea ez 
galtzeko gizarte laguntzetara jo behar 
dutenak ere. 
 
Epaitegietan kaleratzeen aurka ari 
diren elkarteek eta kaltetuen babesean 
lanean ari diren abokatuek egindako 
urratsek, derrigortu egin dute Madrilgo 
Gobernua legean egokitzapenak 
egitera, eta oraindik bide luzea badago 
ere, urrats positiboak izan diren 
neurrian, garrantzitsua da hauek 
betetzen direla ziurtatu eta herritarren 
eskubideen zaintza areagotzea.  
 
 
 
Espainiako Gobernuak emandako 
urratsetako bat 6/2012 Erret Dekretua 
izan zen: Bitartekorik ez duten 
mailegudunak babesteko premiazko 

33.- MOCIÓN DEL GRUPO 
MUNICIPAL EH BILDU 
S/DENUNCIAR LA ACTITUD DE 
LAS INSTITUCIONES 
FINANCIERAS ANTE LAS AYUDAS 
SOCIALES PARA EVITAR LOS 
DESAHUCIOS.  
 
Nerea Guijarrubia da lectura a la 
siguiente moción:  
 
A pesar de que últimamente se han 
tomado medidas para proteger a la 
ciudadanía en el tema de los 
desahucios, esas medidas han sido 
fruto del recorrido completado por las 
y los perjudicados en los juzgados, y no 
porque las instituciones hayan 
mostrado suficiente voluntad para 
proteger a las y los consumidores o 
porque las instituciones financieras la 
hayan mostrado para respetar los 
derechos de las y los clientes. 
 
En consecuencia, hay aún muchas 
personas que están en riesgo de perder 
su casa por no poder pagarla, y también 
quienes tienen que recurrir a las ayudas 
sociales para no perderla. 
 
Los avances logrados por las 
asociaciones que actúan en los juzgados 
contra los desahucios y por los 
abogados que trabajan para proteger a 
las y los perjudicados, han obligado al 
Gobierno de Madrid a realizar ajustes 
en la ley, y aunque el camino por 
recorrer es aún largo, en la medida en 
que han sido avances positivos, es 
importante asegurar que se cumplen y 
ampliar la protección de los derechos 
de la ciudadanía.  
 
Uno de los pasos dados en ese sentido 
por el Gobierno español fue el Real 
Decreto 6/2012 que establece medidas 
urgentes de protección de deudores 
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neurriak ezartzen dituena.  
 
Guindos dekretu modura ezagutzen 
den honek, praktika onen kode bat 
ezartzen du, bere borondatez izena 
eman eta atxikitzen diren finantza 
erakundeei. Eta berau baliatuz, 
baldintza jakin batzuk betetzen 
dituzten bezeroek, mailegua 
ordaintzeko zailtasunak badituzte, zor 
duten dirua ordaintzeko 5 urteko 
etenaldi bat izateko aukera dute. Epe 
horretan soilik interesa ordaindu 
beharko dute, Euribor+0,25. Neurri 
honen helburua, denbora bitarte 
horretan mailegua ordaintzeko arazoak 
dituenaren egoera hobetu eta 
ordainketari aurre egiteko erraztasuna 
ematea da, bitartean etxea galdu gabe. 
Aipatzen dugun Arau honek, Praktika 
Bankario Egokien Kodeak alegia, 
atxikitako entitateak, familiaren batek 
mailegua ordaintzeko arazorik duela 
jakin bezain laister, Kode honen 
aplikaziorako beharrezkoa den 
informazioa eskuragarri jatzera 
behartzen ditu. 
 
 
 
Aipatutako kode horretara, Euskal 
Herrian maileguak ematen dituzten 
finantza erakunde nagusiak batu ziren 
arren, kaleratzeen aurka lanean 
diharduten elkarteek arabera, finantza 
erakunde hauek egoera horretan 
dagoen jendeari ez dio aukera hau 
eskaintzen. Beraien egoera arintzeko 
lagungarri izan daitekeen formulazioa 
eskaini ordez, gain zorpetuko dituen 
beste mailegu bat eskaintzen diote 
edota abalista modura aritutakoari 
zorraren ordainketa eskatu.  
 
 
Hainbat kasutan, egoerari aurre egin 
ezinda etxea galtzeko arriskuan egon 

hipotecarios sin recursos.  
 
Este decreto, conocido como decreto 
Guindos, establece un código de buenas 
prácticas para las instituciones 
financieras que se inscriban por propia 
voluntad y se adhieran. Y gracias a él, 
los clientes que reúnen una serie de 
condiciones determinadas, en caso de 
tener dificultades de pago, tienen la 
posibilidad de disponer de una 
interrupción de 5 años en el pago del 
dinero que adeudan. Durante ese 
periodo sólo deberán pagar el interés, 
Euribor+0,25. El objetivo de esta 
medida es mejorar la situación, durante 
ese intervalo de tiempo, de quien tiene 
problemas para pagar ese préstamo y 
dar facilidades para afrontar el pago. La 
norma a la que hacemos referencia, 
Código de Buenas Prácticas Bancarias, 
obliga a las entidades adheridas al 
mismo, a que, tan pronto como tengan 
conocimiento por cualquier medio, de 
dificultades de la familia en el pago de 
su préstamo, pongan a disposición de 
éstas, la información necesaria para 
llevar a cabo la aplicación del citado 
Código. 
 
A pesar de que las principales 
instituciones financieras que conceden 
préstamos en Euskal Herria se 
sometieron a ese código, según las 
asociaciones que actúan contra los 
desahucios, esas instituciones 
financieras no ofrecen en realidad esa 
oportunidad a la gente que está en esa 
situación. En lugar de ofrecer una 
formulación que puede ser útil para 
paliar su situación, les ofrecen otro 
préstamo que los sobreendeudará o 
solicitan el pago de la deuda a quien ha 
actuado como avalista.  
 
En algunos casos, la gente puede estar 
en riesgo de perder su casa por no 
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daiteke jendea, aipatu kodea aplikatuz 
gero, ekidin ahal izango lukeena; era 
berean, jende askok gizarte 
laguntzetara jotzen dute, bizi duten une 
zailari aurre egiteko babes bila. Egoera 
honen aurrean finantza erakundeek 
hartutako konpromisoari eutsiko 
baliote, gizarte laguntza horiek beste 
behar batzuk asetzeko erabili ahal 
izango lirateke.  
 
Egoera hau zuzendu, finantza 
erakundeek hartutako konpromisoak 
bete eta gizarte laguntza hauek beste 
behar batzuetarako erabilgarri izan 
daitezen, honako mozioa hau tarterako 
dugu Osoko Udal Batzarraren aurrean, 
bertan eztabaidatu eta onartu dadin: 
 
1.- Udal honek, finantza erakundeen 
aldetik, mailegua eskatu eta ordaindu 
ezinean dauden bezeroekiko dagoen 
jokabidea irmoki salatzen du. 
 
 
 
2.- Udal honek, herrian bulegoa duten 
finantza erakundeekin harremanetan 
jarri eta  beraien jarduna nolakoa den 
ezagutzeko konpromisoa hartzen du; 
era berean, Praktika Onen Kodean 
izena eman zuten jakin eta hartutako 
konpromisoak bete ditzaten eskatzeko 
ardura ere bere gain hartzen du 
Udalak. 
 
 
3.- Udal honek, Praktika Onen Kodeak 
derrigortzen dituen moduan, bere 
bezeroen artean aukera honen berri 
zabaltzeko neurriak har ditzatela 
esijitzen die herrian bulegoa duten 
finantza erakundeei. 
 
4.- Udal honek, Praktika Onen Kodeari 
zabalkundea emateko informazio 
kanpaina bat garatzeko konpromisoa 

poder hacer frente a la situación, algo 
que podría evitarse si se aplicara el 
citado código; asimismo, mucha gente 
recurre a las ayudas sociales, en busca 
de apoyo para afrontar la dura 
situación que viven. Si las instituciones 
financieras se atuvieran al compromiso 
adquirido ante esta situación, esas 
ayudas sociales podrían utilizarse para 
satisfacer otras necesidades.  
 
A fin de corregir esa situación, cumplir 
los compromisos adquiridos por las 
instituciones financieras y que esas 
ayudas sociales sean útiles para otras 
necesidades, presentamos esta moción 
en el Pleno Municipal para su debate y 
posterior aprobación: 
 
1.- Este ayuntamiento denuncia 
firmemente la actitud mostrada por 
parte de las instituciones financieras 
respecto a las y los clientes que han 
solicitado un préstamo y tienen 
dificultades para pagarlo. 
 
2.- Este ayuntamiento adquiere el 
compromiso de ponerse en contacto 
con las instituciones financieras que 
cuentan con oficina en la localidad y de 
conocer cómo se desarrolla su 
actividad; asimismo, el ayuntamiento 
asume también la responsabilidad de 
saber si se inscribieron en el Código de 
Buenas Prácticas y de solicitar que 
cumplan el compromiso adquirido. 
 
3.- Este ayuntamiento, tal y como les 
obliga a ello el Código de Buenas 
Prácticas, exige a las instituciones 
financieras que cuentan con oficina en 
la localidad que tomen medidas para 
difundir esa opción entre sus clientes. 
 
4.- Este ayuntamiento adquiere el 
compromiso de desarrollar una 
campaña informativa para difundir el 
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hartzen du. Bide batez, Gizarte 
Zerbitzuetara laguntza eske hurbiltzen 
diren herritarrei gaiaren inguruan 
informazio zehatza emateko 
baliabideak jarriko ditu udalak. 
 
 
Enrique Olasok adierazi du oraingoan 
ere gogorarazi behar zaiela bankuetako 
teknikariei kode etiko bat dagoela, eta 
kreditu-erakundeek zerbitzu publiko 
bat ematen dutela. Konbentzituta dago 
irizpide etikorik erabiltzen ez duten 
erakundeek gizartearen aurka jokatzen 
dutela, eta baita erakundearen beraren 
aurka ere. Beraren iritziz, ez da nahikoa 
kaltetuak aholkatzea, zentzu horretan 
lan pedagogiko bat egiteko 
erantzukizuna baitu udalak.  
 
 
Eduardo Andradek eskertu du EH 
Bilduren mozioa, horretan aitortzen 
baitu PPk estatuko gobernuan 
egindakoa praktika ona dela, baina uste 
du gaia bideratuta dagoela, eta ez du 
pentsatzen jarduketa handiagorik behar 
denik.  
 
Nere Guijarrubiak esan du mozioak 
azaltzen duela hura aurkeztearen 
arrazoiak, krisiaren eraginak kalteak 
egin dizkiela sektorerik ahulenei, eta 
finantza-erakundeak ez dira aplikatzen 
ari administrazioak onartutako 
praktika onak; horregatik, eskatu du 
kontrola dadila horiek benetan 
aplikatzen direla.  
 
Mozioa bozkatu da, eta ez da onartu, 
aldeko 7 boto jaso dituelako (GUK eta 
EH Bildu), 11 boto kontra (EAJ eta PSE-
EE), eta 6 abstentzio (PP eta 
Ciudadanos).  
 
Elena Coriak azaldu du gobernu-
taldeak emandako kontrako botoa, 

Código de Buenas Prácticas. A su vez, 
el ayuntamiento dispondrá los recursos 
pertinentes para que se facilite 
información detallada a las y los 
ciudadanos que acudan solicitando 
ayuda a los Servicios Sociales. 
 
Enrique Olaso indica que esta vez 
también hay que recordar a los técnicos 
de la Banca que existe un código ético y 
que las entidades de crédito prestan un 
servicio público. Está convencido que 
las entidades que no utilizan un criterio 
ético actúan contra la sociedad y 
también contra la propia entidad. 
Opina que no vale únicamente con 
asesorar a los afectados ya que el 
ayuntamiento tiene una 
responsabilidad en realizar una labor 
pedagógica en dicho sentido.  
 
Eduardo Andrade agradece la moción 
de EH Bildu que reconoce como buena 
práctica lo aprobado por el PP en el 
gobierno del Estado pero cree que la 
cuestión está encaminada y no cree que 
se requieran mayores actuaciones.  
 
 
Nerea Guijarrubia indica que la moción 
explica las razones de su presentación, 
el efecto de la crisis entre los sectores 
más débiles ha generado daños y las 
entidades financieras no están 
aplicando las buenas prácticas 
aprobadas por la administración, por lo 
que pide que se controle la realidad de 
su utilización.  
 
Sometida la moción a votación es 
rechazada al obtener 7 votos a favor, 
GUK, EH Bildu; 11 votos en contra, 
PNV, PSE-EE; 6 abstenciones, PP, 
Ciudadanos.  
 
Elena Coria explica el voto negativo del 
equipo de gobierno indicando que la 
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esanez mozioak aipatzen duela 
administrazioak ez duela behar adina 
jardun horretan, eta horrekin ez 
daudela ados, erabaki-proposamenak 
udalaz kanpoko gaiak dituela, eta 
erraza dela jakitea zein erakundek 
sinatu duten praktika onen kodea, datu 
publikoak baitira, eta horrek ez duela 
eragozten gobernu-taldeak segitzea 
aurrera kaltetuei informazioa ematen 
gizarte-zerbitzuetatik.  
 

moción habla de la no suficiente 
actuación de la administración, 
cuestión que no comparten y la 
propuesta de acuerdo tiene contenidos 
extramunicipales y conocer qué 
entidades han suscrito el código de 
buenas prácticas es fácil ya que son 
datos públicos, sin perjuicio de que por 
parte del equipo gobierno se siga 
avanzando en la información a los 
afectados desde los Servicios Sociales.  
 

 
34.- EH BILDU UDAL TALDEAK 
AURKEZTUTAKO MOZIOA: 
GAROÑA. 
 
Ibon Rodriguezek mozioa irakurri du.  
 
Jose Luis Landak zuzenketa 
transakzional bat aurkeztu du gobernu-
taldearen izenean, Eusko 
Legebiltzarrak onartutakoaren 
transposizioa, eta irakurri egin du:  
 
“l. Getxoko Udalak exijitu egiten du 
Garoñako zentral nuklearra behinbetiko 
ixtea, eta berretsi egiten du haren 
instalazioetan biltegi nuclear bat 
irekitzearen aurkako bere posizioa.  
2. Getxoko Udalakeskatzen die Nola 
Gobernu zentralari hala Nuklenorri 
berehala ekin  diezaietela zentrala eraisteko 
beharrezko izapideei.  
3. Getxoko Udalakexijitzen dio har dístala 
hartu beharreko neurriak Segurtasun 
Nuklearreko Kontseilua despolitizatzeko, 
eta kargutik ken dezala bere presidentea, 
FernandoMartí Scharfhausenjauna.  
 
4. Getxoko Udalak EuskoJaurlaritzari 
eskatzen dio eska diezaiela Segurtasun 
Nuklearreko Kontseiluko aholku-
batzordekoak diren bi kideei defenda 
dezatela Pleno honen irizpidea, zentrala 
behinbetiko ixtearen aldekoa.  
5. Getxoko Udalak erabaki du 2017ko 

34.- MOCIÓN DEL GRUPO 
MUNICIPAL EH BILDU S/ 
GAROÑA. 
 
Ibon Rodríguez da lectura a la moción.  
 
José Luis Landa presenta una enmienda 
transaccional en nombre del equipo de 
gobierno que es una transposición de lo 
aprobado por el Parlamento Vasco, a la 
que da lectura: 
 
“l. El Ayuntamiento de Getxo exige el 
cierre definitivo de la central nuclear de 
Garoña y reafirma su posición contraria a 
la apertura de un almacén nuclear en sus 
instalaciones.  
2. El Ayuntamiento de Getxo insta tanto al 
Gobierno central como a Nuclenor a que 
inicien de inmediato los trámites necesarios 
para el desmantelamiento de la central.  
3. El Ayuntamiento de Getxo exige al 
Gobierno central que tome las medidas 
oportunas para despolitizar el Consejo de 
Seguridad Nuclear (CSN) y cese de su 
cargo al presidente del mismo, señor 
Fernando Martí Scharfhausen.  
4. El Ayuntamiento de Getxo pide al 
Gobierno Vasco a que inste a los dos 
miembros que forman parte del comité 
asesor del CSN a defender el criterio de este 
Pleno a favor del cierre definitivo de la 
central.  
5. El Ayuntamiento de Getxo se adhiere a la 
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urtarrilaren 26an Eusko Legebiltzarrak 
onartutako eskaerari atxikitzea, 
Legebiltzarreko Ganberako zerbitzu 
juridikoei eskatzea ezen, Espainiako 
Gobernuak erabakitzen baldin badu Garoña 
berrizirekitzea, azter dezatela beharrezkoak 
izan daitezkeen instantzia judizial 
guztietara jotzeko aukerak, eta txosten bat 
ere egin dezatela, hilabeteko epean, 
aztertuko duena zer aukera juridiko-
administratibo izan daitezkeen edo zein 
eremu juridiko eta administratibotan 
jarduteko, Garoña behinbetiko ixteko 
6. Getxoko Udalak erabaki du eman 
daitezela beharrezko pausoak,bermatze 
aldera haren bulegoei hornitzen zaien 
energia elektrikoa joan dadila iturri nuclear 
edo fosilak jatorri berriztagarrikoez 
ordezkatzen. Ildohorretan, udaleko zerbitzu 
teknikoei eskatzen zaie presta dezatela 
txosten tekniko bat proposamen  honen 
bideragarritasunaz eta hori gauzatu ahal 
izateko komenigarritzat jotzen diren epeez. 
Halaber, EuskoJaurlaritzari eskatzen 
zaioegin dezala antzeko azterlan bat 
trantsizio hori aurrera eramateko”.  
 
 
Ibon Rodriguezek zuzenketa onartu du.  
 
Enrique Pradak zuzenketa 
transakzional bat aurkeztu eta irakurri 
du:   
 
“1.- Iberdrola eta Endesa enpresei Garoñako 
Zentral Nuklearra irekitzeko eskaera atzera 
bota dezatela eskatzea.  
 
2.- Zentral nuklearren jarduera-bukaerak 
eta eraispenak bete daitezela exijitzea, haien 
ustiapen-baimenak iraungi ahala, 2024an 
itzalaldi nuklearra lortzeko. 
 
3.- Estatu Espainiarreko Gobernuari 
eskatzea berehalakoan has dadila energia-
politika birbideratzen, energia 
berriztagarrietan oinarritutako produkzio-
eredu baterantz aurrera egin ahal izateko.” 

solicitud aprobada por el Parlamento Vasco 
el 26 de enero de 2017, en orden a que los 
servicios jurídicos de la Cámara del 
Parlamento que, en caso de que el Gobierno 
de España adopte la decisión de reabrir 
Garoña, estudie las posibilidades de acudir 
a cuantas instancias judiciales sean precisas 
para impedirlo, así como la emisión de un 
informe, en el plazo de un mes, que analice 
las posibilidades jurídico-administrativas de 
actuación, en cualquier ámbito jurídico y 
administrativo, para cerrar definitivamente 
Garoña.  
6. El Ayuntamiento de Getxo acuerda que 
se den los pasos necesarios para garantizar 
que la energía eléctrica suministrada a sus 
dependencias tienda a la sustitución de 
fuentes nucleares o fósiles por las de origen 
renovable. En este sentido, se insta a los 
servicios técnicos del Ayuntamiento de 
Getxo a que preparen un informe técnico 
sobre la viabilidad de esta propuesta y los 
plazos que se estimen convenientes para 
hacer lo posible. De la misma manera se 
insta al Gobierno Vasco a que realice un 
estudio similar para proceder a esta 
transición”.   
 
Ibon Rodríguez admite la enmienda.  
 
Enrique Prada presenta una enmienda 
transaccional a la que da lectura:   
 
“1.- Instar a las empresas Iberdrola y 
Endesa a retirar la solicitud de reapertura 
de la Central Nuclear de Garoña.  
 
2.- Exigir el cumplimiento de ceses de 
actividad y desamantelamiento de las 
Centrales Nucleares a medida que sus 
permisos de explotación caduquen, 
alcanzando el apagón nuclear en 2024. 
 
3.- Instar al Gobierno del Estado Español a 
iniciar de inmediato la reconducción de la 
política energética para avanzar hacia un 
modelo productivo basado en las energías 
renovables”. 
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Ibon Rodriguezek ez du hura onartu, 
ados egon arren gobernu-taldearekin 
erdietsitako akordioari eutsiko baitiote.  
 
 
Iñaki Gamerok, PPren izenean, hitza 
hartu eta adierazi du atentzioa eman 
diola inork ez eztabaidatzea mozioaren 
edukiaz. Adierazi du Euskadiko 
Alderdi Popularra ez dagoela Garoña 
berriz zabaltzearen alde, eta hala esan 
dutela 2013az geroztik, alderdiko beste 
instantzia batzuek bestelako iritzia 
badute ere. Bitxi egiten zaio Getxotik 
jarduketak eskatzea Eusko 
Legebiltzarrari, Estatuko Gobernuari, 
Segurtasun Nuklearreko Kontseiluari, 
eta beste erakunde batzuei. Baita 
gobernu-taldeak proposatzea 
teknikariek egin ditzatela horren 
gaineko txostenak. Beraren iritziz, ez 
dira engainatu behar herritarrak 
energiaz eta hura nondik datorren. Uste 
zuen berba egin behar zutela 
Garoñaren etorkizunaz, hura 
mantentzeaz, haren egoeraz, baina 
eztabaidatzea herritarrek zeinekin 
kontratatu behar duten energia, 
gehiegizkoa iruditzen zaio.  
 
 
Enrique Pradak adierazi du GUK 
Garoña berriro zabaltzearen kontra 
dagoela, zentrala iragana delako 
energiaren alorrean. Aurkeztu duten 
zuzenketaren oinarria da oraingo 
modeloaren kontrako oposizioa, 
nuklearrak lehenesten baititu eta 
berriztagarriak zigortzen baititu, baita 
ohartaraztea energia nuklearrak 
dakarren arriskuaz, zenbait istriputan 
islatu den bezala. Estatuko itzalaldi 
nuklearra, 2024rako adostua, bete egin 
behar da, eta energia berriztagarriak 
sustatu behar dira, ez baitira ez 
garestiago ez lehiakortasun 

 
Ibon Rodríguez no admite la misma 
pese a estar de acuerdo, pero van a 
mantener el acuerdo alcanzado con el 
equipo de gobierno.  
 
Iñaki Gamero, en nombre del PP, 
interviene indicando que le llama la 
atención que nadie debata sobre el 
contenido de la moción. Manifiesta que 
el PP vasco no está a favor de la 
reapertura de Garoña como lo ha 
manifestado públicamente desde el año 
2013, sin perjuicio de que algunas otras 
instancias de su partido opinen 
diferente. Le llama la atención que 
desde Getxo se soliciten actuaciones al 
al Parlamento Vasco, al Gobierno del 
Estado, al Consejo de Seguridad 
Nuclear y a otros organismos, etc. Y 
también que el equipo de gobierno 
plantee que los técnicos realicen 
informes a este respecto. Estima que no 
hay que engañar a los ciudadanos 
acerca de la energía y de dónde 
proviene. Creía que se iba a hablar 
sobre el futuro de Garoña, de su 
mantenimiento, de su situación, pero 
hablar de con quién deben de contratar 
la energía los vecinos les parece 
excesivo.  
 
Enrique Prada manifiesta que GUK está 
en contra de la reapertura de Garoña 
porque esta central representa al 
pasado en cuestión de energía. La 
enmienda que han presentado se base 
en la oposición al modelo actual que 
prima las nucleares y penaliza las 
renovables, así como para alertar el 
riesgo que entraña la energía nuclear 
que se ha reflejado en diferentes 
accidentes. El apagón nuclear en el 
Estado, que se acordó para 2024, debe 
cumplirse y deben apoyarse las 
energías renovables que no son más 
caras ni menos competitivas. Da cuenta 
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txikiagokoak. Energia-adituen txosten 
baten berri eman du, zentral nuklearren 
etekin ekonomikoei buruz, eta esan du 
harrigarri egiten zaiola Mariano Rajoyk 
EAJri aurrekontuen truke Garoña ixtea 
eskaintzeak, eta horrek areagotu egiten 
duela herritarrek politikarekin duten 
axolagabetasuna. Azpimarratu du 
zuzenketaren edukia egokia dela, zeina 
hurrengo pleno batean mozio gisa 
aurkeztuko baitute.  
 
José Luis Landak adierazi du Osoko 
Bilkuran ez direla alderdi teknikoak 
jorratzen. Zuzenketa Eusko 
Legebiltzarrean talde guztiek onartu 
zuten PPk izan ezik, abstenitu egin 
baitzen. Proposatu den erabakia ez da 
kontu testimonial hutsa, eta Getxoren 
tokiko agendaren berezko planean 
esplizituki aurreikusten da udal-
eraikinen efizientzia energetikoa 
hobetzea, eta energia berriztagarriak 
bultzatzea. Bozkatzekoa den mozioak 
ez du aipatzen kontratuak 
baliogabetzerik.  
 
Ibon Rodriguezek komentatu du 
jatorrizko mozioan akats bat dagoela, 
gasteiztarrak aipatzean getxoztarren 
ordez. Adierazi du ausarkeria 
handiagoa dela Fiturren stand bat 
bakarka jartzea kostua jakin gabe, 
Garoñari buruz iritzia ematea baino, 
85 km-ra baitago, eta airean zabalduko 
diren erradiazioak igorri baititzake 
istripua gertatuz gero, getxoztarrei 
eragingo lieketenak. Azaldu du Garoña 
iraungita dagoela, Segurtasun 
Nuklearreko Kontseilua politizatuta 
dagoela, eta ustiapen-mugak aldatu 
dituztela berriki. Getxon nork bere 
etxean kontsumitzen duen energiari 
dagokionez, adierazi du hornitzaileek 
ez dutela bermatzen energia guztia 
berriztagarria izatea, eta horregatik 
aztertzen ari direla beste alternatiba 

de un informe de expertos energéticos 
sobre beneficios económicos de las 
centrales nucleares y le sorporende que 
Mariano Rajoy ofrezca al PNV como 
moneda de cambio presupuestario el 
cierre de Garoña, actuación que abona 
el desapego de los ciudadanos con la 
política. Insiste en lo adecuado del 
contenido de su enmienda que 
presentarán como moción en un 
próximo Pleno.  
 
José Luis Landa manifiesta que no se 
trata en el Pleno el discutir aspectos 
técnicos. La enmienda es la que se 
aprobó en el Parlamento Vasco por 
todos los grupos excepto el PP, que se 
abstuvo. El acuerdo que se plantea no 
es un brindis al sol y en el plan de la 
agenda local propio de Getxo se 
contemplan de manera explícita las 
mejoras de la eficiencia energética en 
edificios municipales, impulsando las 
energías renovables. La moción que se 
va a votar no habla de revocar 
contratos.  
 
Ibon Rodríguez manifiesta que en la 
moción original hay un error al 
referirse a los gasteiztarras en vez de a 
los getxoztarras. Manifiesta que es más 
osado poner un stand en Fitur en 
solitario sin conocer el costo que opinar 
sobre Garoña que está a 85 km y que 
puede emitir radiaciones que se 
expanden por el aire en un supuesto de 
accidente, lo cual tendría efectos en los 
vecinos de Getxo. Indica que Garoña 
está caducada y el Consejo de 
Seguridad Nuclear está politizado y 
que últimamente se han modificado los 
topes de explotación. Respecto a la 
energía que consume cada uno en su 
casa de Getxo indica que las 
suministradoras no garantizan que toda 
la energía sea renovable. por eso se 
están planteando también otras 
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batzuk ere. Esan du Garoñak bi urte 
daramatzala itxita, eta ez dela 
beharrezkoa energia hornitzeko.  
 
Santiago Sainzek datu batzuk eman 
ditu energia berriztagarriei buruz, eta 
zenbat falta zaion Espainiari Europak 
eskatzen duen energia berriztagarrien 
mailara iristeko. Ciudadanosen iritziz, 
energia berriztagarriak dira eredu 
energetiko berriaren funtsezko zutabea. 
Segurtasun-arrazoiak direla eta, Garoña 
ez da zabaldu behar, Ciudadanosen 
ustez, eta horrela adierazi dute 
publikoki.  
 
Iñaki Gamerok azaldu du ez zetorrela 
prestatuta energiari buruzko eztabaida 
baterako, baina Getxoko zinegotzia den 
aldetik herritarren arazoez kezkatzen 
dela, eta kezkagarri zaio, halaber, 
horiek alde batera uztea Osoko 
Bilkuran udalaren eskumenez kanpoko 
gai handiez eztabaidatzeko. Berriro 
esan du Euskadiko Alderdi Popularra 
Garoña ez irekitzearen alde dagoela.  
 
Enrique Pradak adierazi du Garoña ere 
badela Getxoren eta getxoztarren 
arazoa. Bilboko Portuan, halaber, 
deskargatzen ari dira zentralerako 
erregaia. Talde guztiek energia 
berriztagarrien alde lan egitearen 
aldeko apustua egiten du. Deigarri egin 
zaio gobernu-taldearen testuko 
seigarren puntuan energia 
berriztagarrien alde egitea udalaren 
instalazioetarako, GUK taldeak iaz 
aurkeztu baitzuen proposamen bera, 
eta EAJk barregarri iritzi baitzion. 
Aldaketaz poztu da, eta mozioaren alde 
egingo dute. Gogorarazi du 2009an 
Alderdi Sozialistak onartu zuela 
Garoña 4 urtez luzatzea, eta zortea opa 
dio EAJri Rajoyrekin Garoñari buruz 
egingo duen negoziazioan.  
 

alternativas. Manifiesta que Garoña 
lleva años cerrada y que no es necesaria 
para el suministro energético.  
 
Santiago Sainz da datos de la energía 
renovable y lo que le falta a España 
para llegar a los niveles de energía 
renovable que pide Europa. Para 
Ciudadanos las energías renovables son 
el pilar fundamental del nuevo modelo 
energético. Garoña por motivos de 
seguridad no debe abrirse en opinión 
de Ciudadanos, que así lo ha 
manifestado públicamente.  
 
 
Iñaki Gamero manifiesta que no venía 
preparado para un debate energético 
pero como concejal de Getxo le 
preocupan los problemas de los vecinos 
y que se dejen aparcados los problemas 
de los vecinos para discutir en el Pleno 
sobre grandes cuestiones ajenas a la 
competencia municipal. Reitera que el 
PP vasco está a favor de la no 
reapertura de Garoña.  
 
Enrique Prada indica que Garoña 
también es un problema para Getxo y 
sus vecinos. En el Puerto de Bilbao se 
está también descargando combustible 
para dicha central. Apuesta porque 
todos los grupos trabajen para 
favorecer las energías renovables. Le 
llama la atención el punto sexto del 
texto del equipo de gobierno que 
apuesta por la energía renovable para 
las instalaciones municipales cuando a 
una propuesta idéntica de GUK 
presentada el pasado año fue tildada 
por el PNV de ridícula. Se alegra del 
cambio y apoyarán la moción. Recuerda 
que el Partido Socialista en el año 2009 
aprobó la prórroga de Garoña por 
cuatro años y al PNV le desea suerte en 
su negociación con Rajoy sobre Garoña.  
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Ibon Rodriguezek azpimarratu du 
100 km-ra baino gertuago dagoela 
Garoña, zaharkitutako zentrala dela, 
eta Getxoko herritar askorentzat arazo 
bat dela, izan ditzaketen garrantzi 
txikiagokoez gain (semaforoak eta 
abar).  
 
José Luis Landak ez du uste barregarri 
iritzi zitzaionik iaz GUK taldeak 
aurkeztu zuen mozioari, ezta iritziz 
aldatzen ari direnik ere. Gogorarazi du 
gobernu-taldea apustua egiten ari dela 
energia berriztagarrien alde.  
 
Enrique Pradak zehaztu du GUK 
taldearen iazko mozioa barregarritzat jo 
zutela udalaren eraikinetan energia 
berriztagarriak kontsumitzea proposatu 
zenean, eta normala dela aldaketarekin 
harritzea.  
 
Bozketara eraman da mozioa, eta 
emaitza hau lortu du: 19 boto alde (EAJ, 
GUK, EH Bildu, PSE-EE eta 
Ciudadanos), eta 5 boto kontra (PP). 
 
Gehiengoak onartutako mozioak:  
 
 
l. Getxoko Udalak exijitu egiten du 
Garoñako zentral nuklearra 
behinbetiko ixtea, eta berretsi egiten du 
haren instalazioetan biltegi nuclear bat 
irekitzearen aurkako bere posizioa.  
 
2. Getxoko Udalakeskatzen die Nola 
Gobernu zentralari hala Nuklenorri 
berehala ekin  diezaietela zentrala 
eraisteko beharrezko izapideei. 
 
  
3. Getxoko Udalakexijitzen dio har 
dístala hartu beharreko neurriak 
Segurtasun Nuklearreko Kontseilua 
despolitizatzeko, eta kargutik ken 
dezala bere presidentea, FernandoMartí 

Ibon Rodríguez insiste que a menos de 
100 km está Garoña, que es una central 
nuclear envejecida y que para muchos  
ciudadanos de Getxo es un problema 
además de los demás que puedan 
existir de menor calado como 
semáforos, etc.  
 
José Luis Landa no cree que la moción 
que GUK planteó el pasado año fuera 
calificada de ridícula y no están 
cambiando de opinión. Recuerda que el 
equipo de gobierno viene apostando 
por las energías renovables.  
 
Enrique Prada indica que la moción del 
pasado año de GUK cuando se planteó 
el consumo de las energías renovables 
para los edificios municipales fue 
calificada de ridícula y ahora es normal 
que le sorprenda el cambio.  
 
Sometida la moción a votación obtiene 
el siguiente resultado: 19 votos a favor, 
PNV, GUK, EH Bildu, PSE-EE, 
Ciudadanos; 5 votos en contra, PP. 
 
Por mayoría fue aprobada la siguiente 
moción:  
 
l. El Ayuntamiento de Getxo exige el 
cierre definitivo de la central nuclear de 
Garoña y reafirma su posición contraria 
a la apertura de un almacén nuclear en 
sus instalaciones.  
 
2. El Ayuntamiento de Getxo insta 
tanto al Gobierno central como a 
Nuclenor a que inicien de inmediato los 
trámites necesarios para el 
desmantelamiento de la central.  
 
3. El Ayuntamiento de Getxo exige al 
Gobierno central que tome las medidas 
oportunas para despolitizar el Consejo 
de Seguridad Nuclear (CSN) y cese de 
su cargo al presidente del mismo, señor 
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Scharfhausenjauna.  
 
4. Getxoko Udalak EuskoJaurlaritzari 
eskatzen dio eska diezaiela Segurtasun 
Nuklearreko Kontseiluko aholku-
batzordekoak diren bi kideei defenda 
dezatela Pleno honen irizpidea, 
zentrala behinbetiko ixtearen aldekoa.  
 
5. Getxoko Udalak erabaki du 2017ko 
urtarrilaren 26an Eusko Legebiltzarrak 
onartutako eskaerari atxikitzea, 
Legebiltzarreko Ganberako zerbitzu 
juridikoei eskatzea ezen, Espainiako 
Gobernuak erabakitzen baldin badu 
Garoña berrizirekitzea, azter dezatela 
beharrezkoak izan daitezkeen 
instantzia judizial guztietara jotzeko 
aukerak, eta txosten bat ere egin 
dezatela, hilabeteko epean, aztertuko 
duena zer aukera juridiko-
administratibo izan daitezkeen edo zein 
eremu juridiko eta administratibotan 
jarduteko, Garoña behinbetiko ixteko. 
 
 
6. Getxoko Udalak erabaki du eman 
daitezela beharrezko pausoak,bermatze 
aldera haren bulegoei hornitzen zaien 
energia elektrikoa joan dadila iturri 
nuclear edo fosilak jatorri 
berriztagarrikoez ordezkatzen. 
Ildohorretan, udaleko zerbitzu 
teknikoei eskatzen zaie presta dezatela 
txosten tekniko bat proposamen  honen 
bideragarritasunaz eta hori gauzatu 
ahal izateko komenigarritzat jotzen 
diren epeez. Halaber, 
EuskoJaurlaritzari eskatzen zaioegin 
dezala antzeko azterlan bat trantsizio 
hori aurrera eramateko.  
 

Fernando Martí Scharfhausen.  
 
4. El Ayuntamiento de Getxo pide al 
Gobierno Vasco a que inste a los dos 
miembros que forman parte del comité 
asesor del CSN a defender el criterio de 
este Pleno a favor del cierre definitivo 
de la central.  
 
5. El Ayuntamiento de Getxo se adhiere 
a la solicitud aprobada por el 
Parlamento Vasco el 26 de enero de 
2017, en orden a que los servicios 
jurídicos de la Cámara del Parlamento 
que, en caso de que el Gobierno de 
España adopte la decisión de reabrir 
Garoña, estudie las posibilidades de 
acudir a cuantas instancias judiciales 
sean precisas para impedirlo, así como 
la emisión de un informe, en el plazo de 
un mes, que analice las posibilidades 
jurídico-administrativas de actuación, 
en cualquier ámbito jurídico y 
administrativo, para cerrar 
definitivamente Garoña.  
 
6. El Ayuntamiento de Getxo acuerda 
que se den los pasos necesarios para 
garantizar que la energía eléctrica 
suministrada a sus dependencias tienda 
a la sustitución de fuentes nucleares o 
fósiles por las de origen renovable. En 
este sentido, se insta a los servicios 
técnicos del Ayuntamiento de Getxo a 
que preparen un informe técnico sobre 
la viabilidad de esta propuesta y los 
plazos que se estimen convenientes 
para hacer lo posible. De la misma 
manera se insta al Gobierno Vasco a 
que realice un estudio similar para 
proceder a esta transición.   
 

 
35.- CIUDADANOS UDAL 
TALDEAK AURKEZTUTAKO 
MOZIOA: SANTA EUGENIA 
PLAZAN UMEENTZAT 

35.- MOCIÓN DEL GRUPO 
MUNICIPAL CIUDADANOS 
S/IMPLANTAR EN LA PLAZA DE 
SANTA EUGENIA UN ESPACIO DE 
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JOLASTOKIA EZARTZEA. 
 
Santiago Sainzek mozioa irakurri du.  
 
Susana Andollok adierazi du beren 
mozioarekin parte hartzearen 
ikuspegitik enfokatu nahi izan dutela 
gai hau, eta horretan adierazitakoarekin 
koherenteak izateko, mozioaren alde 
egingo dute.  
 
Joseba Arregik adierazi du lehen 
onartutako mozioari orain 
aurkeztutakoa gehituz gero hauxe 
gertatuko litzatekeela: batetik parte 
hartzeko prozesu bat eskatu da 
erabilerak definitzeko, eta beste aldetik 
erabilera jakin bat ezartzen da 
auzotarren parte-hartzerik gabe, eta 
horrek pentsarazten diola horrelako 
proposamenak kritikatzen direla 
gobernu-taldeak egiten dituenean, 
baina txalotzen direla oposizioak 
eginez gero. Adierazi du lizitazioan 
dagoen proiektuak jaso dituela 
auzotarrek urteetan egindako zenbait 
eskaera. Amaitzeko, berriro esan du 
mozio hori  kontraesanean dagoela 
aurrekoarekin.  
 
Oier Iturraldek esan du kontuak 
gehiago errepikatzeak arrazoi 
handiagoa ematen ez duen arren 
errepikatu behar duela ordena logikoa 
dela lehenik parte hartzeko prozesua 
egitea, eta gero erabilerak definitzea, 
eta eskatu du umeentzako zabuak 
mantentzea horrela egin arte.  
 
Santiago Sainzek erantzun dio moziotik 
ondorioztatzen dela herritarrek uste 
dutela ez zaiela galdetu plazak zer izan 
behar duen. Romoko auzotarrak euren 
kasa ekin diote parte hartzeko prozesu 
bati, eta dagoeneko 400 atxikimendutik 
gora jaso dute, eta eskatzen dute 
zabuak mantentzeko, eta eskaerarekin 

JUEGOS INFANTIL. 
 
Santiago Sainz da lectura a la moción.  
 
Susana Andollo indica que han querido 
enfocar con su moción esta cuestión 
desde el punto de vista de la 
participación y en coherencia con lo 
que han manifestado en ella apoyarán 
esta moción.  
 
Joseba Arregi expone que si se junta la 
moción aprobada anteriormente con 
está presentada tendrían que, por un 
lado, se pide un proceso participativo 
para definir los usos, y con la otra se 
define ya un uso concreto sin que se 
hable de participación vecinal, lo cual le 
lleva a pensar que cuando esas 
propuestas se realizan desde el equipo 
de gobierno se critican pero cuando 
vienen de la oposición se apoyan. 
Manifiesta que el proyecto que está en 
licitación ha recogido diferentes 
demandas vecinales presentadas 
durante años. Finaliza insistiendo en 
que esta moción se contradice con la 
anterior.  
 
 
Oier Iturralde insiste en que las cosas 
aunque se repitan más no tienen más 
razón pero se ve obligado a insistir en 
que el orden lógico exige en primer 
lugar el proceso participativo y después 
la definición de los usos y piden que en 
tanto esto se produzca se mantengan 
los columpios infantiles.  
 
Santiago Sainz replica que de la moción 
se deriva que la ciudadanía opina que 
no ha sido consultada sobre lo que debe 
ser la plaza. Los vecinos de Romo han 
empezado por su cuenta a realizar un 
proceso participativo que ha recogido 
ya más de 400 adhesiones en las que se 
pide el mantenimiento de los 
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bat dator elkarteren bat; Ciudadanosek 
auzotarren kexak eta irizpideak ekarri 
besterik ez du egin, eta horregatik 
umeentzako esparrua mantentzearen 
alde daude.  
 
Miguel Ibabek adierazi du, Santa 
Eugenia plazan martxoan egitekoa den 
parte-hartzeari dagokionez, Hirigintza 
zinegotziak esan duen moduan 
Romoko auzotarrek esparruak amestu 
ahal izateko, uste duela Romoko 
auzotarrek nahi dutela umeentzako 
gaur egungo ekipamendua mantentzea. 
Gobernu-taldeak behin eta berriz esaten 
du jendeari entzuten diola etengabe, eta 
horretan oinarrituta planifikatzen 
dituela bere jarduketak, eta horregatik 
esaten dio entzun behar diela zabuak 
mantentzeko eskatzen duten 400dik 
gora lagun horiei. Amaitzeko esan du 
gobernu-taldeak beti esaten duela 
gauza bera, eta ez duela akatsak 
onartzeko borondaterik, eta kasu 
honetan akatsa onartu, eta zabuak 
berriz jarri behar dituela.  
 
 
Joseba Arregik zehaztu du lehen esan 
duena ez zela herritarrek amets egin 
ahal izateaz, baizik eta esparru 
publikoetan nola egon nahi duten.  
 
Miguel Ibabek erantzun du auzotarrek 
ez dutela ametsik nahi, errealitateak 
baizik. Adjudikatutako proiektuak 
espazio libre handi bat jasotzen du 
erdialdean, azalera handiko karpa bat 
jarri ahal izateko. Auzotarrek ez dute 
proposamen hori nahi, umeentzako 
oraingo jolastokia baizik.  
 
Alkateak hitza hartu du, EAJren 
izenean, eta adierazi du, Susana 
Andollok esan duen bezala, udalaren 
kudeaketa interes ezberdinak 
kudeatzea dela, eta batzuetan 

columpios, petición también apoyada 
por alguna asociación y Ciudadanos se 
limita a trasladar las quejas y criterios 
de los vecinos y por eso apoyan el 
mantenimiento del espacio infantil.  
 
Miguel Ibabe, respecto a la 
participación de Santa Eugenia que se 
va a hacer en marzo, para que tal como 
ha manifestado el concejal de 
Urbanismo los vecinos de Romo 
puedan soñar espacios, le parece que lo 
que los vecinos de Romo quieren es que 
se mantenga la realidad del 
equipamiento infantil actual. El equipo 
de gobierno repite mucho que escucha 
a la gente de manera continua y que en 
base a esa escucha planifica sus 
actuaciones y por ello le dice que debe 
de oír a las más de 400 personas que 
piden el mantenimiento de los 
columpios. Finaliza indicando que el 
equipo de gobierno siempre dice lo 
mismo y le falta voluntad para 
reconocer errores y en este caso debe 
reconocer el error y volver a colocar los 
columpios.  
 
Joseba Arregi manifiesta que lo que ha 
indicado no se refiere a que los 
ciudadanos puedan soñar sino a cómo 
quieren estar en los espacios públicos.  
 
Miguel Ibabe replica que los vecinos no 
quieren soñar sino realidades. El 
proyecto adjudicado recoge un gran 
espacio central libre para poder colocar 
una carpa de gran superficie. Los 
vecinos no quieren esa propuesta sino 
los actuales juegos infantiles.  
 
 
El Alcalde interviene, representando al 
PNV, para manifestar que, tal como ha 
dicho Susana Andollo, la gestión 
municipal es la gestión de los diferentes 
intereses, a veces compatibles y a veces 
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bateragarriak direla, eta beste batzuetan 
ez. Logikoa da guraso talde batek 
umeentzako esparru bat nahi izatea, 
baita jai-batzordeek esparru hori jai-
esparrurako berreskuratzea nahi izatea 
ere, edo ostalariek nahi izatea jarduerak 
berriro egitea; ezberdinak diren eskaera 
asko daude, eta erantzukizunez 
kudeatzea da ahal den neurrian interes 
horiek bat egitea. Era berean, ulertzen 
du oposizioaren dialektika: herritarren 
kexa bat ikustean, bere egin, eta Osoko 
Bilkurara ekartzen dute, eta gobernu-
taldeak aintzat hartu ezean, hura 
kritikatzen dute, esanez herriari 
entzungor egiten diola. Kontatu du zer 
jarduketa egin diren Romon, bide-
azpiegiturak zein inguru horretan 
jartzekoa den udalerriko Auzo Etxerik 
handiena. Gogorarazi du azken 
hauteskundeetan EAJk proposamen 
zehatz moduan aurkeztu zuela Romoko 
Kultur Etxea eta Nagusien Etxea 
lekualdatzea, eta proposamen horiekin 
irabazi zuela Romon 2015ean, 2011n eta 
2007an bezala. Beraren iritziz, proiektu 
horrek dauka babesik handiena, eta 
gobernu-taldearen programan ere 
jasota dago, eta erantzukizunagatik 
beteko dituzte konpromisoak. Irizpide 
horiek oinarri hartuta, irekita daude 
denetara, eta akordioak bilatzera 
dauden sektoreen interesak 
bateratzeko, eta, ezingo balitz, bada, 
lehentasunak erabaki beharko lituzkete.  
 
 
Santiago Sainzek esan du pozten dela 
EAJk proiektu bat izateaz Romorentzat. 
Gogorarazi du proiektua lizitaziora 
irten zela dagokion batzordeari horren 
berri eman aurretik, eta uste du hori ez 
dela jokatzeko modua, izan ere, 
proiektu bat edukitzean egin 
beharrekoa da zinegotziei erakustea 
talde guztiek lan egin ahal izateko.  
 

no. Es lógico que un grupo de padres y 
madres quiera un espacio para los 
niños, como también las comisiones de 
fiestas piden ese espacio para 
recuperarlo como espacio festivo y los 
hosteleros quieren que se vuelvan a 
realizar actividades, por tanto, existen 
muchas peticiones de diferente orden y 
una gestión responsable es conjugar 
esos intereses en la medida de lo 
posible. También entiende la dialéctica 
de la oposición que cuando ve una 
queja vecinal la asume para plantearla 
al Pleno y si el equipo de gobierno no la 
estima, critica diciendo que ignora lo 
que dice el pueblo. Relata las 
actuaciones realizadas en Romo tanto 
en infraestructuras viarias como que en 
dicho entorno se va a ubicar el mayor 
centro cívico del municipio. Recuerda 
que el PNV en las elecciones últimas 
presentó como propuesta concreta la 
Kultur Etxea de Romo y el traslado de 
la Nagusien Etxea y que con esas 
propuestas ha ganado en Romo en el 
año 2015, como ganó en el año 2011 y 
2007. Estima es el proyecto más 
respaldado y está incluido también en 
el programa del equipo de gobierno y 
por responsabilidad van a cumplir los 
compromisos. A partir de esos criterios 
están abiertos a todo y a buscar 
acuerdos para conjugar los intereses de 
los diferentes sectores y si esto no es 
posible pues tendrán que decidir la 
priorización de los mismos.  
 
Santiago  Sainz celebra que el PNV 
tenga un proyecto para Romo. 
Recuerda que el proyecto salió a 
licitación antes de informar en la 
comisión correspondiente y cree que no 
es forma de actuar, ya que lo 
procedente es que cuando se tiene un 
proyecto se enseñe a los corporativos 
para trabajar con todos los grupos.  
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Susana Andollok azpimarratu du 
plazaren erabilera guztien alde 
daudela, baina betiere herritarrek parte 
hartzeko prozesu baten ondoren.  
 
Miguel Ibabek ohartarazi dio alkateari 
mozioaren edukira mugatu behar duela 
bere parte hartzea, berak talde 
politikoei eskatzen dien bezala, mozioa 
ez baita zer jarduketa egin den Romon. 
Logiko deritzo auzotarrak kexatzeari,  
zerbait kentzen dietenean, eta 
oposizioak auzotarren kexak 
aurkezteari, baita alkateak bere 
jarduketa defendatzeari ere; baina 
gogorarazi du alkatea ari dela EAJk 
duen plaza-ereduaz, eta hura 
definitutakoan egingo dela erreala 
izango ez den parte hartzeko prozesu 
bat, dagoeneko dena erabakita egongo 
baita. Getxoko oposizioak herritarren 
alde lan egiten du, eta, beraren ustez, ez 
alkateak ez du zertan behin eta berriro 
erabili hauteskundeetako emaitzen 
argudio bakarra; izan ere, orekak bilatu 
behar dira, eta akordioak lortzeko 
taldeei luzatzen omen dien eskua, 
proiektuak erabaki eta exekutatu 
aurretik luzatu behar die. Gobernu-
taldeak nahi duena egiten du, mozioek 
inolako baliorik ez dutelako gainera. 
Gogorarazi dio oposizioak ere baduela 
herritarrekiko kontratu sozial bat. 
Amaitzeko, esan du PP herritarren alde 
egongo dela haien proposamenak 
zentzukoak diren guztietan.  
 
 
 
Oier Iturraldek adierazi du alkateak 
esandakoari erantzungo diola, 
oposizioak protestekin beti bat egiten 
duelakoaz, adierazpen horiekin ez 
baitago ados; izan ere, bere taldearen 
jarduketak, behintzat, bat etortzen dira 
euren boto-emaileekin hartutako 
konpromisoekin, eta gaizki deritzo 

Susana Andollo recalca que están a 
favor de todos los usos posibles en la 
plaza pero con un previo proceso de 
participación ciudadana.  
 
Miguel Ibabe indica al Alcalde que 
debe ceñirse al contenido de la moción 
en su intervención como él pide otras 
veces a los diferentes grupos políticos, 
ya que la moción no se refiere a lo que 
se ha actuado en Romo. Le parece 
lógico que los vecinos se quejen cuando 
les quitan algo y que la oposición 
plantee las quejas vecinales y que 
también es lógico que el Alcalde 
defienda sus actuaciones, pero recuerda 
que el Alcalde habla de un modelo de 
plaza que es el del PNV y una vez 
definida luego habrá un proceso de 
participación que no es real ya que está 
todo resuelto. La oposición en Getxo 
trabaja por los vecinos y cree que no es 
necesario que el Alcalde insista como 
único argumento en los resultados 
electorales, ya que lo que hace falta es 
buscar equilibrios y la mano tendida 
que manifiesta tener hacia los grupos 
para llegar a acuerdos ha de aplicarse 
antes de decidir y ejecutar los 
proyectos. El equipo de gobierno hace 
lo que quiere porque además las 
mociones no tienen ningún tipo de 
valor. Recuerda también que la 
oposición tiene un contrato social con la 
ciudadanía. Finaliza indicando que el 
PP estará con los vecinos siempre que 
lo que planteen sean cuestiones 
sensatas.  
 
Oier Iturralde replica que va a contestar 
a lo manifestado por el Alcalde de que 
a la oposición se suma siempre a las 
protestas, ya que no está de acuerdo 
con dichas manifestaciones porque, al 
menos las actuaciones de su grupo, se 
corresponden con los compromisos 
adquiridos con sus votantes y le parece 
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alkateak modu horretan berba egiteari 
oposizioaren jarduketez.  
 
 
Bozketara eraman da mozioa, eta 
emaitza hau lortu du: 13 boto alde (PP, 
GUK, EH Bildu, eta Ciudadanos), eta 11 
abstentzio (EAJ eta PSE-EE). 
 
Gehiengoak onartutako mozioak:  
 
 
Aurretik beste askotan esan dugun 
moduan, udal baten betebehar nagusia,  
eta udala izatearen arrazoia bera, bere 
herritarrei zerbitzurik eta erosotasunik 
onenak  eskaintzea da. 
Inolako dudarik gabe zerbitzurik eta 
erosotasunik onenak eskaini ahal 
izateko nahitzezkoa da herritar horien 
eskaerak, kexak eta erreibindikazioak 
ezagutzea. Kasu hau horretarikoa da. 
 
Kontua da argitaratu berri dela eta, 
ondorioz,  jende guztiak ezagutzen du,  
Gobernu Taldeak lehengo Santa 
Eugenia Eskoletako plaza 
birmoldatzeko ustea duela. 
Birmoldaketa-proiektuan ez da gaur 
egungo umeek jolasteko esparrua 
agertzen eta inguruabar horrek   
desadostasun eta haserre  handia eragin 
du Romoko auzotarren artean; ezin 
dugu ahaztu  gaur egun auzoa auzotar 
guztien gustukoak ez diren obrak 
pairatzen ari dela. 
 
 
Herritar horien haserrea handia da eta 
hori frogatzeko sinaduren bilketa 
antolatzera ere iritsi dira; duela egun 
gutxi batzuk, bilketan aste bat baino 
gutxiago eman ostean (idazki hau 
idazten den datan), txikia ez den   400 
sinadura inguruko kopurua lortu dute 
eta, inolako dudarik gabe, herritarren 
aldarri bihurtu den horrek Getxoko 

mal que el Alcalde se refiera en esos 
términos a las actuaciones de la 
oposición.  
 
Sometida la moción a votación obtiene 
el siguiente resultado: 13 votos a favor, 
PP, GUK, EH Bildu, Ciudadanos; 11 
abtenciones, PNV, PSE-EE. 
 
Por mayoría fue aprobada la siguiente 
moción:  
 
Como en repetidas ocasiones hemos 
dicho, el deber principal de un 
ayuntamiento y lo que le da razón de 
ser es el de brindar los mejores servicios 
y comodidades a sus vecinos y vecinas. 
Indudablemente para poder ofrecer los 
mejores servicios y comodidades es 
necesario conocer sus solicitudes, 
quejas y reivindicaciones. Este es uno 
de esos casos. 
 
Y es que recientemente ha sido 
publicado, y por tanto de dominio 
público, la intencionalidad por parte 
del Equipo de Gobierno de remodelar 
la plaza de las Antiguas Escuelas de 
Santa Eugenia. En el proyecto de 
remodelación no está presente el actual 
espacio de juegos infantil provocando 
con ello un gran descontento e 
indignación entre los vecinos y vecinas 
de Romo, un barrio que no hemos de 
olvidar a día de hoy está siendo cosido 
por unas obras que están lejos de ser 
del agrado de toda su vecindad. 
 
Es tal su descontento que este les ha 
llevado incluso a organizar una 
recogida de firmas la cual en escasos 
días ha logrado alcanzar una nada 
desdeñable cantidad en torno a las 400 
firmas en menos de una semana (a 
fecha de cuando se escriben estas 
líneas), convergiéndose en un clamor 
popular merecedor sin atisbo de duda 
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Udalaren ordezkaritzako goreneko 
organoa den Osoko Bilkuraren arreta 
merezi du. 
 
Ciudadanos C’s Udal Taldeak, beti egin 
dugun bezala, Getxoko herritarren alde 
egiten dugu eta euren eskariak jaso 
nahi ditugu, eta proiektatu den  
birmoldaketa horretan gaur egungo 
umeen jolas-esparrua kontserbatzeko 
eskatzen dugu eta, hori ez ezik, baita 
esparru hori hobetzeko eta 
modernizatzeko ere. 
 
 
 
Amaitzeko, uste dugu herritarren 
kexen ondorioz beharrezkoa dela gaur 
egungo umeen jolas-esparrua 
kontserbatzea eta  modernizatzea , kexa 
horiek garrantzi nahiko dutelako berez, 
baina, aldi berean, gure iritziz  
derrigorrezkoa da Getxoko Udalak 
umeen beharrizanak aintzat hartzea eta 
konpontzea eta hori ez da,  kasu 
honetan bezala, esparrua ezabatuta 
lortzen, egon dagoen umeen jolas-
esparrua hobetuz eta modernizatuz 
baizik. 
 
Horregatik guztiagatik Osoko Bilkurari 
proposamen hau aurkezten diogu  
 
ERABAKI PROPOSAMENA: 
 
BAKARRA.- Getxoko Udalak 
konpromisoa hartzen du Romoko Santa 
Eugenia Plazan aurreikusi diren 
birmoldaketa planetan  gaur egungo 
umeen jolas-esparrua kontserbatzeko, 
hobetzeko eta modernizatzeko. 
 

de la atención del Pleno como órgano 
máximo de representación del 
Ayuntamiento de Getxo. 
 
Desde el Grupo Municipal Ciudadanos 
C’s Getxo queremos posicionarnos, 
como siempre hemos hecho, del lado de 
la ciudadanía y de sus vecinos y 
vecinas getxotarras haciéndonos eco de 
sus reivindicaciones, unas 
reivindicaciones que ante la 
remodelación proyectada pasan no solo 
por la conservación del actual espacio 
de juegos infantil, sino también por su 
mejora y modernización. 
 
Para finalizar consideramos necesario 
la conservación y modernización del 
actual espacio de juegos infantil 
además de por las quejas vecinales, lo 
cual es sin duda un motivo con una 
enjundia suficiente, sino también por 
las necesidades de  la infancia que 
desde el Ayuntamiento de Getxo se han 
de solventar, en este caso no 
eliminando sino mejorando y 
modernizando el espacio de juegos 
infantil con el que ya cuenta. 
 
 
Por todo ello, trasladamos a este Ilustre 
Pleno la siguiente 
 
PROPUESTA DE ACUERDO: 
 
ÚNICA.-  En los planes de 
remodelación previstos para la Plaza de 
Santa Eugenia de Romo el 
Ayuntamiento de Getxo se compromete 
a preservar, mejorar y modernizar la 
actual zona de juegos infantil. 
 

 
36.- CIUDADANOS UDAL 
TALDEAK AURKEZTUTAKO 
MOZIOA: “GETXO BIZI” ETA 
“APARKA” BIZIKLETAK 

36.- MOCIÓN DEL GRUPO 
MUNICIPAL CIUDADANOS S/LA 
MEJORA DEL SERVICIO DE 
ALQUILER DE BICICLETAS 
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MAILEGATZEKO UDAL 
ZERBITZUA HOBETU BEHARRA. 
 
Santiago Sainzek mozioa irakurri du.  
 
José Luis Landak gobernu-taldearen 
zuzenketa transakzional bat aurkeztu 
eta irakurri du; Santiago Sainzek onartu 
egin du.  
 
“Getxobiziren erabileraren datuak jasota 
daude dagoeneko, hain zuzen ere, zenbat 
pertsona diren bizikleta alokatzeko zerbitzu 
publikoaren erabiltzaile, zenbat erabiltzaile 
diren aparkaleku seguruaren errentatzaile, 
orduko alokairu-kopurua, aparka gune edo 
geltoki bakoitzeko alokairu-kopurua eta 
abar. Batu diren datuon arabera, esan 
liteke, orokorrean, emaitzak onak direla, 
aparkaleku pribatuaren erabileraren 
gorabeheran hobetu behar badira ere.  
 
Getxoko Udalak eskaintzen duen 
“Aparkaleku segurua” edo “Getxo Bizi 
pribatua” deritzon zerbitzuaren  
erabiltzaile kopurua handitzeko asmotan, 
neurriak hartuko dira, esate baterako, 
kanpainak egingo dira hainbat 
komunikabidetan  publizitatea eta 
informazioa zabalduz; gaur egun, gehienez 
sei ordukoa den aparkaldia luzatzea eta 
abar.” 
 
Susana de Cosek zuzenketa 
transakzional bat aurkeztu eta irakurri 
du:  
 
“HIRUGARRENA: Azterketa bat egitea 
bizikletak alokatzeko geltokien kopurua 
handitzeko, esaterako Gernika parkean eta 
Maidagan parkean.” 
 
Santiago Sainzek esan du ondo 
deritzola zuzenketari, baina gobernu-
taldeak proposatutako testuari eutsiko 
diola, eta, beraz, ez duela onartuko.  
 

MUNICIPALES “GETXO BIZI” Y 
“APARKA”. 
 
Santiago Sainz da lectura a la moción.  
 
José Luis Landa presenta una enmienda 
transaccional del equipo de gobierno a 
la que da lectura y que Santiago Sainz 
admite.  
 
“A la luz de los datos registrados acerca del 
uso de Getxobizi en lo referente a número 
de usuarios del servicio de alquiler público 
de bicicletas, al número de usuarios del 
alquiler de aparcamiento seguro, al número 
de préstamos por hora, préstamos por punto 
aparka o estación etc., podemos decir que los 
resultados son satisfactorios en general, 
pero mejorables en lo referente al uso del 
aparcamiento privado.  
 
 
Con el fin de aumentar el número de 
usuarios y usuarias del servicio de 
“Aparcamiento seguro” o “Getxo Bizi 
Privado” que presta el ayuntamiento, se 
adoptarán medidas tales como campañas 
publicitarias e informativas en diferentes 
medios, un aumento del tiempo máximo de 
estacionamiento, en la actualidad limitado a 
seis horas, etc.” 
 
 
Susana de Cos presenta una enmienda 
trasaccional a la que da lectura:  
 
“TERCERO: Realizar un estudio para 
aumentar el número de estaciones de 
alquiler de bicicletas, por ejemplo, el Parque 
Gernika y Parque Maidagan”. 
 
Santiago Sainz manifiesta que le parece 
bien la enmienda pero que van a 
mantener el texto planteado por el 
equipo de gobierno, por lo que no la 
admiten.  
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Enrique Pradak zuzenketa 
transakzional bat aurkeztu eta irakurri 
du:  
 
“1. Azterketa bat egitea Getxon 
bizikletetarako zerbitzuen puntuen kopurua 
handitzeko, norbanakoen bizikletetarako 
zein alokairu-zerbitzukoetarako". 
 
Santiago Sainzek eskertu du 
erakutsitako interesa, baina esan du 
eutsiko diola gobernu-taldeak 
proposatutako testuari, eta, beraz, ez 
duela onartuko.  
 
Enrique Pradak esan du mozioren alde 
egingo dutela, bizikleten zerbitzuaren 
alde daudelako, eta gobernu-taldeari 
eskatu dio beraien proposamenak 
aintzat hartzeko.  
 
Botaziora eraman, eta aho batez onartu 
da honako mozio hau:  
 
Getxobiziren erabileraren datuak jasota 
daude dagoeneko, hain zuzen ere, 
zenbat pertsona diren bizikleta 
alokatzeko zerbitzu publikoaren 
erabiltzaile, zenbat erabiltzaile diren 
aparkaleku seguruaren errentatzaile, 
orduko alokairu-kopurua, aparka gune 
edo geltoki bakoitzeko alokairu-
kopurua eta abar. Batu diren datuon 
arabera, esan liteke, orokorrean, 
emaitzak onak direla, aparkaleku 
pribatuaren erabileraren gorabeheran 
hobetu behar badira ere.  
 
Getxoko Udalak eskaintzen duen 
“Aparkaleku segurua” edo “Getxo Bizi 
pribatua” deritzon zerbitzuaren  
erabiltzaile kopurua handitzeko 
asmotan, neurriak hartuko dira, esate 
baterako, kanpainak egingo dira 
hainbat komunikabidetan  publizitatea 
eta informazioa zabalduz; gaur egun, 
gehienez sei ordukoa den aparkaldia 

Enrique Prada presenta una enmienda 
trasaccional a la que da lectura:  
 
“1. Que se haga un estudio para aumentar 
el número de localizaciones de los servicios 
para bicicletas en Getxo, tanto de 
estacionamiento de bicicletas privadas como 
del servicio de alquiler”. 
 
Santiago Sainz agradece el interés que 
se manifiesta pero que mantendrá el 
texto presentado por el equipo de 
gobierno, por lo que no la admiten.  
 
 
Enrique Prada manifiesta que apoyarán 
la moción porque apoyan sel servicio 
de bicicletas y pide al equipo de 
gobierno que consideren sus 
propuestas.  
 
Sometida a votación es aprobada por 
unanimidad la siguiente moción:  
 
 A la luz de los datos registrados acerca 
del uso de Getxobizi en lo referente a 
número de usuarios del servicio de 
alquiler público de bicicletas, al número 
de usuarios del alquiler de 
aparcamiento seguro, al número de 
préstamos por hora, préstamos por 
punto aparka o estación etc., podemos 
decir que los resultados son 
satisfactorios en general, pero 
mejorables en lo referente al uso del 
aparcamiento privado.  
 
 
Con el fin de aumentar el número de 
usuarios y usuarias del servicio de 
“Aparcamiento seguro” o “Getxo Bizi 
Privado” que presta el ayuntamiento, 
se adoptarán medidas tales como 
campañas publicitarias e informativas 
en diferentes medios, un aumento del 
tiempo máximo de estacionamiento, en 
la actualidad limitado a seis horas, etc. 
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luzatzea eta abar.  
 

 

 
37.- CIUDADANOS UDAL 
TALDEAK AURKEZTUTAKO 
MOZIOA: BIZKAIA ZUBIA ETA 
INGURUALDEKO KOMUN 
PUBLIKOAK PERTSONA 
ITSUENTZAT ETA EZINDUENTZAT 
EGOKITU BEHARRA. 
 
Santiago Sainzek mozioa irakurri du.  
 
Joseba Arregik esan du ados dagoela 
ildo horretan lan egitearekin, eta 
lagundu dute zubia ustiatzen duen 
emakidadunak Fekoor 
koordinadorarekin kontaktatzeko. 
Jarduketak ez dira errazak, monumentu 
historikoa baita, eta udala ari da lanean 
arazoak ukituek hel diezaioten gaiari. 
Komunei dagokienez, aurreikusita 
dago ekitaldi honetan egokitzea, baina, 
horiek ere babestutako elementu batean 
daudenez, jarduketa konplexua da; 
azaldutako arrazoiengatik, eta heldu 
beharko zaion gaia dela iritzita, 
abstenitu egingo da.  
 
 
 
Raquel Gonzálezek kritikatu du EAJk 
beti interesa erakusten duela, baina 
gero abstenitu egiten dela, denak 
azterketa eskatzen duela esanez, eta 25 
urte daramatzatela irisgarritasuna 
lantzen. Amaitzeko, esan du espero 
duela abstentzio horrek ez eragitea 
proiektua heldu gabe uztea.  
 
Bozketara eraman da mozioa, eta 
emaitza hau lortu du: 13 boto alde (PP, 
GUK, EH Bildu, eta Ciudadanos), eta 11 
abstentzio (EAJ eta PSE-EE). 
 
Gehiengoak onartutako mozioak:  
 

37.- MOCIÓN DEL GRUPO 
MUNICIPAL CIUDADANOS 
S/ADAPTACIÓN DEL PUENTE 
VIZCAYA A PERSONAS 
INVIDENTES Y CON MOVILIDAD 
REDUCIDA, ASÍ COMO LOS 
BAÑOS PÚBLICOS ALEDAÑOS.  
 
Santiago Sainz da lectura a la moción.  
 
Joseba Arregi manifiesta estar de 
acuerdo en trabajar en esta línea y han 
colaborado en contactar la 
concesionaria que explota el Puente con 
la coordinadora Fekor. Las actuaciones 
no son fáciles ya que se trata de un 
monumento histórico y el 
ayuntamiento trabaja para que por 
parte de los afectdos se aborde la 
cuestión. Respecto a los baños está 
prevista su adecuación este ejercicio 
pero también se ubican en un elemento 
protegido y por eso la actuación es 
compleja, por lo expuesto y 
entendiendo que es un tema que hay 
que abordar se abstendrán en la 
moción.  
 
Raquel González critica que el PNV 
pone siempre interés pero luego se 
abstiene ya que todo requiere estudio y 
llevan más de 25 años trabajando en la 
accesibilidad. Finaliza indicando que 
espera que esa abstención no suponga 
dejar el proyecto sin acometer.  
 
 
Sometida la moción a votación obtiene 
el siguiente resultado: 13 votos a favor, 
PP, GUK, EH Bildu, Ciudadanos; 11 
abstenciones, PNV, PSE-EE. 
 
Por mayoría fue aprobada la siguiente 
moción:  
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2006ko uztailaren 13a  ez zen 
nolanahiko eguna izan ez Getxorentzat 
eta ez Portugaleterentzat; egun 
horretan bi herriek konpartitzen duten 
eta ikonikoena den zubia  UNESCOren 
Gizadiaren Ondarearen barruan sartu 
zuten. Zubia guztion ondare izatera 
pasatu zen eta mozio hau berariaz dago 
horri lotuta eta horregatik salatzen 
dugu gaur egun artean benetan Zubia 
ez dela guztiona,  eta   adierazi egiten 
dugu eragozpen horiek kenduko balira  
pertsona guztiak Zubiaz era duinean 
gozatzeko ateak zabalduko liratekeela.  
 
 
Eta hori horrela da oso ederra eta 
apartekoa izan arren, Bizkaia Zubiak 
irisgarritasun arazoak eragiten 
dizkielako    mugikortasun urriko 
pertsonei eta pertsona itsuei.  
 
Zehatzago esanda, mugikortasun 
urriko pertsonentzako arazoa batez ere 
Zubiaren tokirik altuenean kokatuta 
dagoen pasarelara iristeko igogailuaren 
irisgarritasunari dago lotuta, kaletik   5 
metrora (gutxi gorabehera) dagoelako 
eta igogailura iristeko tartean ez 
dagoelako mugikortasun urriko 
pertsonentzako moldaera egokirik. 
Hori guztia kontuan hartuta eta arazo 
horri konponbidea ematearen 
ondoreetarako, Udal Talde honek  jakin 
izan du sinadurak batu direla 
interneteko Change.org plataforman, 
eta sinatu dutenak  asko izan direla. 
 
 
Baina Bizkaia Zubiaren egokitzapen- 
eza ez da bakarrik inguruabar horretan 
egiaztatzen, desgaitasun bat duen 
pertsona batentzat txartel bat erostea 
bezalako gauza hain arrunta  ataza 
zaila bihurtzen delako, txartelak 
saltzeko makinen botoien altuera ez 

 
El 13 de julio de 2006 no fue un día 
cualquiera para Getxo ni para 
Portugalete, fue el día en el que su 
compartido y más icónico puente pasó 
a formar parte del Patrimonio de la 
Humanidad de la UNESCO, pasó a 
formar parte del patrimonio de todos y 
todas, y es precisamente de eso de lo 
que versa la presente moción, de 
denunciar una situación que impide a 
día de hoy hacerlo total y realmente de 
todos y todas y que, de solventarse,  
eliminaría unos obstáculos presentes 
que impiden que todas las personas 
puedan disfrutar de él dignamente.  
 
Y es que, a pesar de su belleza y 
singularidad, el Puente de Vizcaya 
presenta problemas de accesibilidad 
para las personas con movilidad 
reducida y para personas invidentes.  
 
Concretando, la problemática para 
personas con movilidad reducida se 
presenta principalmente en el acceso al 
ascensor que desemboca en la pasarela 
más elevada del mismo, la cual se 
encuentra a 5 metros 
(aproximadamente) de la calle, sin 
contar el acceso al elevador con una 
adaptación adecuada a las necesidades 
de aquellos y aquellas con movilidad 
reducida. Ante esto, y con el fin de 
solventar esta problemática, este Grupo 
Municipal ha tenido constancia de una 
recogida de firmas en la plataforma de 
Internet Change.org con un número de 
firmantes realmente elevado. 
 
Pero la falta de adaptación del Puente 
de Vizcaya se manifiesta también de 
otras maneras, ya que algo tan 
cotidiano para una persona sin 
discapacidad como sacar un ticket se 
convierte en una tarea dificultosa para 
una persona con movilidad reducida al 
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delako optimoa gurpil-auki baten 
eserita dagoen pertsona batentzat. 
 
 
 
Zoritxarrez egokitzapen faltak ez dira 
horietan amaitzen eta pertsona itsuen 
kasua era aipatu behar da, horiek era 
askotako zailtasunak aurkezten 
dituztelako. Hori horrela da aurreko 
paragrafoan aipatu diren makina 
saltzaileek ez dutelako, bakarrak ere ez,  
“braille” idazkerarik. Hori ez ezik,  
Zubirako sarbideak itsuentzako bideen 
bidez seinalizatu gabe daude eta  
gabezia horren adibide argiak dira 
inguruetako zebra-pasalekuak edo 
eskailerak.    
 
Egokitzapenaren arloko gabezien 
salaketarekin jarraituta, Getxoko 
Ciudadanos C’s Udal Taldeak, halaber, 
Zubiaren ondoan dagoen Bizkaia Zubia 
plazako  bainu publikoen egoera salatu 
nahi du. Bainu publiko horiek  ez dute 
inolako egokitzapenik mugikortasun 
urriko pertsonei dagokienez eta ez dute 
ez arrapalarik eta ezta horietara iristeko 
beharrezkoak diren gainerako 
elementuak ere; hori ez ezik, pertsona 
horiek ez daukate euren 
beharrizanetara egokitutako bainurik.  
 
 
Guk, Getxoko Ciudadanos C’s Udal 
Taldeak,  berriz ere  Getxo erabat 
inklusiboa lortzeko dugun konpromiso 
irmoa betez, Osoko Bilkurari adierazi 
diren gabezia eta mentsa horiek 
aurkeztu nahi dizkiogu eta 
konpontzeko ahalegina egin nahi dugu. 
 
 
Horregatik guztiagatik Osoko Bilkurari 
proposamen hau aurkezten diogu  
 
ERABAKI PROPOSAMENA: 

estar  la altura de los botones de las 
máquinas expendedoras fuera del 
alcance óptimo de una persona usuaria 
de silla de ruedas. 
 
Desgraciadamente la falta de 
adaptación no acaba aquí, es el caso de 
las personas invidentes, los cuales 
encuentran un gran número de 
dificultades. Esto se debe a que 
ninguna de las máquinas expendedoras 
citadas en el párrafo anterior contienen 
escritura “braille”. Tampoco los accesos 
al puente se encuentran señalizados por 
veredas para invidentes, ejemplo claro 
de ello son los pasos de cebra o 
escaleras del entorno.  
 
 
Siguiendo con las denuncias de las 
carencias de adaptación, desde el 
Grupo Municipal Ciudadanos C’s 
Getxo también queremos denunciar la 
situación de los baños públicos de la 
aledaña Plaza del Puente Colgante. 
Estos baños públicos cuentan con una 
total falta de adaptación para personas 
con movilidad reducida, no 
disponiendo ni de rampas ni de 
ninguno de los elementos necesarios 
para acceder a los mismos, además de 
no disponer ningún baño adaptado a 
sus necesidades.  
 
Nosotros, el Grupo Municipal 
Ciudadanos C’s Getxo, dando una vez 
más cumplimiento al firme 
compromiso que tenemos por 
conseguir un Getxo totalmente 
inclusivo queremos poner en 
conocimiento del Pleno las mentadas 
deficiencias y tratar de solventarlas. 
 
Por todo ello, trasladamos a este Ilustre 
Pleno la siguiente 
 
PROPUESTA DE ACUERDO: 



Akta/Acta  2/17 

O. Batz.2017.02.22 Pl 22.02.2017 

 

 

 68  

 
LEHENENEGOA.- Getxoko udalak 
Bizkaia Zubiaren egitura egokitzeko 
ahala duen bidezko agintaritzarengana 
joko du eta  mugikortasun urriko 
pertsonei eta, halaber, pertsona itsuei 
egokitzeko agindua emango dio. 
 
 
BIGARRENA.- Eskumenak dituzten 
agintariei agindeia egitea txartelak 
saltzeko makinak mugikortasun urriko 
pertsonei  egokitzeko eta, halaber, 
pertsona itsuen beharrizanen arabera 
egokitzeko. 
 
HIRUGARRENA.-  Getxoko udalak 
mugikortasun urriko pertsonentzat 
egokituko ditu Bizkaia Zubia plazako  
hala bainu publikoak nola horien 
sarbideak. 
 

 
PRIMERA.- El Ayuntamiento de Getxo 
instará a la autoridad pertinente a la 
adaptación de la estructura del Puente 
de Vizcaya para personas con 
movilidad reducida, así como su 
adaptación para personas con 
discapacidad visual. 
 
SEGUNDA.- Instar a las autoridades 
competentes a la adaptación de las 
máquinas expendedoras a personas con 
movilidad reducida, así como su 
adaptación para personas con 
discapacidad visual. 
 
TERCERA.-  El Ayuntamiento de Getxo 
adaptará tanto los accesos como  los 
mismos baños públicos de la Plaza del 
Puente Colgante a personas con 
movilidad reducida 
 

 
GALDE-ESKEAK RUEGOS Y PREGUNTAS 

 

Nerea Guijarrubiak alkateari eskatu dio 
botoa azaltzeko denbora mugatzeko, 
eta txanda hori ez erabiltzeko beste 
taldeen iritziei erantzuteko, baizik eta 
hitza duen taldeak bere botoaren 
arrazoiak azaltzeko bakarrik.  
 
 
Alkateak erantzun dio Udal Araudi 
Organikoan aurreikusi beharreko 
kontua dela, eta bere ustez botoa 
azaltzeko ez dela denbora luzea behar.  
 
Oier Iturraldek esan du egun batzuk 
lehenago Bozeramaile Batzordean 
jorratu zela Gogora Institutuak 
babestutako Memoriaren plazaren 
erakusketa, eta han institutu horretako 
zuzendariak azaldu zuela haren 
edukia. Gogorarazi du erakusketan 
1978ra arte izan diren polizia-indarren 
biktimak ere jasotzen direla. 

Nerea Guijarrubia pide al Alcalde que 
se limite el tiempo de explicación de 
voto y que dicho turno no se utilice 
para contestar opiniones de otros 
grupos políticos, sino para explicar 
únicamente las razones de voto del 
grupo político que interviene.  
 
El Alcalde le contesta que es una 
cuestión a contemplar en el ROM y cree 
que para la explicación del voto no hace 
falta tiempos excesivos.  
 
Oier Iturralde indica que hace pocos 
días en la Junta de Portavoces se trató 
de la exposición de la Plaza de la 
Memoria patrocinada por el Instituto 
Gogora y que allí fue objeto, por parte 
de la directora de dicho instituto, la 
explicación del contenido. Recuerda 
que en dicha exposición se recogen 
también las víctimas de las diferentes 
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Testuinguru horretan, eta alkatea 
erakusketa hartzen duen udalaren 
arduraduna denez, eta azaldutakoa 
kontuan hartuta, hari galdetu dio zer 
irizpide erabili duen plaza bati Txikia 
izena kentzeko, kontuan hartuta Txikia 
Espainiako poliziak erail zuela 1973an, 
eta zergatik ez duen jarri errekurtsorik 
plazari izena aldarazi zion epaiaren 
kontra. Halaber, galdetu dio, alkatea 
den aldetik, zer egiteko prest dagoen 
biktima getxoztarren oroimena 
bermatzeko, eta, horrela, zenbait 
erakundetan memoria historikoari 
buruz hartutako erabakiak betetzeko.  
 
 
 
 
Alkateak erantzun dio izen aldaketa 
egin dela epai bat jaso, eta haren edukia 
juridikoki aztertu, eta parte hartzeko 
prozesu baten ostean; eta EH Bilduri 
esan dio gogoeta egiteko ea zer gertatu 
den 1980an gehiengoz onartzeko plaza 
bati Txikia izena jartzea, ETAko kide 
baten izena, eta gaur egun izen hori 
mantentzea onartezina izateko Getxoko 
herritarrentzat. Bigarren galderari 
dagokionez, erantzun dio, Gogora 
Institutuaren arduradunak azaldu zuen 
moduan, erakusketak jasotzen dituela 
ETAk edo GALek eraildako biktimen 
testigantzak.  
 
 
 
Enrique Olasok adierazi du duela gutxi 
zinegotzi hasi zenetik zenbait batzorde 
eta zuzendaritza-batzordetan parte 
hartu duela, eta horietan ikusten dela 
gaiak azaltzen dituzten gobernu-
taldeko kideek badaukatela 
dokumentazioa, eta eskatzen dietenean 
erantzuten dutela bileraren aktarekin 
batera helaraziko dietela. Beraren 
iritziz, dinamika hori ez da egokia 

fuerzas policiales hasta el año 1978. Ese 
contexto y siendo el Alcalde 
responsable del ayuntamiento que 
acoge a la exposición le pregunta qué 
criterio ha utilizado, teniendo en cuenta 
lo indicado, para cambiar el nombre de 
Txikia a una plaza teniendo en cuenta 
que Txikia fue asesinado por la policía 
española en 1973 y por qué no ha 
recurrido la sentencia judicial que llevó 
al cambio de nombre de la plaza. 
Pregunta, asimismo, que en su 
condición de Alcalde a qué está 
dispuesto para garantizar el recuerdo 
de las victimas getxoztarras, 
cumpliendo así los acuerdos adoptados 
en diferentes instituciones en relación a 
la memoria histórica.  
 
El Alcalde le contesta que el cambio de 
nombre se produce tras recibir una 
sentencia y analizar jurídicamente el 
contenido de la misma y un posterior 
proceso participativo y la reflexión que 
traslada EH Bildu es qué ha pasado 
para que el año 80 se aceptara de una 
manera amplia el poner el nombre de 
una plaza a Txikia, un miembro de 
ETA, y que actualmente mantener esa 
plaza resulta inasumible para la 
ciudadanía de Getxo. Respecto a la 
segunda cuestión le manifiesta que tal 
como explicó la responsable del 
Instituto Gogora la exposición 
contempla testimonios de victimas 
asesinadas por ETA o el GAL.  
 
Enrique Olaso manifiesta que desde su 
reciente incorporación como concejal ha 
asistido a diferentes comisiones y a 
juntas rectoras en donde se ve que los 
miembros del equipo de gobierno que 
exponen los temas cuentan con una 
documentación que cuando se les 
solicita contestan que se les remitirá con 
el acta de la reunión. Opina que ésta no 
es una dinámica razonable para poder 
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batera lan egin ahal izateko, eta 
alkateari galdetu dio ez al duen uste lan 
egiteko modu hori hobetu behar dela.  
 
 
Alkateak erantzun dio informazio-
batzordeetan eta zuzendaritza-
batzordeetan deialdiarekin batera 
bozkatu beharreko gaietan helarazten 
dietela beharrezkoa izango den 
dokumentazioa, bestela ezingo 
baitzuten iritzia eman organo horietako 
kideek, baina bestelako kontua dela 
zabalik dauden informazio-puntuetan 
dokumentazioa ematea informatzen ari 
den gaiaz, horrelakoetan informatzen 
duen udalkidearen irizpidearen 
araberakoa izaten dela.  
 

trabajar conjuntamente y plantea al 
Alcalde si no estima que debe de ser 
mejorada esta forma de 
funcionamiento.  
 
El Alcalde le contesta que en las 
comisiones informativas y juntas 
rectoras, juntamente con la 
convocatoria, se remite la 
documentación necesaria en aquellos 
asuntos que han de ser objeto de 
votación ya que de lo contrario no 
podrían pronunciarse los miembros de 
dichos órganos, pero cuestión diferente 
es que en los puntos abiertos de 
información se aporte o no 
documentación sobre lo que se informa, 
cuestión que depende del criterio del 
corporativo informante.  
 

 

Gai gehiagorik ez dagoenez, 
Lehendakari jaunak bilkura bukatutzat 
eman du arratsaldeko zortziak eta 
berrogeita bost minutu direnean. 
Bertan gertatutakoa, nik, idazkari 
nagusiak, jaso eta egiaztatu dut akta 
honetan eta alkate jaunak eta biok 
sinatu dugu. Eta nik, Idazkariak, fede 
ematen dut.  

Y no habiendo otros asuntos de que 
tratar, el Sr. Presidente levantó la 
sesión siendo las 20 horas y 45 minutos 
de este día, extendiéndose con su 
resultado la presente acta, firmando en 
unión mía el Sr. Alcalde, de todo lo 
cual yo, el Secretario, doy fe. 

 
 

 


